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GLASILO 
SOCIALISTIČNE 
ZVEZE 
DELOVNEGA 
LJUDSTVA 
ZA GORENJSKO 

Sergej Kraigher obiskal Jesenice 

Trden samoupravni 
položaj delavca 
N a delovnem o b i s k u v j e s e n i š k i o b č i n i je bil č l a n p r e d s e d s t v a 
^FRJ Sergej Kraigher — Pr i n a l o ž b i v e l e k t r o j e k l a r n o je p r e v e č 
Omahovanja — Delavec mora č u t i t i , d a j e n j e g o v a b e s e d a o d -
mevna v samoupravnem i n d e l e g a t s k e m s i s t e m u 

sredni nosilci samoupravl janja in 
delegatskega sistema in njihov vpliv Jesenice - Minuli petek se je na 

lovnem obisku med jeseniškimi 
^ l e z a r j i in družbenopolitičnimi de-
^ v c i občine Jesenice mudil član 
fc*edsedstva S F R J Sergej Kraigher. 
Popoldne s o m u predstavniki skup-
^ i n e občine Jesenice predstavili 
^bčino, nato pa si je ogledal žele-
^ r n o in se z železarji pogovarjal o 
gospodarjenju tega največjega de-
javnega kolektiva, o težavah in pro-
blemih, popoldne pa se je udeležil 
Ostanka" političnega aktiva občine. 

Sergej Kraigher je poudaril, da 
Morajo biti delovni l jud je nepo-

je potrebno upoštevati povsod. 
Družbenopolitične organizacije mo-
ra jo poiskati ustrezne usmeritve in 
poti ter sproti razreševati probleme 
in dileme; kabinetne računice in 
do"bre želje nimajo prav nobenih 
osnov, če ne izhajajo iz interesov 
delavcev. Vse želje bodo ostale zgolj 
na papirju, če se ne bodo aktivno 
zavzeli delavci sami in s silo sistema, 
ki omogoča široko demokratsko 
odločanje, poiskali kar najboljše 
rešitve. 

Najlažje je opazovati 
in kritizirati 
**red problemsko k o n f e r e n c o c e n t r a l n e g a komiteja Z v e z e komu-
nistov Slovenije o a k t u a l n i h v p r a š a n j . h u s m e r j e n e g a i z o b r a z e -

Ljubljana - Uresničevanje ciljev 
Preobrazbe vzgoje in izobraževanja 
v naši republiki doživlja na svoji 
J^pleteni poti vrs to vidnih uspehov, 
^kra t i pa tudi za t ikan j , ki jih ob 
t^zličnih priložnostih še posebej 

poudarjajo zagovorniki sta-
V šolskega sistema. 

slabosti res ne m a n j k a , vendar pa 
n i s? razlog za z b u j a n j e malodušja, 
ž a antike podolgem in počez ali celo 
ž a Stopanja od preobrazbenih ci -

Treba jih je le strniti , jih 
ftreučiti in se dogovoriti, kako jih 
»̂ro hitreje in bol je odpraviti. 

; roblemska konferenca, ki jo v ta 
^amen pripravlja centra lni komite 
*veže komunistov Slovenije in bo 
predvidoma aprila, po širokih raz-
^favah o praktičnem prever janju 
jfosežkov dobiva konkre tna izho : 
j j ^ a z a obravnavo, ki še posebej 
poudarjajo nujen ustvarjalnejši od-

komunistov do preobrazbe. 
, Eno od ključnih vprašanj usmer-
jenega izobraževanja je prav gotovo-
j Vgrajevanje kakovostnih vzgojno-
^obraževalnih programov, zlasti 

fi ogoj prostor 
Tržič - Predvidoma 1. marca 

bo zaživel tržiški center za so-
cialno delo. Čeprav je bil usta-
novljen že pred časom, ni mogel v 
polni meri uresničevati svojega 
poslanstva, kajt i tesni prostori 
skupnosti socialnega skrbstva v 
domu družbenih organizacij so 
bili veliko premajhni za zahtevne 
in raznolike oblike dela z občani. 

Prostorsko rešitev so tako v 
strokovni službi interesnih skup-
nosti družbenih dejavnosti kot v 
stanovanjski skupnosti in izvrš-
nem svetu iskali kar leto dni. 
Nazadnje so se sporazumeli, da 
bodo iz sejne sobe v domu druž-
benih dejavnosti dobili pet pisarn 
ža socialne delavce in vodjo stro-
kovne službe socialnega skrbstva. 
Delegatske skupščine se bodo po 
novem sestajale v dvorani AIV ÎJ 
Tržič, ki je malo zasedena. 

Ureditev prostorskih pogojev 
za naloge socialnega skrbstva, ob 
*emer so predvidene tudi ne-
katere druge organizacijske spre-
membe oziroma preselitve, bo 
Veljala okrog 1,2 milijona di-
narjev. Denar zagotavlja druž-
beni dogovor o f inanciranju grad-
nje in obnove družbenih objektov 

» v tržiški občini. } 

V —-

pripravniških in izpopolnjevalnih. 
Doslej smo se namreč ukvarjali 
pretežno s programi za pridobitev 
izobrazbe, premalo pa za dopolnilno 
izobraževanje in usposabljanje de-
lavcev. 

Izobraževanje ob delu in iz dela v 
Sloveniji s trmo upada, namesto da 
bi postaja lo vse bolj vpeto v pro-
izvodni proces, sledilo razvoju pro-
izvajalnih sil in tudi samo postalo 
nepogrešljiva proizvajalna sila. 
Vzrok za to je predvsem v prešibki 
povezanosti z načrtovanjem kadrov-
sko-izobraževalnih potreb združe-
nega dela in v odsotnosti samoup-
ravnega načrtovanja, ki pozna le 
računovodsko, ne pa tudi socialno in 
prostorsko sestavino. 

Tudi svobodna menjava dela na 
področju usmerjenega izobraževa-
n ja še ni popolno zaživela. Vsebina 
in samoupravna organiziranost dele-
gatskega sistema še vedno sloni na 
proračunski miselnosti, ki podpira 
uravnilovko in preprečuje uveljavi-
tev nagrajevanja prosvetnih delav-
cev po delu. V delegatskem sistemu 
predvsem ni konkretnega veznega 
člena med sveti šol in posebnimi 
izobraževalnimi skupnostmi. Pro-
blem je zlasti pereč v visokem šol-
stvu, kjer vlogo svetov prevzemajo 
takoimenovani kolegiji,ki odtu ju je jo 
š tuden te od samoupravl janja in s 
tem tudi od samoupravne vzgoje. 

Ocena dela komunistov na po-
dročju usmerjenega izobraževanja 
kaže na pomanjkljivo idejno in 
akcijsko usposabljenost komunistov. 
P o številu najrazličnejših organov bi 
sicer lahko sklepali, da smo dobro 
organizirani, vendar pa je v njih 
formalizirana in zato smo v bistvu 
neorganizirani, akcijsko neučinko-
viti. Komunisti se prehitro zado-
voljijo s tem, da se za akcijo 
dogovorijo, njena usoda pa jih ne 
zanima več. Se posebej komunisti v 
srednjem in visokem šolstvu, v razi-
skovalnih, kulturnih in drugih inš-
t i tuci jah vse preveč os ta ja jo zgolj 
stranski opazovalci in kritiki, po-
zabl jajo pa na oceno lastnega dela v 
procesu preobrazbe vzgoje in izo-
braževanja. 

Nehotenih sopotnikov šolske re-
forme je torej precej. Le z osvešče-
nostjo, poznavanjem ciljev reforme 
in z ustvarjalnejšim odnosom vseh, 
ki so zanjo odgovorni, še posebej 
komunistov, bo moč odpraviti po-
manjkljivosti in ustvariti šolo, 
kakršno želimo in potrebujemo. 

H. Jelovčan 

Konec tedna v znamenju smučanja — Minuli konec tedna so smučarji 
po nekaj tednih čakanja le prišli na svoj račun. Sneg je bil odličen, 
smučišča dobro urejena, le vrste so bile ponekod predolge. Na Krvav-
cu (in verjetno tudi na ostalih gorenjskih smučiščih) je bil v .soboto re-
kordni obisk, saj je na smučišču vijugalo pet tisoč ljudi. V nedeljo pa 
sta bili na Gorenjskem tudi dve množični tekaški prireditvi, v Cer-
kljah četrti tek Gorenjskega odreda in v zgornjesavski dolini »Tek treh 
dežel«. 

V jeseniški železarni dosegajo 
kljub izrednim težavam dobre po-
slovne rezultate in iz leta v leto več 
izvozijo na konvertibilno področje. 
Vendar zaradi velike iztrošenosti 
strojev in naprav, ter ogromnih 
stroškov beležijo tudi izgubo, ki pa 
so jo uspeli ob akcijskih in sanacij-
skih programih vseh temeljnih orga-
nizacij ob koncu leta bistveno zniža-
ti. Pri pokrivanju uvoza z izvozom 
so dosegli velik uspeh in uveljavili 
kvalitetno proizvodnjo. Največje te-
žave se pojavl ja jo pri oskrbi z os-
novnimi legurami, saj domači pro-
izvajalci veliko izvažajo, probleme 
pa imajo tudi z električno energijo. 
Jeseniška proizvodnja jekla je draž-
ja, saj jeklo prihaja iz zastarelih 
Siemens-Martinovih peči in je kar 
za 20 odstotkov dražje. Tona jekla je 
obremenjena kar z 108 dolarji. 

Jeseniški železarji so gosta sez-
nanili s prizadevanji za čim prejšnji 
začetek gradnje nove elektrojeklar-
ne, ki n a j bi po sedanjih predračunih 
veljala okoli 13 milijard novih di-
narjev. Jeseniškim železarjem je 
uspelo, da so že podpisali 70 od-
stotkov samoupravnih sporazumov 
za združevanje sredstev s porabniki 
iz vse Jugoslavije in pri te j investi-
ciji so tako uspeli na vsem jugo-
slovanskem prostoru. Tudi v tujini 
imajo rezerviran dokaj ugoden kre-
dit, vendar si želijo, da investicija ne 
bi bila tako zelo obremenjena z raz-
nimi prispevki in da ja tvami in da bi 
jo smatrali za izvozno naložbo. Kar 
t ret j ino naložbenega dinar ja pobere 
elektroprispevek. 

Naložbo, za katero je Sergej 
Kraigher dejal, da je vsekakor 
upravičena, sa j so ji dale prednost 
tudi vse slovenske železarne in od 
n je veliko pričakuje vsa jugoslo-
vanska črna metalurgija, je treba 
čimprej uresničiti. Preveč je bilo že 
omahovanja , ki je nadvse škodljivo, 
saj jeklo potrebujejo tako slovenska 
kot jugoslovanska predelovalna, 
elektro in s t ro jna industrija. Čim-
bolj se bodo železarji povezovali z 
vso jugoslovansko industrijo in po-
rabniki na osnovi dohodkovnih od-
nosov, skupnega dohodka in tudi 
rizika, tem otipljivejši bodo rezultati 
jeseniškega investicijskega prizade-
vanja. 

V popoldanskem pogovoru je bila 
razprava raznovrstna, Sergej Kra-
igher pa je spregovoril o položaju Ju-
goslavije, o težkih gospodarskih raz-
merah ter o ut r jevanju samouprav-
nega položaja delavca. 

D. Sedej 
^ s 

V soboto biatlon 
za slovenski pokal 

D u p l j e — V okviru osmega 
množičnega smučarskega teka 
»Po poteh Kokrškega odreda«, 
ki ga prireja TVD Part izan 
Duplje, bodo Dupljanci v so-
boto organizatorji letošnjega 
slovenskega pokala v biatlonu. 

S ta r t pokala bo v soboto ob 
9.30 pri spomeniku v Strahinju. 
Pravico s tar ta imajo tekmovalci 
vseh kategorij. Pričakuje se tudi 
množična udeležba učencev go-
renjskih osnovnih šol, nastopila 
pa bo tudi celotna jugoslovan-
ska moška reprezentanca. 

-dh 

Jesenice — Član predsedstva SFRJ Sergej Kraigher je obiskal jeseniško ob-
čino in se najprej pogovarjal s predstavniki skupščine občine in družbeno-
političnimi organizacijami, nato pa se je udeležil pogovora v jeseniški žele-
zarni in širšega političnega aktiva jeseniške občine. — Foto: F. Perdan 

Beseda 
Sergeja Kraigherja 
na Jesenicah 

• Mislim, da mora prav v takšnih občinah, kot so Jesenice, re-
ševanje problemov izhajati izključno iz zavesti delavcev in samou-
pravljavcev in zato mora zaživeti delegatski sistem v vsem pomenu 
in namenu. 

0 Že prav, da se odločate za združevanje dveh temeljnih orga-
nizacij v železarni, vendar pa je pri združevanju zaradi racionali-
zacije in ekonomskih učinkov dela treba uveljaviti predvsem inte-
res delavcev. 

0 Če program in delitev dela slovenskih železarn ne bosta us-
klajena s programi v drugih republikah, so takšni napori dokaj 
kratkotrajni. 

0 Veliko govorimo o razbijanju jugoslovanskega tržišča, tu 
pa s tem, da ste podpisali za novo naložbo sporazume z jugoslovan-
skimi uporabniki, da bi tako na osnovi dohodkovnega povezovanja 
združili sredstva, dokazujete ravno nasprotno. Dokazujete, da je 
enotnosti več, kot priča javno mnenje. 

0 Čimbolj se boste vključevali v jugoslovanski razvojni kon-
cept, tem več možnosti imate za realizacijo nove naložbe. Presene-
čen sem, da se z gradnjo še ni začelo. To kolebanje je izgubljanje 
tempa. Z omahovanjem je treba prekiniti; boljša je vsakršna reši-
tev kot čakanje. 

0 Ena izmed usmeritev v takšnih občinah, kot je jeseniska, 
mora biti usmeritev in spodbujanje malega gospodarstva, manjših 
obratov, delovnih organizacij. Če ima občina tako zelo prevladujo-
čo industrijo, kot je železarna, potem je orientacija na malo gospo-
darstvo še pomembnejša. Podcenjevanje in zaostajanje malega go-
spodarstva se maščuje tudi tako veliki industriji. Povsod po svetu 
delajo tako; malo gospodarstvo se mora navezati na veliko indu-
strijo, ob minimalnih režijskih in drugifi stroških. Japonski izvoz 
ni uspeh velike japonske industrije, saj je kar 60 odstotkov njiho-
vega izvoza pade na malo gospodarstvo. 

0 Občina mora uskladiti svoje plane s programom železarne, 
nujna je povezanost temeljnih organizacij do krajevnih skupnosti, 
kjer delavci živijo. 

0 Ena izmed naših največjih slabosti je nagrajevanje. Sistem 
nagrajevanja po delu ni še zaživel, zdaj je v praksi tako, da se deli-
jo sredstva. Še vse preveč je uravnilovke. 

0 Administrativne službe se povečujejo predvsem v gospo-
darstvu, čeprav imamo razvito informatiko, ki nam dovoljuje ta-
kojšen vpogled v vsako temeljno organizacijo in nam ni treba 
povečati administracije. 

0 Ne vem, zakaj naj bi bili delavci iz drugih republik manj 
zainteresirani za delo in aktivnosti v krajevnih skupnostih, kjer ži-
ve. Vključevanje vseh delavcev v delo in življenje krajevne skupno-
sti se mora pospešiti in prav bi bilo, ko bi navezali tesnejše stike s 
tistimi občinami, od koder prihaja največ delavcev na delo v žele-
zarno. 

0 Današnje razmere terjajo kar največjo aktivnost občanov 
pri reševanju problemov. Težišče je na delu in aktivnosti Sociali-
stične zveze. Socialistično zvezo morajo ljudje čutiti kot svojo or-
ganizacijo, v kateri lahko predlagajo, dobivajo pojasnila in odgo-
vore. KS so še vedno privesek državne uprave. 

0 Novih posojil v Jugoslaviji ne bomo namenili za potrošnjo. 
Ko bodo prihajala, jih bomo uporabili za izpopolnitev deviznih re-
zerv, za energetske surovine in uvoz nujno potrebnih življenjskih 
artiklov. Jugoslovanski trg je treba umiriti in se pri tem nasloniti 
predvsem na lastne sile. Vsa posojila mednarodnih bank in druga 
bodo pod nadzorom in se bodo uporabila le za tisto, kar vsebujejo 
temelji planov federacije in republik. 

0 Največja nevarnost je zapiranje; občina se mora povezovati 
izven meja. 

0 Večjo pozornost je treba nameniti kmetijstvu, čeprav je pri 
vas aktivnega prebivalstva v kmetijstvu le za slaba dva odstotka. 

0 Turizem ima velike možnosti, kijih premalo izrabimo. Ima-
te velike turistične prireditve in tuji gostje se kar ne morejo dovolj 
načuditi, kako da je gostinstvo tako zelo nezainteresirano. Sprašu-
jejo se, zakaj ni v Sloveniji radikalnejših ukrepov glede turizma, 
saj prinaša najčistejšo devizo. Za avstrijsko mejo se ustvari več de-
viz, kot jih je možna zbrati vsa turistična Jugoslavija. D. S. 



G L r A 8 2. STRAN 

PO JUGOSLAVIJI 

VEČJI VPLIV NA JAVNO 
OBVEŠČANJE 

Zakon o javnem obveščanju, 
ki velja že deset let in je bilo v 
tem času razen ustave in 
zakona o združnem delu spre-
jetih še več sistemskih zakonov, 
je praksa le prehitela. V nov 
republiški zakon o javnem ob-
veščanju naj bi vgradili dele-
gatska razmerja, manjkajoče 
določbe o načrtovanju in druž-
benoekonomskih odnosih, zlasti 
o svobodni menjavi dela. O 
zakonu bo tekla široka javna 
razprava. Odločiti pa se bo 
treba za tinte rešitve, ki bodo 
kar najbolje opredelile širok 
družbeni vpliv na javno obve-
ščanje, medsebojne odnose med. 
udeleženci v javnem obveščanju 
ter tudi vlogo in pravice no-
vinarjev. 

ČEKI NATISKANI 
Dinarski čeki, ki jih bodo tuji 

turisti dobili pri zamenjavi 
deviz in bodo z njimi plačevali, 
so sedaj že natisnjeni. Ni pa še 
dogovorjeno, kako jih bo mo-
goče uporabljati. Sedaj razmiš-
ljajo, kako naj bi čeke uveljavili 
že v turistični predsezoni, da bi 
jih lahko še pred začetkom 
glavne sezone dovolj učinkovito 
upe Ijali. 

NOTRANJA POLITIKA, SAMOUPRAVLJANJE TOREK. 22. FEBRUARJA 

VELIKI NAČRTI 
U S N J A R J E V 

Jugoslovanski -usnjarji, pro-
izvajalci obutve, galanterije in 
drugih usnjenih izdelkov so 
letos pripravili zahteven izvozni 
načrt. Letošnji izvoz naj bi bil 
večji za 14,3 odstotke, tako da 
bi na tujem zaslužili okoli 800 
milijonov dolarjev, od tega na 
konvertibilnem področju okoli 
307 milijonov dolarjev, kar je za 
53 odstotkov več kot lani, na 
klirinškem pa naj bi zaslužili 
492 milijonov dolarjev. Sloven-
ska usnjarska predelovalna in-
dustrija pa predvideva, da bo 
na konvertibilni trg prodala za 
91,9 milijon dolarjev izdelkov in 
za, okoli 7 milijonov dolarjev 
storitev. 

V četrtek popoldne so si predstavniki SAP Vojvodine v spremstvu Viktorja 
Avblja in Janeza Zemljariča ogledali proizvodnjo v kranjski Savi. — Foto: 
F. Perdan 

Sovlaganje za domače 
surovine 
Vojvodinska delegacija v kranjski Savi — Dosedanje povezova-
nje in združevanje sredstev SOZD Sava z vojvodinskimi delovni-
mi organizacijami je bilo uspešno, čeprav ne gre brez trenutnih, 
a rešljivih težav 

Kranj - Konec prejšnjega tedna, 
ko je bila v Sloveniji n a krajšem 
obisku delegacija SAP Vojvodina, je 
le-ta v spremstvu predsednika pred-
sedstva ZRS Viktorja Avblja in 
predsednika slovenskega izvršnega 
sveta Janeza Zemljariča obiskala 
tudi Savo Kranj . Obisk nikakor ni 
bil izključno vl judnostne narave in 
potrditev tradicionalno dobrega so-
delovanja Slovenije z Vojvodino, 
pač pa tudi iskanje novih možnosti 
povezovanja in združevanja sred-
stev. 

Eden od primerov takšnega uspeš-
nega medrepubliškega sodelovanja 
je bilo tudi sovlaganje SOZD Save v 
Industr i jo gume v Rumi že v 
preteklih letih, delovna organizacija 
Sava pa je vložila sredstva tudi za 
tovarno sintetičnega kavčuka v 

Brigadirji, na plan! 
V tržiški občini že nd de-
cembra evidentirajo briga-
dirje za letošnje akcije — 
Mladinci bodo sodelovali na 
zvezni akciji Istra 83, v Zaje-
čarju in najmanj na dveh lo-
kalnih akcijah, pionirji pa 
se bodo vključili v skupno 
gorenjsko brigado dr. Fran-
ceta Prešerna — Posebno 
vabilo učencem in študen-
tom 

Tržič — Center za mladinsko 
prostovoljno delo pri predsedstvu 
občinske konference ZSMS Tržič 
je že decembra začel evidentirati 
br igadir je za letošnje akcije. Kar-
tončke, ki so zamenjal i dosedanje 
pri javnice s skopimi podatki, je 
poslal v vse osnovne organizacije. 
Dvajse t jih je že dobil naza j izpol-
n jenih , v k ra tkem pa jih bo poslal 
še vsem lanskoletnim udeležen-
cem mladinskih delovnih akcij in 
št ipendistom. 

Evident i ranje brigadir jev bo v 
tržiški občini sk lenjeno predvido-
m a 1. aprila, na dan brigadirjev, 
ko bo center pripravil s rečanje 
vseh pri javl jenih in jim prikazal 
celodnevno aktivnost na akciji. 
Hkra t i bodo poskušali tudi že iz-
brat i vodstvo brigade Kokrški 
odred. 

Letos bodo v Tržiču potrebovali 
okrog sedemdeset br igadir jev. 
Brigada Kokrški odred se bo v pr-
vi izmeni od 2. jun i ja do 5. jul i ja 
udeležila zvezne mladinske delo-
vne akcije Is tra 83, n e k a j briga-
dir jev bo za tradicionalno izme-
njavo odpotovalo v pobrateni Za-
ječar, osem tržiških pionirjev pa 
bo sestavljalo skupno gorenjsko 
brigado dr. Franceta Prešerna , 
ka tere organizacijski nosilci so 
letos Kranjčani . 

Razen udeležbe na zveznih ak-
ci jah tržiški center za mladinsko 
prostovoljno delo načr tu je tudi 
več lokalnih. Trenu tno imajo po-
nudbi dveh kra jevnih skupnosti ; 
Brezij pri Tržiču in Bistrice, k je r 
bodo urejal i okolico s tarega gra-
du Alt Gutenberg. Podobne proš-
n je za pomoč pr ičakuje jo še iz ne-
kater ih drugih kra jevnih skup-
nosti. 

Lepote mladinskega prostovolj-
nega dela bodo mladim Tržiča-
nom približali na več načinov: 
prek radi jskih oddaj za mladino, 
prek tovarniških glasil, z vabilom 
na platnu pred začetki f i lmskih 
predstav, razen tega pa želijo v 
preddver ju kino dvorane postavi-
ti še stalno razstavo, ki jo bodo 
dopolnjevali. 

F inanci ran je mladinskega pro-
stovoljnega dela bo že drugo leto 
potekalo n a osnovi samoupravne-
ga sporazuma s t ržiškim združe-
nim delom, ki bo sprispevalo 
145.000 dinarjev, ,25.000 dinar jev 
pa bo dodala občinska konferen-
ca ZSMS. 

Center za mladinsko prosto-
voljno delo želi, kot vsa leta do-
slej, pritegniti v br igadirske vrs te 
čim več srednješolcev in študen-
tov in s tem razbremeni t i združe-
no delo, ki mlade delavce v svo-
j em proizvodnem procesu teže 
pogreši. Odziv šolajoče se mladi-
ne v preteklih letih ni bil posebno 
spodbuden, celo iz s rednj ih šol 
ne, čeprav se tem učencem sode-
lovanje na akciji š te je v obvezno 
počitniško prakso. Skora j na vsej 
črti pa so zatajili š tudent je , tudi 
štipendisti iz združenih sredstev, 
za katere bi upravičeno pričako-
vali, da bodo s prostovoljnim de-
lom vsa j moralno vrnili družbi 
denarno pomoč za izobraževanje. 

H. Jelovčan 

Zrenjaninu in podpisala sporazum o 
združevanju sredstev za gradnjo 
tovarne v Alibunarju. Nekaj le tno 
sodelovanje z Indust r i jo gume v 
Rumi je dalo dobre rezultate, sa j je 
bila t a delovna organizacija že pred 
leti tik pred tem, da jo zapro, 
sovlaganje pa je omogočilo večjo 
proizvodnjo tovornih in potniških 
plaščev, povečanje proizvodnje rege-
nerata , pred t remi leti pa se je začela 
proizvodnja t raktorske pnevmatike. 
Čeprav je slišati dokaj nenavadno, 
da tovarna t raktorske pnevmatike 
sredi poljedelske Vojvodine prinaša 
te j delovni organizaciji ogromne 
izgube - 257 milijonov din za leto 
1982 letos planira jo 170 milijonov 
novih din izgub, pa takšno s tanje 
nikakor ni posledica zgrešenega in : 
vest i ranja nit i slabega dela neka j 
več kot 800 zaposlenih. Pač pa 
tovarno pehajo v rdeče številke 
ogromne anuitete, dvakrat večje, 
kot so bile planirane, med njimi tudi 
devizni kredi t i Sava je v zadnjih 
letih vložila v Indus t r i jo gume v 
Rumi okoli 90 milijonov novih din 
ter si s tem zagotovila surovine za 
sedanji in tudi svoj razširjeni pro-
izvodni program. D a bi do neke mere 
tudi pričakovano težko situacijo v 
te j delovni organizaciji prebrodili, je 
v načr tu razvoj t raktorske radialne 
pnevmatike skupaj s kranjjsko Savo 
in Rekordom iz Rakovice povečanje 
izvoza na konvertibilno področje ob 
hkra tn i povečani porabi surovin s 
klirinškega področja ter drugi 
ukrepi. D a v takšnih pogojih gospo-
da r j en ja ni ravno velikih možnosti 
za vračilo vloženih sredstev Savi po 
samoupravnem sporazumu, je tudi 
razumljivo, obenem pa to Savi prav 
nič ne lajša n jenega tudi prav nič 
lahkega finančnega in dohodkov-
nega s tanja . 

Ob pogovoru s predstavniki de-
lovne organizacije Sava in sozda 
Sava se je delegacija, ki jo je vodil 
predsednik predsdstva SAP Voj-
vodine Danilo Kekič, str injala s tem, 
da kaže sedanje sodelovanje še 
poprej dograjevati ter si prizadevati, 
da bi bilo sedanje težavno s tanje 
delovne organizacije v Rumu kar 
na jh i t re je mimo. T o pa bo mogoče 
za takšno delovno organizacijo, ki je 
bila zgrajena zato, da nadomesti 
uvozne surovine in proizvode, z 
neka j smelosti in večjim prodorom 
na zunanje konvertibilne trge. 

L. M. 

Občni zbor 
Kranj — Izvršni odbor Dru-

štva za pomoč duševno priza-
detim iz Kran ja vabi starše, 
rejnike, skrbnike in ostale čla-
ne Društva za pomoč duševno 
prizadetim občin K r a n j in Tržič 
na l e tno skupščino, ki bo v 
sredo, 23. februarja, ob 16. 
uri v prostorih Osnovne Sole 
He lene Puhar v Kranju. 

J V. 
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Regijski posvet o uresničevanju 
kadrovske politike 

Počasi napredujemo 
S l a b a o r g a n i z i r a n o s t s t r o k o v n i h k a d r o v s k i h s l u ž b v organi 
z a c i j a h z d r u ž e n e g a d e l a , n e u s k l a j e n o s t k a d r o v s k i h evidenc 
je l e n e k a j v p r a š a n j , z a r a d i k a t e r i h v praks i t u d i n a Gorenj-
s k e m n e s l e d i m o d o g o v o r j e n i k a d r o v s k i po l i t ik i 

K r a n j - Čeprav s podružbl janjem kadrovske politike v gorer;-
skih občinah ne moremo biti zadovoljni, sa j ' se že pred leti spozna* 
slabosti naoake in nerazumevanje prenašajo iz leta v leto, p a neka 
napredka vendarle ne gre prezreti. Tako so ugotavljali udeleženci po-
sveta ki ga je za Gorenjsko po dogovoru s koordinaci jskim odbore« 
za kadrovska vp ra šan j a pri predsedstvu Republiške k o n f e r e n c e SZDL 
organiziral Medobčinski svet SZDL za Gorenjsko. Udeleženci posveti 
med nj imi predstavniki koordinacijskih odborov pri občinskih kon* 
rencah SZDL odborov podpisnikov družbenega dogovora o kadrovse 
politiki komisij za kadrovska vprašan ja in drugi so ugotavljali , da> 
vseh občinah na Goren j skem družbeni dogovor o kadrovski politiki š 
ni usk la jen z republiškim, prav tako pa v precejšnjem številu d e l o v ^ 
organizacij svojih samoupravnih aktov niso uskladili z o b č i n s k i m i u 
prav v nekater ih občinah delovne organizacije že bolj kot poprej o? 
vladajo p lan i ran je kadrov in ga imajo za sestavni del planiranja m e -
ja pa se to nanaša le bolj na samo zaposlovanje novih de lavcev, 
t em ko drugi vidiki kadrovske politike, predvsem kar zadeva že 
slene, os ta ja bolj ali m a n j prazna rubrika. Del odgovora z a k a j 
s t an j e je v organiziranost i in strokovnosti kadrovskih s lužb v 
delovnih organizaci jah, nič boljše s tanje pa ni v občinskih kadr 
službah, ki jih je stabilizacijsko obnašanje kljub resolucijskina 
t emam neupravičeno oklestilo za strokovni kader. 

Tudi kadrovska evidenca je eno tistih področij, kjer to s i c e r 
vno in obsežno delo še ne znamo opravljati z vso odgovornostjo, pa 
gre za sprotno dopolnjevanje podatkov v evidenci, m e d s e b o j n o 1 
j evan je in ne nazadn je tudi uporabnost takšnih evidenc. S e v s e 
sto se dogaja, da takšnih evidenc niti ne znamo uporabl ja t i n i t i jim 
pr ipisujemo takšne vrednosti in pomembnosti , kot j im gre. T o j e 
v nekater ih okoljih do izraza tako pri zadnjih volitvah, ko j e p r i 
dc težav evident i ranju kandidatov za republiške funkc i je , d a pa » 
lahko zgodi tudi pri evident i ranju za družbenopolitične f u n k c i j e naoc 
činski ravni, pa so se pred nedavnim prepričali tudi v Kranju. Vse i* 

J . . n m a l n e+rtr-ili Ha Vil v vseh okoliih razvili zavc*c+ 
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cmsK.1 raviu, pa au ac 1—1r , .... ... J - »» 
že da smo še premalo storili, da bi v vseh okoljih razvili z a v e s t o 
vu na kadrovsko politiko. Na posvetu so se strinjali, d a j e t u d i od 
stave organov, ki kadrovsko politiko uresničujejo Odvisno, ali bomo® 
di napre j mar s ik j e dopuščali stihijni razvoj, ali pa ga bomo postav, 
na strokovne osnove. Gorenjska je s svojim razvitim gospodarstvo! 
področje, ki bi zaradi svoje sedanje kadrovske s t ruk ture in začrtanef-
razvoja zahtevala strokovnejšo obdelavo tega vprašan ja . D a v 
nih delovnih organizaci jah tega še neka j časa ne bodo mogl i u r e s n ^ 
vati, je pač ugotovitev, ki jo bomo gotovo slišali se n e k a j k r a t , venci 
pa tega ne more odtehtati dosedanji napredek, ki ga dosegamo gkc 
izobraževanja poslovodnih kadrov in njihovega v s a k o l e t n e g a ocen* 
van ja . Vsekakor os ta ja koordinacijskim odborom v obč inah š e za tt 
pre j vrs ta nalog ob spreml jan ju uresničevanja d ružbenega dogovora: 
kadrovski politiki, gotovo pa brez premagovanja o b j e k t i v n i h i n prs* 
tako tudi subjekt ivnih ovir pri podružbl janju te politike n e z m a n j š a 
razkoraka med tistim, kar smo zapisali v dokumente, in pa ugotovi 
no prakso. ^ ^ 

A 

Z b o r o v a n j e k r a n j s k i h p l a n i n c e v 
KRANJ - V petek, 25. febru-

arja, o b 18. uri se bodo člani 
P l a n i n s k e g a društva Kranj zbra-
li v s tavbi obč inske skupšč ine na 
rednem letnem o b č n e m zboru. 
N a srečanju bodo spregovori l i o 
delu v preteklost i in sprejeli 
smern ice za svojo bodočo dejav-
nost . . . 

Planinsko društvo je največja m 
obenem tudi ena na js tare jš ih teles-
noku l tumih organizacij v kranjski 
občini Organizirano planinsko de-
javnost v Kran ju so registrirali 1899. 
leta, kra jani pa so se ukvarjal i s 
planinstvom že prej. Razvoj društva 
označujejo pomembni mejniki; 
kranjska sekcija je 1910. leta po-
stavila prvo Prešernovo kočo na 
Stolu, pozneje so kranjski planinci 
obnovili Valvasorjev dom pod Sto-
lom, uspešno so opravljali Zoisovo 
in Češko kočo, v povojni vnemi pa so 
zgradili planinske stavbe na Krvav-
cu, Smar je tn i gori, Kališču in Ledi-
nah. , , 

Danes je v t re t jem društvu po 
številu članstva v Sloveniji okrog 
3400 registriranih planincev. V gore 
ver je tno zahaja blizu deset tisoč 
občanov, sa j v društvu od 1975. leta 
dal je vzt ra jno nada l ju je jo akcijo Vsi 
občani Kran j a v gore. Vodeno izlet-
ništvo v planine ima v K r a n j u sploh 
dolgoletno tradicijo, ker so se tod 
prvi posvetili vzgoji planinskih vod-
nikov. Uspešni so tudi v gospodarski 

dejavnosti, ki jo usmerjajo 
v upravl janje domov n a 
Ledinah in Krvavcu, p a p n 
vanju prek 200 ki lometrov 
skih poti. Iz društva i z h 
alpinisti, ki sodijo v v r h 
alpinizma, društvo ima 
številnejših in najbolj 
posta j Gorske reševalne 
njem tkejo bratske v e z i 
planinskimi društvi p o 
tesno pa so povezani ti 
venskim planinskim 
Celovcu. 

Bodoče delo društva bodo 
zlasti v razvijanje pianinst^ 
osnovnih šolah, organizacijah 
ženega dela in krajevnih " 
tod imaio že sedaj 34 
sekcij. Vso skrb bodo ob 
ranem pohodništvu namenili 
udeležencev in preventivnem 
vanju, aktivirali bodo dejavne* 
področju varstva okolja, ob 
š i r janju članstva bodo skr^ ' 
kvalitetno vzdrževanje pianu«* k 
objektov, posvetili pa s e W 
uveljavljanju delegatskega češ-
nja v skupščini Planinske zver* * 
ven i je. 

Da bi vse te m druge 
uspešno opravili, bodo na cKw 

zboru razširili organe u pravil*" 
novimi člani. Več kot 30 čl«-* 
društva pa bodo dosedanji^phspr-
v delu podelili planinska odi 

S. S** 

Slovenci na Koroškem 
Padlim pod Arihovo pečjo v spomin 

J . i/> f . o K a v 

Slovenska špor tna zveza, b o-
vensko društvo Celovec in Slo-
vensko prosvetno društvo Rož iz 
Šent jakoba v Rožu prirejajo v 
nedeljo, 6. marca peti zimski 
pohod pod Arihovo peč, kjer so 
februarja leta 1945 omahnili ko-
roški slovenski borci in aktivisti. 
Na sporedu sta smučarski tek in 
množični pohod. Spominska sve-
čanost se bo začela ob 10. uri. 
Pohodniki bodo pred tem krenili 
od Polanca mimo nekdanjega 
partizanskega bunkerja do Bleš-
čeče planine in koče nad Anhovo 
pečjo, od koder bo povratek v 
dolino. Komur pot ni znana, na j 

povemo, da je treba v Šentjakob 
v Rožu kreniti proti Podrv^ 
(Rosenbach), Lešam (Leasaei 
Svatnam (Schlatten) in Hodi*" 
(Kanin) ter Cemermci. C e s u * 
asfaltirana. 

Pohod bo obenem tudi f 
membna manifestacija nafc? s* 
rodnostne skupnosti na K on* 
kem ter oddolžitev borcem in » 
tivistom, ki so s svojim boj* 
orispevali k svobodi, zmagi 
nacizmom in oblikovanju sedaG* 
r e p u b l i k e Avstr i je . N a poN* 
v a b l j e n i t ud i ude leženc i 2 (*> 
r e n j s k e . ^ I 
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Lani uspešno 
V žirovski A l p i n i s o lan i n a r e d i l i v e č k o t s o p l a n i r a l i , z a t o je tudi 
p o s l o v n i r e z u l t a t u g o d e n — P r o i z v o d n j a je v s e l e t o t e k l a b r e z 
v e č j i h zas to jev , s a j s o ž e v z a č e t k u l e ta pr iprav i l i p o s e b e n o p e r a -
t i v n i p r o g r a m d e l a v z a o s t r e n i h r a z m e r a h — L e t o s n a j bi n a r e d i -
l i še za 30 o d s t o t k o v v e č 

Žiri - Lani so v žirovski Alpini 
izdelali 1,617.000 parov razne obut-
v e , kar je za 10 odstotkov več kot 
iftta 1981 in za 7 odstotkov več, kot 

planirali v začetku leta. Največ so 
Vdelali ženskih čevljev in sicer 
^•andal 276.000 parov in nizkih čev-
ljev 254.000 parov. Sledi tekaška 
Obutev s 267.000 pari, čevlji za po 
Smučanju s 227.000 pari ter smučar-
s k i čevlji s 204.000 pari itd. Za toliko 
veČjo proizvodnjo so skupni delovni 
^ a s povečali za odstotek. Polovico 
^elovnega časa predstavljajo de-
lovne ure po učinku in drugo po-
lovico so delovne ure po času. Prvih 

letos za dva odstotka več kot leta 
in drugih za odstotek manj, kar 

domeni, da je več delavcev delalo na 
**ormo kot predlani Zanimiv je tudi 
podatek, da so se lani zelo zmanjšale 
^oleznine do 30 dni in sicer kar za 19 
5Mstotkov. Upadle so v proizvodnji 
*** delovni skupnosti skupnih služI?, 
i*iedtem ko v temeljni organizaciji 
^rodaja še vedno naraščajo. 

Tudi prodaja obutve je bila lam 
planirano. Tako so doma prek 

Maloprodajne mreže prodali za 1.18 
Milijarde dinarjev čevljev, s prodajo 

debelo so zaslužili 223 milijonov 
dinarjev in izvozili so za 738 mili-
jonov dinarjev obutve. Skupno so 
Mrej za čevlje iztržili 2,14 milijona 
dinarjev, kar je za 24 odstotkov več 
J o t leta 1981 in za 17 odstotkov več, 

so planirali. . 
Podatki pa so nekoliko drugačni, 
pogledamo koliko parov obutve so 

Prodali. Tako so prek maloprodajne 
Mreže prodali doma za 4 odstotke 
Manj obutve kot predlani, zasluzili 

so nekaj več. 

Posebej se lahko v Alpini pohva-
lijo z lanskim izvozom. Na zahodno 
tržišče so prodali 630.000 parov 
obutve, kar je enkrat več kot pred-
lani. Vrednost tega izvoza je znašala 
7,3 milijona dolarjev oziroma 36 
odstotkov več kot leto prej. Na 
vzhod pa so izvozili 342.000 parov, 
kar je 27 odstotkov man j kot leta 
1981, v vrednosti 9 milijonov ob-
računskih dolarjev, kar je enako 
manj , kot znaša količinsko zmanj-
šanje . Celoten izvoz so povečali za 
25 odstotkov, vrednostno pa za 28 
odstotkov. 

Osebne dohodke so lani v Alpini 
povečali za 23 odstotkov, ki so se v 
povprečju dvignili na 13.453 di-
nar jev. To je manj kot v Peku ali v 
Planiki in tudi man j od slovenskega 
povprečja, kar pomeni, da morajo 
Zirovci trdo zaslužiti svoj denar. 

Letos računajo, da bodo pro-
izvodnjo povečali kar za 30 odstot-
kov. To zahtevno nalogo so- si za-
stavili zato, da bodo lahko izpolnili 
vse večje izvozne naloge in nor-
malno oskrbovali domače tržišče, 
hkra t i pa se bodo tako znižali stroški 
režije, ki odpadejo na posamezen 
par. S tako povečano proizvodnjo in 
enakim številom "zaposlenih, raču-
najo , da jim bo uspelo ustvariti 
tolikšen ostanek dohodka, da bodo 
lahko razmišljali ne le o enostavni, 
temveč tudi o razširjeni reproduk-
ciji. 

Doma na j bi letos prodali za 1,16 
milijarde dinarjev obutve, na vzhod-
nih tržiščih na j bi zaslužili 378 
milijonov dinarjev in na zahodu 10,5 
milijona dolarjev. 

L. Bogata j 

V premislek 

krčenje n e p r o i z v o d n i h mest 
predsedniki izvršnih svetov kranjske, 
jeseniške in radovljiške občine so za-
man iskali salomonsko rešitev. Nazad-
nje so se zavzeli za šest oddelkov, ki 
sta jih. začuda, posebna in republiška 
izobraževalna skupnost tudi sprejeli. 
" Boj se je torej za učitelje in učence z 

zgornjega dela Gorenjske dobro kon-
čal. Kako dolgo bo ostalo pri zmagi, pa 
je vprašanje. Morda bo mreža že pri-
hodnje leto naklonila poslovno-finan-
čni usmeritvi spet samo štiri oddelke 
in jih vsa pogajanja in prepričevanja 
ne bodo mogla več pomnožiti. Mreža je 
gibljiva glede na potrebe združenega 
dela. Te pa že nekaj let niso in verjet-
no še nekaj let ne bodo posebno naklo-
njene niti poslovno-finančni niti še 
kateri drugi neproizvodni usmeritvi. 
Delavcev z izobrazbo te vrste je več ali 
manj dovolj že brez »usmerjenih« 
učencev, o čemer pričata tudi pregled 
razpisanih kadrovskih štipendij in izo-
brazbena struktura mladih, ki iščejo 
prvo zaposlitev. Prav zato je spremen-
ljivost mreže šol ne le potrebna, ampak 
nujna. Preseči mora lokalistična na-
gnjenja, prepričati zagovornike, ki 
vztrajajo pri obstoječih razporeditvah. 
Najbrž je bolj pošteno in poceni za leto 
ali dve opustiti kakšen oddelek kot pa 
podaljševati spisek nezaposlenih. 

H. Jelovčan 

t Razpisu kadrovskih štipendij bosta 
^ teden sledila še razpisa za vpis 

s*Vencev v prve letnike srednjih tervis-
V K in visokih šol. V primerjavi š števi-
Mtn kadrovski/l štipendij, ki jih zdru-
^eno delo za novo šolsko leto daje pn-
ojiino tristo manj kot letos in so v pre-
težni večini namenjene učencem ter 

Itudentom v prizvodnih smereh izo-
braževanja je nova gorenjska mreža 

prednjega usmerjenega izobraževanja 
f o itevilu vpisanih mest zelo podobna 
^tosnji. 

Sajbolj bistvene s o spremembe po 
posameznih usmeritvah, ki kažejo na 
ponovno kleščenje neproizvodnih ozi-
, oma bogatenje proizvodnih mest v so-

Tako je v novi mreži zraslo število 
rpisnih mest za kovinarsko usmeritev 
£ vseh treh gorenjskih šolskih centrih; 
y<i Jesenicah, v Kranju in Skofji Loki. 
'rpet pa se je skrčilo število mest v tr-
govinski: od letošnjih 150 na 120. 

Posebno goreča je bila pri oblikova-
nju mreže šol za naslednje leto bitka 

mesta v poslovno-finančni dejavno-
Število vpisnih mest naj bi se na-

mreč po prvotnem predlogu od sestih 
izdelkov zmanjšalo na štiri, pri čemer 

ostali brez njih v radovljiškem cen 
i. To je seveda vneslo med Hadovlji-
ostali brez njih v radovljiškem cen 

ne in Jeseničane obilo razburjenja. 
Hhtevali so, da oddelka ostaneta. 

Pogovor z direktorjem jeseniške klavnice 

»Podpiramo 
kupca in tehtnice, 
ne pa kmeta« 
V j e s e n i š k i o b č i n i je l an i n e -
k a j m e s e c e v h u d o p r i m a n j k o -
v a l o m e s a — K l j u b podraž i tv i 
g a v m e s n i c a h n e b o b i s t v e n o 
v e č — K m e t u dat i u s t r e z n o 
p o m o č i n p o v i š a t i pr irejo 
m e s a 

J e s e n i c e — »Lani je bila v 
jeseniški občini krit ična os-
krba z mesom v po le tn ih me-
sec ih in tudi decembra,« je dejal 
veterinar, direktor jeseniške Klav-
nice Bogomir Rozman na za-
četku našega pogovora o težavah,ki 
j ih ima klavnica pri nabavi in 
prodaji mesa. Bogomir Rozman je 
precej let delal v proizvodnji, ima 
bogate izkušnje in pogled v raz-
mere v naši živinoreji. 

»Vzroki za slabo oskrbo so 
znani: nespoštovanje dolgoročnih 
in kratkoročnih pogodb, admini-
strativni ukrepi, ki so sloneli na 
neprimerno oblikovanih cenah in 
pojavila se je dispariteta.: pri živih 
bikih je bila celo 20 dinarjev, pri 
prašičih 51 odstotkov. 

Za kilogram prirasta moraš dati 
8 kilogramov koruze, ki pa je 
veljala 16 dinarjev ali celo 20 di-
narjev. Vsa ta nesorazmerja povz-
ročajo zmedo v maloprodaji in 
neodločnost kmetov, saj se med 
drugim pomanjkanje krmil še 
vedno zelo čuti. 

Jeseniška klavnica je imela lani 
občutno m a n j junečjega mesa, 
m a n j prašičev in se je zato morala 
odločati za nakup v drugih repub-
likah, kjer pa je bila cena višja do 
60 dinarjev za kilogram. Občinska 
skupščina je pokrila razliko in tako 
smo tržišču zagotovili dovolj mesa. 

Čeprav je letos povišanje cen 

mesa veliko, mesa ne bo več — 
samo toliko ga bo več v mesnicah, 
kolikor ga bodo stranke manj 
kupovale. Dvajset dni že veljajo 
cene za meso, še danes pa nam ni 
jasna slika odkupne cene in kom-
penzacij. Govorimo o kompenza-
cijah, kako bomo poračunali za 
kmeta, pa ne vemo. Stroški pi tanja 
naraščajo in če kmet ne bo videl 
svojega interesa, prireja ne bo 
večja. 

Sistem kompenzacij ni tisto, kar 
bo rešilo prirejo mesa. Vse kom-
penzacije bi morali prenesti v pri-
marno proizvodnjo, oblikovati pri-
merno ceno krmil in le na ta način 
bomo uspeli. Zdaj pa stimuliramo 
kupca in tehtnico in tržne zako-
nitosti na stran kupca. 

Na Jesenicah smo se odločili za 
vlaganje v prašičjo farmo v Stični 
in dokler ne bo popolnoma zgra-
jena, bo še nekaj težav, potem 
bomo s tem mesom zadovoljivo 
oskrbljeni. Pri govejem mesu so 

težave, kaj t i kmetijske zadruge, ki 
na j bi nam dobavljale meso, so pod 
pritiski drugih mest in bomo letos 
spet vezani na dokup mesa, živine, 
ki je klana za izvoz. Lani je mesa 
primanjkovalo tudi zato, ker ni 
bilo piščancev, sa j smo jih teden-
sko dobili 7 ton manj, kar pred-
stavlja 110 prašičev ali 25 goved. 
Zdaj piščančjega mesa ne manjka, 
a bojimo se sezone. Telečje meso je 
namenjeno predvsem ustanovam, 
težave pa bodo, če se bo uveljavila 
restrikcija, da je prepovedano klati 
pod 220 kilogramom. Teleta do-
bimo iz južne Srbije, doma je 
prireja pičla. 

Pri manjši količini mesa je ned-
vomno še kako pomembno, da j e 
pri nas okoli 40 odstotkov živine 
zaklano skrivaj, na skednju, kar 
lahko ugotovimo po oddanih ko-
žah pri Koteksu. Samooskrba je 
torej zelo močna. V jeseniški občini 
je razmeroma malo živine, sa j daje 
kmetijstvo le od 150 do 200 goved, 
kar zadostuje le za deset dni 
oskrbe prebivalstva. Dobili na j bi 
tudi 300 ovac, pa smo jih le deset in 
ovčereji prav gotovo še ni uspelo, 
razen na prireji plemenskih ovac. 
Ovčjega mesa smo imeli v mes-
nicah kar precej, a žal ni bilo 
veliko povpraševanja: zaradi vi-
soke cene, jagnjeta se prodajajo 

-pod roko, prebivalstvo, ki kupuje 
to meso, ga dobiva iz drugih repub-
lik zato smo jagnjeta morali pre-
delati. 

Jeseniška občina je zares šele 
lani občutila resno pomanjkanje 
mesa, sa j kmetje pač niso zain-
teresirani za oddajo in meso gre 
preko meje. Celo veliki kmet je so 
ra je prodajali v drugih republikah 
in zgodilo se je, da je kmet odpeljal 
v drugo republiko iz svojega hleva 
15 bikov, kupoval pa pri sosedu. 
Sam sem odločno proti podražitvi 
mesa, edina rešitev je v tem, da se 
kmetu da možnost in ustrezna 
pomoč. 

Na Jesenicah si tudi želimo, da 
bi klavnico dogradili in zgradili 
nove prostore, kjer bi pripravljali 
meso za grosiste in občinske 
rezerve. Zelja in interes sta, da se 
prebivalstvo oskrbuje iz centra, 
proiekti so že izdelani.« 

D. Sede j 

Odvisni od ameriškega bombaža 
U g o d n e g o s p o d a r s k e r e z u l t a t e s o l a n i d e l a v c i B o m b a ž n e p r e d i l -
n i c e i n t k a l n i c e d o s e g l i p r e d v s e m s p r e u s m e r i t v i j o p r o i z v o d n j e 
v z a h t e v n e j š e k o n f e k c i j s k e i z d e l k e — T r e n u t n o i m a j o n a j v e č 
s k r b i z u v o z o m b o m b a ž a — S o v j e t s k a z v e z a o m e j u j e p o š i l j k e ; 
r e š i t e v i š č e j o j u g o s l o v a n s k i t e k s t i l c i v v e č j e m u v o z u a m e r i š k e g a 
b o m b a ž a 

•Tržič - Delavci 1200-članskega 
kolektiva Bombažne predilnice in 
tkalnice Tržič so lani ustvarili prek 
990 milijonov dinarjev celotnega pri-
hodka, od tega približno polovico 
dohodka, kar je za 14,5 odstotka več 
kot so načrtovali in za skoraj 42 
odstotkov več kot leto poprej. 

Ugoden rezultat — že v lanskem 
devetmesečju so v vseh postavkah 
presegli slovensko povprečje svoje 
panoge, podobno pa kaže tudi za 
konec leta — je predvsem posledica 
spremenjene programske usmeritve. 
V drugem trimesečju so namreč 
začeli na domačem trgu prodajat i ' 
samo konfekcijske izdelke, v katerih 
je več vloženega dela in znanja kot v 
tkaninah, s tem pa seveda tudi več 
dohodka. 

SKUPNOST ZA ZAPOSLOVANJE KRANJ 

Informativni 
razgovori 
s študenti 

Marecle pred vrati, mesec, ko se odloča za svojo bo-
dočo poklicno pot celotna generacija osmosolcev. Teh je 
na Gorenjskem okrog 2.500. To je tret ja generac.ja, ki 
vstopa v usmerjeno izobraževanje. A danes ne bomo go-
vorili o težavah, s katerimi se srečujejo pri odločanju za 
poklic osnovnošolci. Tudi na višje in visoke sole, da se 
odločijo kam se bodo vpisali. 

Večina je mnenja, da maturanti gimnazij nimajo vec 
težav pred izbiro bodočega študija in s tem tudi poklica, 
saj so že polnoletni in zato bolj odgovorno razmišljajo in 
se predvsem bolj zavedajo pomena pravilne poklicne 
odločitve To je res, a prav zaradi tega je za marsikoga 
odločitev še težja. Veliko gimnazijcev se jo v to šolo 
vključilo prav zato, ker poklicno še niso bih opredeljeni. 
Učenje jim ni delalo težav, želeli so študirati na višji ali 
visoki stopnji pa so se odločili za gimnazijo in odložili 
poklicno odločitev za štiri leta. Leta so minila, odločitve 
se ne d a v e č o d l o ž i t i , m a r s i k d o p a š e v e d n o n e ve, k a m ? 
Odločitev je še toliko težja, ker so tako nejasne kadrov-
ske potrebe in ker je že precej usmeritev, kjer je vpis 

omejen, ali pa so možnosti za zaposlitev minimalne, ker 
je strokovnjakov že preveč. Vse to marsikoga odvrača od 
področja, ki mu je blizu. Zato čutimo v oddelku za pokli-
cno usmerjanje precejšnje zanimanje med gimnazijci za 
strokoven posvet, zlasti od januarja naprej. Učenci pride-
jo pregledovati študijske programe, se zanimajo za sme-
ri, kjer bo vpis omejen, želijo vedeti, kakšne imajo spo-
sobnosti, kje strokovnjakov še primanjkuje, kako se 
odločiti med dvemi področji, in podobno. Večina jih po-
klic sam in delovne naloge v njem premalo pozna. Ne 
poznajo pa tudi samega študija. 

Da bi posredovali, učencem, ki se zanimajo za študij 
arhitekture, čim več konkretnih informacij, smo v začet-
ku tega meseca organizirali razgovor s študentom arhi-
tekture o tem študiju, sprejemnih pogojih, načinu šola-
nja itd. Učenci sami so izrazili željo po taki obliki infor-
miranja in so jo tudi ugodno ocenili. Podobno obliko in-
formiranja bo organiziral Klub študentov iz Kranja za 
večino študijskih smeri, za katere se odločajo gimnazijci. 
Ti razgovori bodo na gimnaziji še pred vpisom, učenci pa 
bodo lahko spraševali o vsem, kar jim še ni jasno v zvezi 
s šturijem in dobili informacije z druge plati kot na infor-
mativnem dnevu, ki bo organiziran na vseh višje in viso-
košolskih organizacijah. Ti razgovori niso namenjeni sa-
mo učencem kranjske gimnazije, ampak tudi vsem osta-
lim absolventom srednjih šol, ki razmišljajo o tem, da bi 
šolanje še nadaljevali. Že lani so študentje organizirali 
to obliko informiranja, vendar so ugotavljali, da obiska z 
drugih srednjih šol ni bilo, kljub temu, da mnogi šolanje 
nadaljujejo in da tudi ti učenci v naši strokovni službi iš-
čejo podobne informacije kot gimnazijci. Predvidevamo, 
da so bili o razgovorih premalo obveščeni. 

Zato opozarjamo vse, ki se zanimajo za študij, da bo-
do razgovori s š t u d e n t i organizirani ob koncu februarja 
in v začetku marca. Točen razpored po smereh študija bo 
objavljen v srednjih šolah, razpored pa bomo imeli tudi v 
naši strokovni službi. Vabilo na udeležbo velja tudi za 
učence tretjih letnikov. Branka KOŠIČ 

Osebni dohodki tržiških tekstilcev 
so lani v masi porasli za 33,5 od-
stotka, na posameznega delavca pa 
so bili glede na višje prispevke bo-
gatejši za 30,5 odstotka. Tako so po 
nekaj letih spet uspeli zaustaviti 
padanje realnih osebnih dohodkov. 

Lepe uspehe so v Bombažni pre-
dilnici in tkalnici dosegli tudi na 
področju zunanjetrgovinske menja-
ve. Izvozili so za približno 170-mi-
lijonov dinarjev izdelkov, kar v 
celotnem prihodku predstavlja sko-
r a j 18-odstotni delež oziroma 26,6 
odstotka celotne proizvodnje; veči-
no izvoza, kar 160 milijonov dinar-
jev, so ustvarili s prodajo na kon-
vertibilnem trgu. Razkorak med 
vrednostnim in količinskim izvozom 
kaže, da niti izravnava tečaja di-
na r j a niti izvozne spodbude tržiškim 
tekstilcem niso mogle nadomestiti 
izpada dohodka zaradi cen, ki so jih 
dosegli na konkurenčnem zahodnem 
trgu. Zato bodo skušali v prihodnje 
tudi v tujini prodreti z zahtev-
nejšimi izdelki, to je s čim več kon-
fekcije. 

Vsi letošnji načrti delavcev bom-
bažne predilnice in tkalnice so po-
vezani oziroma odvisni od preskrbe s 
surovinami. Bombaž, ki ga predelu-
jejo, je v celoti uvožen; približno 
polovico ga dobijo z zahoda, prav 
toliko pa z vzhoda, iz Sovjetske 
zveze. Že konec minulega leta, še 
bolj pa konec j anuar ja , so imeli 
bombaža komaj za enomesečno pro-
izvodnjo. Jugoslovanske tekstilce 
najbol j skrbi omejena dobava iz 
Sovjetske zveze, ki za prvo trime-
sečje sploh ne obljublja pošiljk, za 
drugo komaj četrtino, za t re t je samo 
sedem odstotkov in za četrto tri-
mesečje 69 odstotkov naročenih ko-
ličin bombaža. V okviru zvezne po-
slovne skupnosti se tekstilci tre-
nu tno dogovarjajo za dodaten uvoz 
ameriškega bombaža, ki na j bi za-
polnil izpad sovjetskega, vrh tega še 
man j kakovostnega kot želijo. 

Upajo, da bodo težave rešili in se 
sporazumeli o delitvi ameriškega 
bombaža, brez katerega bi zastala 
tudi proizvodnja v tržiški tovarni. V 
n je j bodo letos posvetili posebno po-
zornost kvalitetni rasti proizvodnje. 
Ob tem pa jih močno tare negibljiva 
cenovna politika za konfekcijske iz-
delke, ki v nasprotju s cenami su-
rovin os ta ja jo nespremenjene. 

H. Jelovčan 

Obnovljena šola na Ovsišah 
Ovsiše — Osnovna šola na Ovsi-

šah je bila zgrajena pred 87 leti. Med 
drugo svetovno vojno je bila požga-
na, ker so belogardisti v njej načrto-
vali svojo postojanko. Tako j po 
vojni je bila sicer obnovljena, ven-
dar je v več kot tridesetih letih 
postala neprimerna za pouk. T o so 
otroci občutili predvsem pozimi, ko 
prostorov zaradi dotra janih vrat, 
oken in zastarelih peči ni bilo 
mogoče segreti. Ze pred devetimi leti 
je bila načrtovana obnova šole 
hkrat i z gradnjo vrtca ob njej . Ta je 
takrat izpadel iz občinskega pro-
grama, s tem pa tudi šola. 

Zelja krajanov,-otrok in učiteljev 
se je pričela uresničevati lani. Po-
trebni denar — 4,5 milijona dinarjev 
— je zbrala občinska samoupravna 
skupnost za izobraževanje. Šolo so v 
dogovorjenem roku obnovili radov-
ljiški obrtniki, za nadzor pa je skrbel 
Alpdoin. Okolico šole bodo, takoj ko 
bo odlezel sneg, uredili učenci, ki so 
že pričeli s poukom v lepših pro-
storih. 

Vrata prenovljene Šole na Ovsišah 
podružnice lipniške osnovne šole 
Stane Žagar, je v soboto odprla 

predsednica delavskega sveta Ke-
mične tovarne Podnar t inž. Ana 
Kelbl. Slovesnosti so poleg krajanov 
in 60 učencev šole prisostvovali še 
predstavniki družbenopolitičnega 
življenja, med njimi tudi predsednik 
radovljiške občinske skupščine Boris 
Setlna. C .Rozman 
• N 
Več celuloze 

V Medvodah prenavl ja jo obrat 
za proizvodnjo celuloze tovarne 
Aero. Zaradi ugodne zime so 
gradbinci nekatera dela opravili 
pred rokom. Prihranili bodo tudi 
pri nakupu rabljene opreme, ki jo 
dovažajo iz zagrebške tovarne ce-
luloze. Naložbena vrednost del bo 
tako le 176'milijonov dinarjev na-
mesto 600 milijonov. Nekaj opre-
me morajo uvoziti iz tujine, kar 
jih bo devizno dokaj obremenilo. 
S prenovitvijo bodo proizvodnjo 
celuloze s sedanjih 18 tisoč ton 
povečali na 24 tisoč ton iri v pri-
hodnjem letu že izvozili za 12 mi-
lijonov dolarjev celuloze in papir-
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Gripa se ne boji mraza 
Konec januarja se je tudi pri nas pokazala gripa, ki ima letos ne-
kaj hujšo obliko, vendar pa ostajajo zdravila še vedno le topli 
čaji in postelja — V primeru komplikacij in daljšega trajanja bo-
lezni je seveda potreben zdravniški pregled 

K r a n j - Z a d n j i teden j a n u a r j a in T o seveda ne pomeni da je za 
v prvi polovici februar ja so se arn- gripo zbolelo le to l ikoJ jud i , kolikor 
bulante napolnile z bolniki, ki so že 
na zuna j kazali značilna obolenja za 
gripo. T e dni so na Zavodu za so-
cialno medicino in higieno v Ljub-
ljani že potrdili, da so izolirali virus 
gripe tipa A in tipa B. V dobrih treh 
tednih je v Sloveniji obolelo za gripo 
okoli 11.000 ljudi. Zanimivo je, da 
obolevajo predvsem mlajše skupine 
ljudi, to je v starosti od 7. do 30. leta. 
Seveda ni mogoče reči, kako bo v 
naslednjih tednih, ali se bo epi-
demija še razširila ali pa smo v 
zadnjem tednu že doživeli višek 
obolenj. 

Tudi v ambulantah kranjskega 
zdravstvenega doma so v zadnjem 
tednu j anua r j a opazili povečan 
obisk bolnikov, ki so tožili zaradi 
bolečin v sklepih, rokah in nogah, 
imeli so visoko temperaturo, mučil 
j ih je suh kašelj. 

»V zadnj ih t reh tednih se je za 
približno četr t ino povečal obisk bol-
nikov v ambulantah , večina pa je 
imela značilne znake gripoznih obo-
lenj,« je povedal dr. Dušan Bav-
dek, pomočnik direktorja 
Zdravs tvenega d o m a Kranj. 
»Prav zda j pričakujemo tudi labo-
ratori jsko potrditev, da je gripa 
zajela tudi kranjsko občino. Moram 
pa reči, da doslej še ne gre za veliko 
število obolenj, vsekakor za dosti 
manjše, kot na primer leta 1978. V 
j a n u a r j u smo v naših ambulantah 
imeli 70 bolnikov z gripoznimi obo-
lenji, zdravniki pa so za zdravljenje 
predpisali 370 bolniških dni. V prvi 
polovici februar ja pa je ta številka 
še enkra t večja.« 

Črtomir Zoreč 
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Zlata poroka pri Peruču v Spodnjih Dupljah — »Nič se ne boj,« je oce 
spodbujal sina Martina, ko se je ta odločal za samostojno v r tna r j en je , 
»samo da boš pridno ženo dobil, pa bo šlo!« Pa je Mart in Sk r j anc iz 
Spodnj ih Dupelj dobil pridno ženo. Ko je bil pri Matičku na Ovsišah 
pri Podnar tu gospodinjski tečaj, je šel gledat dekleta, ki so se t am 
zbrala. T a m je »umerkal« Dolinarjevo Angelo s Češnjice pri Podnar tu . 
Še vojaščino je moral odslužiti, potem sta se 9. j a n u a r j a 1933 vzela. Za-
četek je bil težak, a ker so bile pri hiši pr idne roke, sta dtikupovala 
svet in na vseh n j ivah gojila zelenjavo: papriko, paradižnik, fižol, sola-
to. Na Golnik v bolnico so jo prodajal i in v Tržič na trg so jo vozili. 
Kmalu po vojni, 1947. leta, sta prodala domačijo pri Kanižu in kupila 
večjo pri Peruču, v Spodnjih Dupljah. Ata je le do kmet i je imel veselje. 
Dobro j ima je šlo, ne moreta se pritoževati. Delati pa je bilo t reba trdo. 
M a m a še danes ne odjenja . Še tri glave živine ima v hlevu pa polno 
dvorišče kur. Ata Mart in pa si je v prometni nesreči leta 1969 poškodo-
val nogo. Veš čas ga je bolela in lani je na prigovarjanje kirurgov le po-
pustil. A tudi brez noge se ne da. Veder in dobre volje je kot nekoč. Le-
ta je kupil in zda j ima pokojnino. Sicer so pa mlade moči tu. Tri otroke 
imata in sedem vnukov. Da bi bila le mir in zdravje pri hisi 
in da bi v vrtu dobro rodilo, pa bo šlo. D. Dolenc 

VAŠA PISMA 

jih je iskalo zdravniško pomoč v 
ambulanti . Veliko ljudi iz izkušenj 
preteklih zim ve, da je to obolenje 
najbol je pozdraviti z ležanjem v po-
stelji, uživanjem čajev, C vitamina, 
s tabletami, kot so aspirin, andol in 
antigripin, kar vse je v prodaji brez 
recepta v lekarnah. Letošnja gripa 
se kaže v dokaj hudi obliki, pred-
vsem z visoko tempera turo med 39 
in 40 stopinjami, ki t r a j a dva do 
štiri, vendar "največ pet dni. Seveda 
pa se vsako obolenje ne začne samo 
s splošno slabim počut jem, pač pa 
virus močneje prizadene dihala, po-
sebno pl juča. V tak ih primerih je 
seveda treba poiskati zdravniško 
pomoč ter se lotiti zdravl jenja tudi z 
drugimi zdravili, na primer antibio-
tiki »V teh dneh je tudi več klicev za 
hišne obiske zdravnika,« je povedal 
dr. Bavdek,« vendar je nemogoče 
ustreči prav vsem. Obiščemo res le v 
nu jn ih primerih, ko na podlagi po-
datkov, ki j ih da svojec ali bolnik 
sam, lahko sklepamo, da gre za 
hujšo obliko gripe in za kompli-
kacije. Običajno pa že zadoščajo 
zdravnikova navodila za la jšanje 
tegob pri t em obolenju, zdravila za 
gripo pa tako ali tako ne poznamo«. 

Gripa res še ni zajela tolikšnega 
obsega, da bi bilo dobro svetovati, 
naj se ljudje izogibajo mest, kjer se 
navadno zbira več ljudi, (prireditve, 
čakalnice itd.) Pravila, kako se 
izogniti gripi, seveda ni, laže pa se ji 
izognemo, če smo se v jeseni pre-
ventivno cepili že med letom utr-
jevali zdravje s primerno prehrano 
in gibanjem na svežem zraku. L. M. 

P R V I T A K O , DRUGI 
D R U G A Č E 

Že lep čas sredstva obveščanja 
premlevajo izvoz, cene (večinoma 
podražitve), samoupravno dogo-
varjanje in odločanje ter po-
dobno. Povprečen občan temu 
težko sledi. Vse je usmerjeno v 
gospodarsko stabilizacijo. Pove-
čal se je zvezni proračun, po 
enaki D o ti pa gre'do tudi repub-
liški in občinski proračuni. Vsa 
ta povišanje so »nujna in ute-
meljena«. Ko pa se veriga pri-
bliža proizvodni delovni organi-
zaciji (izvzemam banke, RTV, 
Elektro in še kaj), obveljata samo 
še tržna zakonitost in gospodar-
ska nuja. Slednja pa najbolj 
prizadeneta delavca z nizkim 
prejemkom in upokojenca. Dan 
za dnem. beremo in poslušamo, 
kako dobra in koristna je bila na 
primer devalvacija dinarja, pa 
uskladitev cen in podobno. 

Vmes pa se vmešajo najraz-
ličnejši poročevalci, ki nam po-
sredujejo različne podatke, ki 
človeka zbegajo, da ne ve, pri 
čem je. Vprašaš se, ali so takšna 
poročila namenjena zgolj zapol-
nitvi programa... 

Nekaj primerov. 
Radio Ljubljana je 2. februarja 

v jutranji kroniki povedal, da 
koprski Cimos za letos planira 30 
milijard dolarjev izvoza (nisem 
se zmotil, ampak sem dobro 
slišal), isti dan ob 1420 pa je bilo 
rečeno, da ima Cimos letos 
izredno zahteven program, saj 
iett izvoziti blago, vredno od 12 
do 14 milijonov dolarjev. Morda 
je bila druga informacija objav-
ljena zaradi jutranje dezinfor-
macije ... 

Podražilo se je meso. Poročila 
so govorila, da gre za uskladitev 
cen in za vzpodbujanje prireje. 
Televizija pa nam je potem po-
sredovala pogovor s predstav 
nikom mesnopredelovalne indu 
strije, kije dejal, da je podražitev 
posledica ukinjenih subvencij tej 
gospodarski panogi. Breme sub-
vencij naj bi prevzel potrošnik, 
rejec pa od tega ne bo vehko 
dobil, tako da mesnice ne bodo 
bolje založene. Naslednji dan pa 
sta republiška sekretarja za 
kmetijstvo in cene spet povedala 
nekaj drugega. Sindikati so 
protestirali, ker jih pred po-
dražitvijo nihče ni vprašal za 
mnenje. > 

Zanima nas, kakšno bi bilo v 
tem primeru njihovo mnenje. 
Vseeno bi ga lahko povedali. 

V Glasu pa ste napisali, da se 
bo elektrika podražila in da seje 
pri nas doslej podražila za okrog 
15 odstotkov manj kot v drugih 
republikah. Prav pa bi bilo se 
napisati kakšna pa je bila cena 
elektrike drugje pred temi po-
dražitvami. Brez osnovne cene 
je navajanje odstotkov brez po-
mena, prav tako pa je zelo 
vprašljiva primerjava cene naše 
elektrike s cenami v drugih 
državah. 

Prav tako poročevalci radi 
mešajo stare in nove dinarje. Se 
bi lahko našteval. Tudi glede 
pologa ob prehodu meje. Ugo-
tavljamo, daje prenagljen in tudi 
škodljiv, pa ga vseeno še imamo. 
Vsem, ki nas tako ali drugače 
obveščate, svetujem, naj bodo 
podatki čim bolj resnični! 

Janez Kunšič , Zasip 

POPOTNI UTRINK 
IZ KRAJEV NA PODROČJU 
ŠKOFJELOŠKE OBČINE 

(1. zapis) 
Natanko ob polletju 1983 (30. juni-

ja)-bo poteklo že 1010 let od dneva, 
ko se škofjeloško ozemlje prvič ome-
n ja v ohranjeni listini. Le-ta izkazu-
je, da nemški cesar Oton Drugi da-
ru je velik del Sorskega polja, celot-
no Selško dolino in vzhodni del Po-
l janske doline v posest f re is inškemu 
škofu Abrahamu. 

POPOTNI VTISI, SPOMINI 

Seveda pa bodi ta uvod le zgodo-
vinska iztočnica zapisom, ki pa 
ne bodo strogo zgodovinski, 

pač pa DO domače povedano kram-
l jan je o k ra j ih in l judeh v dolinah in 
v hribovju na področju škofjeloške 
občine. In o starih, m a n j starih m 
koma j preteklih časih, ki so usodno 
oblikovali no t ran jo in vnanjo podobo 
deželice med obema Sorama, pod 
Ratitovcem, Lubnikom, Blegošem in 
Poreznom. In prav gotovo hkrat i 
tudi oblikovali človeka na tem prete-
žno hribovitem svetu. Sa j so za vla-
škimi staroselci prišli naši slovenski 
predniki; medn je in na redke je 
obl judene predele pa so freisinški 
škof je postopoma nasel jeval i , sprva 
bavarske kmete, potem Tirolce iz 
okolice Innichena, celo slovenske 
Korošce, ter končno še fu r lanske 
fuž inar je na področje Železnikov. 

No, o vseh teh s tar ih zgodbah bo 
še stekla beseda. Pravzaprav le po-
menek . Kaj t i za p i san je strokovnih 
zgodovinskih zapisov, so bolj pokli-
cana druga peresa. 

38 Žirovcev več 
Med drugim so lani na žirovskem 

krajevnem uradu zabeležili: 75 roj-
stev, 42 smrti, 34 prijav stalnega 
bivališča in 29 odjav. Naravni 
prirast prebivalstva je znašal 33 
ljudi, selitveni pa 5 in tako j e konec 
lanskega leta« živelo v Zireh 38 ljudi 
več. Skupno pa je konec leta 1982 
živelo v Žireh oziroma v žirovski 
krajevni skupnosti 4476 ljudi. 

-lb 

Zanimiva 
razstava 

Ži r i - Avtomoto društvo je v 
Žireh ena najbol j aktivnih družbe-
nih Organizacij. Tudi letošnje leto 
so začeli zelo delovno. Tako so v pe-
tek odprli v domu družbenih orga-
nizacij Par t izan v Žireh zelo zani-
mivo razstavo Avtomoto šport. 
Razstavili so več kot 20 dirkalnih 
motor jev iz vse Slovenije, posamez-
ne dele opreme, ki je potrebna za 
moto šport in go-cart. 

Društvo ima letos v načrtu še 
neka j večjih prireditev. Tako na j bi 
letos organizirali republiško prven-
stvo v moto krosu in pozivno dirko, 
ki bo na zvezni ravni. V okviru 
praznovanj 40-letnice osvoboditve 
Žiro v pa želijo pripraviti tradicio-
nalni rally Žiri 83. 
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Stara Škofja Loka (po Vc 
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Ti zapisi ali vtisi (imp 
r a j e hodili po manj shoj 
skozi samotne hr ibovske 
med preprostimi ljudmi, 
vimi s svojo mehko po sebi 
co, očitno nadarjenostjo z a 
in vsakodnevno razbori 
le kaj . Iznajdljivostjo in 
neštetokrat izpričanim _ 
in zavednostjo tudi v h u d i h 

Sicer pa bi že na pr iče tku 
sovanj rad povdaril, da v< 
ved o škofjeloški dežel ic i 
gim Gorenjcem — n e k a k o 
bi vsa j bežno spoznali ta 
odličen predel svoje lji 
renjske . Ločanom najbrž 
znal k a j npvega povedati, o 
svojih kra j ih vedo že mai 
utegnil bi jim tako, m e d 
še -enkra t povedati, k a k o 
lepe so njihove doline . . . 

KRAJI IN LJUDJE 

Kot dijak — pa tudi v 
letih — sem prehodi l 
vse loško hribovje. Iu 

pri ja tel je v mnogih v a s e h ii. 
kih, radovednost me je gnala i 
no v kraje , ki so bili tako a l i * 
povezani z velmožmi n a š e lit 
likovne umetnosti , g lasbe , 
k e . . . 

Zato bom hodil po s l e d e h 
jevih povesti, obiskoval d 
bicev, Zajcev, Ažbeta, Gi 
rovskih samorastnikov. S e L 
tudi na Prtovču ob spominu m' 
ve, ki jih je tamkaj p 
J . E. Krek. tudi na oče ta 
znamke Lovrenca Koširja, 
Ivana Regena, bolj ribiča i 
j a Ivana Franketa in še n a 
r a j pozabljenih slovensl 
bom moral vsaj rahlo o j 
na js i bo to stari s r edn j 
skant J e rne j iz Loke, Prest_ 
biograf J e rne j Levičnik iz 
kov, malo znani kipar Josip 
j a iz Selc in nazadnje tudi ? 
Cvetko Golar, ki se je 
umakni l v vinske Sloven 
Nikakor ne mislim zgrešiti 
leznikarjev, ki sta usodno p 
življenje pesnika Prešerna, 1 
to njegov advokatski šef 
bath in kranjski dekan^" 
rin. Visoko cenim tudi " 
blar ja iz Železnikov, 
najbol j kulturnih gle 
kov in slovstvenih _ 
Osebno ljub mi bo obisk i _ 
kipar ja Petra Jovanoviča v 
nad Javorjem. 

Edo Torkar ®popotna povest 

plovba 
Tema in veter nas s palube preženeta v sa-

lon Odpira jo se novi zaboji piva in nove ste-
klenice viskija p r iha ja jo na mizo. Ob polnoči 
smo še vsi pokonci, razen kadeta Aca in asi-
s tenta Boška, ki sta v Madrasu s taknila tr iper 
in morata abstinirati . 

Ko se naveličam hrupa in d ima v salonu, 
grem na krmo poležavat v ležalnik. Nikjer ni 
nobene ladje okoli nas, nobenega svetilnika, 
nobene luči s kopnega. Samo zvezde na nebu, 
mesec in z mesečino obsijani ob lak i . . . UDia-
ki' - te p isane cunjice med mor j em in ne-
bom; te razkošne palače iz vodnih hlapov ki 
iih vsak veter sesuje v nič. A vendar - v dol-
gih dnevih samote na brezkončnih vodnih sir-
javah, pridejo tudi te k rhke zgradbe prav da 
se na njih spočijejo mornar jeve oci. Udobno 
zleknien v ležalniku migam s palci na nogah 
in razmiš l jam takole: t am je svet in tu sem 
iaz Brez sveta ne bi bilo mene - pa tudi sve-
ta ne bt bilo, če mene ne bi bilo. Ne bi bilo te-
ga morja , teh oblakov, teh t repetajočih zvezd 

na nebu, če ne bi bilo mojih oči, ki jih gledajo 
in če ne bi znal zan je poiskati besed, ki jih 
poimenujejo. Jaz sem tista os, okoli ka te re se 
svet obrača, jaz sem tisti, ki meri čas in boči 
prostor. Zvezda repatica sem, ki je v gluhi no-
či za neka j hipov osvetlila zemljo; za menoj 
tema, pred menoj tema, vmes pa ves svet: tale 
ladja, to morje , ti oblaki, ta ležalnik, v kate-
rem počivam; zraven pa še vse tisto, kar je v 
meni, v moji lobanji, in v tisti nagubani sivi 
kepi možganov, ki utr ipa v n j e j — koliko fil-
mov, koliko gibljivih in negibnih' slik: tistih, 
pod katerimi so napisi z imeni, in tistih brez 
njih. In t am zadaj , tam zadaj — zaprašeni, ne-
razsvetl jeni hodniki, temačni labirinti, ki se 
neznano k je začenja jo in se neznano kje kon-
čujejo, zazidane kamrice, v katere še miš ne 
more , a vendar je v njih zrak in vlaga celot-
ne s tavbe . . . 

Nisem utegnil do konca izpeljati te globo-
koumne filozofske teze, ker se je tisti hip pri-
majal na krmo naš e lektr ikar Je remi ja , pojoč 
svojo pri l jubljeno pesmico: 

»Kad bi ove ruže maieee 
za bol moga srca znaleee. . .« 
»Ah, ti si!« je vzkliknil, ko me je zagledal. 

»Si se naveličal gužve v salonu? Nič čudnega, 
tudi jaz sem se je. Kristus, kako so pijani! Pa 
zmera j j im pravim: fant je , ne pret i ravaj te z 
viskijem, tu v tropiku ti udari alkohol v glavo 
še enk ra t pre j kot na severu. No, hk . . . saj 
sem tudi j a z . . . h k . . . pijan. Se malo pa bom vi-
del dve luni names to e n e . . . h k . . . No, k j e je 

kakšen stol, da se še jaz usedem? Mogoče mi 
bo tale vetrček prevetril možgane, ka j pra-
viš?« 

Je remi ja je doma iz mojega konca, mnogo 
skupnih znancev imava, zato nama zlepa ne 
zmanjka snovi za pogovor. In tudi ta večer na-
ma je ni. 

»Ali poznaš mogoče Briškega,« je začel Je-
remija, »najbolj razvpitega pomorca v našem 
mestu? In njegovega očeta, tistega, ki ima 
zmera j rožo v gumbnici in vsakomur, ki ga 
hoče poslušati, blebeta, da je njegov sin kapiy 
tan, čeprav je Briški navaden mazač pri neki 
tuji kompaniji . No, z Briškijem sva pr i ja te l ja , 
a med nama povedano, včasih je težek, da ga 
komaj prenašam. Ali poznaš Kikeljna, j a, ti 
stega Kikeljna, ki se je pred leti na Bledu ubil 
z avtom? In Zijada, pa Muharema, oba sta bi-
la nekoč karateista, zdaj sta pa oba pi janca. 
Pa Vidalija? Njegovo punco smo včasih vsi 
šlatali, zdaj pa ko mu je žena in dela na komi-
teju, gre mimo mene, kot da sem luft — Pa 
Beseničarjevo Stašo, pedikerko? To je moja 
najboljša prijateljica, pa čeprav nisem imel 
nikoli nič z njo in na jbrž tudi nikoli nič ne 
bom imel. Ampak baba pa je, baba! — Pa Ber-
nardičevega Vojca, tega gotovo poznaš 7 Pa 
Kovica? Pa Tišova, no, avtomehanika Tišova7 

— V Kekcu sem ga nekoč tako mahnil , da se 
je sesedel kot prazna vreča. — Pa Merklino-
vega Dar jana? Z njim sva skupaj hodila v os 
novno šolo, zdaj pa ga že cela leta nisem videl. 
Ali mogoče ka j veš. kako je z njim? Sa j res, pa 
Trničevega Markota, tudi s tem sva bila prija-
telja; no potem je iztiril — samo da pokuka iz 

aresta, pa že gre spet nazaj noter 
kovega Črta? - Kar mrzlo me sp^. 
ga spomnim. Ko sem btl se mulec - , .-
mega dobil pri Savi, me položil na hrbe t 
leni tiščal v zemljo in mi 
obraz; take mastne, težke . In v ™ * 
režal .. Brrr! - Pa Lajovica? Pa nje w 
s t r o Nedo?.. . Ja , tisto, tisto! K * tudx 
ie bila všeč? Komu pa ne bi bila . .« 

Je remi ja si p n ž g e cigareto m tae; 
co v morje. Potem nada l ju je .^ / Nedo 
d0lga. sem se zda j . . • IJ°J . M e s a r t -
neka j 
P r 0 8 % . : r J n f re™em - P a m p a k Nad i 
S m ° - m moeoče tako mislim same zanj No, mogoče m u m se počutim pmadetega- Ce p f l ^ 
- N e d a j e e d m a z e n s ^ 

žal. da sem jc zgubiL v h 
bom sem jo spozna:l men e ^ 
n a J S t l e " , r n a P e n T t r a n i jaz in m o j i 
:,m°H l g ! na Neda in njena p r i j a t e ^ 
na drugi pa wea» z N< 

T ° S e Z
7

amtonbo V a dobda lubčka , . . . 
skupaj . Za to i ^ L j j g0i iz posebno ; 
kel, ko se " P * 
položaja. • • m s« ' n e i e , ko se je ze: 
in takrat , ampak poznej , ^ ^ 
i n S ? Š IatSkeZpubertetniške finte, saj v 
pisala - taKe puu b u c l ^ u takim m l a d o l e t n i c a m D ^ s 

spomnim: ravno neK -1 i n e s l a pismo iz s 
vanju, ko mi .ie mama p 
ralnika. 
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o zvene pesmi v planinah 
Slovenci se radi pohvalimo, da 

veseli ljudje, narod z bogato 
tradicijo in pisano zaklad-

ni pesmi. Zato ni naključje, da da-
" pevsko tradicijo po slovenski 

:i še vedno ohranja na 
ie pevskih tercetov, kvartetov, 

_;ov, oktetov in pevskih zbo-
In eden od vokalnih sestavov v 

bogatem mozaiku je tudi 
jt »Spev« iz Škofje Loke, sku-
katere pevska pot se je začela 

- desetimi l e t i . . . 
*Prav zdaj se pr iprav l jamo na 

»vanje t ega jubi leja ,« so mi 
-,-dovali pred dnevi kvartetovi 
i, prvi tenorist Zdravko Ogris, ta 

časom nadomestil Franca 
drugi tenorist Pavle Mu-

s prvi basist Ciril Pleško ter drugi 
Dušan Križaj. V petek, 25. fe-

a, ob 20. uri na jubilejnem 
i, ki bo v galeriji na loškem 

u, bodo poleg njih zapele še 
dekliškega seksteta z Bu-

. v Selški dolini, obiskovalcem 
se bo predstavil tudi Miha 

s svojimi citrami. Ves iz-
so nastopajoči sklenili na-

ti za dokončno ureditev Tri-
>ga doma na Kredarici. 

Vartet »Spev« deluje v okviru 
JŠkega planinskega društva, 
najmanjša, a z a t o najbolj 

w sekcija pri p lan inc ih ,« se 
pohvalijo pevci. Čeprav to zveni 

Šaljivo, pa je vendarle res, da 
Jočani hranijo najlepše spo-
na svoje številne nastope v 
", na našem' očaku Triglavu, 

„,..1 »domačih tleh« - na Ble-
in Lubniku, na Jezerskem, na 
ovanju 80-letnice Soškega pla-

[a društva v Lepem, na 
„jici, v Vratih pa med našimi 
jci v Doberdobu ali na Bleščeči 

vtni. Le kdo bi se spomnil, k j e vse 
bila njihova pesem namen jena 
sinam in planincem. 

* r pa so n a s t o p i v plani-
delečk iz m o z a i k a naš ih 

jv v p r e t e k l e m deset let -
pravijo člani kvarteta »Spev«, 

smo nastopali tud i za de-

lovne kolektive ob raznih prazno-
vanj ih , še posebno radi pa se 
spomnimo naših dobrodelnih kon-
certov. Med najbolj uspelimi s ta bila 
prav gotovo tista v zdravilišču 
Laško in v Novem Vinodolskem. 
Potem so tu še nastopi na javnih 
radijskih oddajah Koncert iz naših 
krajev, dvakra tno sodelovanje na 
srečanju malih vokalnih skupin v 
Ti tovem Velenju ter Šoštanju in še 
m a r s i k a j . . . « 

Prav zdaj se Spevovci pripravljajo 
na snemanje druge samostojne te-
levizijske oddaje, ki bi jo radi pri-
pravili k je v domačih hribih. Tonsko 
gradivo za to imajo že pripravljeno. 
Sicer pa imajo v radijskem arhivu že 
prek trideset posnetkov, kar pet pa 
na kaseti »Planinska pesmarica«, ki 
je izšla pred kratkim. Poznavalci 
glasbe vidijo kvaliteto kvarteta 
»Spev« predvsem v barvni in izved-
beni zlitosti pe t ja ter v smiselni 
povezanosti med vsebino pesmi in 
n jeno dinamiko. Iz teh teženj so 
nastale tudi pesmi, ki jih skupina 

5 let kranjskega 
alnega orkestra 

^ n i m k o n c e r t o m je Pihalni orkester občine Kranj pod vod-
om dirigenta Branka Markiča proslavil »- letnico delovanja 
Orkester danes sestavlja 48 glasbenikov, ki imajo po 110 na-

W letno - Lani so kupili nove instrumente 

ij - Pihalni orkester občine 
pod vodstvom dirigenta 
Markiča je v soboto, 19. fe-

- v Kinu Center v Kranju pri-
slovesni koncert ob svoji 85-
Zbral je izredno veliko po-

^v, ki so nastop orkestra 
ljali z dolgimi aplavzi. Slav-

9>vornik je bil predsednik 
Jože Bregar, ki je sprego-
delovanju orkestra v pre-
in danes. Predsednik Zveze 

organizacij Kranja Ma-
Oman pa je članom orkestra 
~ zlate, srebrne in bronaste 

»ihalni orkester je bil 
1898, med prizadevna 
sta se zapisala gostil-
Sušnik in knjigarnar 

I Florian. Orkester je z manjši-
brekinitvami v času vojne in 

redno deloval. »Vsak člen t e 
verige je enako pomemben,« je 
Jože Bregar, in se ob tem 

vsem še živečim glasbeni-
Prvi vadbeni prostor je imel 

v tedanji mestni sirotišnici 
tigartu, kjef je danes Glasbena V» 

*tj<» ima kranjski pihalni or-
48 glasbenikov, ki jih vodi 
t Branko Markič. Povprečno 

32 let, 15 med njimi jih še 

hodi v šolo, ostali so zaposleni v 
kranjskih delovnih kolektivih, trije 
so upokojeni. Vadijo dvakrat na 
teden. N a leto imajo okoli 90 vaj in 
110 nastopov. Vključeni so v Zvezo 
kul turn ih organizacij K r a n j in v 
Zvezo pihalnih orkestrov Slovenije. 
Ig ra jo na vseh mogočih prireditvah 
in svečanostih. Pomembno skrb 
posvečajo pridobivanju novih čla-
nov in učenju novih članov, sa j so 
j ih večino usposobili sami. Nenehno 
seveda morajo skrbeti tudi na na-
bavo novih instrumentov in lani jim 
je uspelo kupiti komplet novih 
instrumentov, ki so veljali 980 tisoč 
dinarjev. Pri tem imata veliko 
zaslug izvršni odbor pihalnega or-
kes t ra in Matevž Oman, predsednik 
ZKO Kran j . Največ sredstev je 
prispevala Skupščina občine Kranj , 
denar so prispevali še ZKO Kranj , 
občinski sindikalni svet in delovni 
kolektivi IBI-ja, Merkurja , Save, 
Iskre, Tekstilindusa, Elektra in 
Ljubl janske banke iz Kranja , pri-
čakuje jo pa še pomoč Gorenjskega 
tiska. 

Kranjski pihalni orkester sodeluje 
na republiških revijah in na srečanju 
gorenjskih pihalnih orkestrov. Sode-
lujejo tudi z godbeniki iz Železne 
kaple in iz Fiumicella v Italiji. 

prepeva, in katerih motivi izvirajo 
iz obujan ja spominkov starejših ljudi. 
Zdravko, Pavle, Ciril in Dušan pra-
vijo: »Naš namen je obujanje 
starih s lovenskih ljudskih pesmi, 
ki j ih pri lagajamo današnjemu 
času, poseben poudarek pri na-
šem podajanju pa dajemo dopad-
ljivosti; domačnost i in čustve-
nosti.« 

Mnogi kvartet »Spev« poznajo 
tudi iz oddaj domače zabavne 

glasbe. Prva leta so namreč precej 
nastopali z ansamblom Toneta Ža-X 

garja, zadnja leta pa jih je k so-
delovanju povabil ansambel Borisa 
Franka. Sicer pa j e nj ihova usme-
ritev povsem jasna: samostojno pre-
pevanje brez trdnejše naslonitve na 
katerikoli ansambel. 

In katera njihova pesem najbol j 
»užge« pri poslušalcih? Med tolikimi 
se je kar težko odločiti. Pevci pa so 
skoraj prepričani, da bi bile to 
pesmi: Po jezeru, Kosec, Cej so tiste 
stezice, Lovska in še katera . Zago-
tovo pa bo med bolj uspešnimi tudi 
»Čude polna kranjska zemlja«, pra-
vijo, »pesem, ki smo jo prav zdaj 
naštudirali.« 

Veselih trenutkov v preteklem de-
setletju ni manjkalo. N a j r a j e pa se 
fan t je spominjajo svojega skupnega 
vzpona na Triglav, ko pravijo, da so 
se v »v dveh dneh nasmejal i za štiri 
dni«, ko so s koncerti »začeli v 
Gorjah in z njimi nadaljevali v 
Vodnikovem domu na Velem polju, 
v Planiki pa med Malim in Velikim 
Triglavom, »kjer se naj teže stoji,« 
dokler ni prav na vrhu našega očaka 
zadonela »Oj, Triglav, moj dom«. 

»Prav radi s i pr ivošč imo skup-
n e p lan inske izlete,« so mi zatrdili 
prav vsi člani kvarteta »Spev« ob 
koncu našega snidenja in pristavili, 
da imajo veliko razumevanja za 
njihovo udejstvovanje tudi njihove 
družine, sa j se jim žene in otroci 
prav radi pridružijo na njihovih 
planinskih poteh. 

K a j različnih poklicev in izobraz-
be so Zdravko, Pavle, Ciril in Dušan, 
vsem pa je skupna ljubezen do pet ja 
in oh ran j an j a lepe slovenske pesmi. 
Pravi pri jatel j i so. Vsaj enkrat te-
densko se zberejo na vajah, večkrat 
na nastopih, srečujejo se, da zapojo, 
da se pogovorijo o tem in onem. V 
teh dneh imajo obilico dela še s 
pripravami na jubilejni koncert. Kot 
vedno pa pevcem kvarteta »Spev« 
tudi tokrat ne gre za denar, sa j bodo 
izkupiček od nastopa, katerega po-
krovitelj je Planinsko društvo iz 
Škofje Loke, podprle pa so ga tudi 
nekatere delovne organizacije, na-
menili za Kredarico. 

Kvartet »Spev« bo torej svoj 
jubilej proslavi l v petek, 25. fe-
bruarja, ob 20. uri v galeriji na 
loškem gradu. 2 e zdaj pa naj 
pevcem iz Škofje Loke velja — 
Srečno v drugo desetletje! 

Besedilo: J . Govekar 

V Komendi 
uprizorili Cankarja 

Komenda — Komendski kul-
turniki so' letos postavili na oder 
dramo Ivana Cankar ja »Kralj na 
Betajnovi.« Prvikrat so jo uprizorili 
ob slovenskem kulturnem praz-
niku. Ob tej priložnosti j e komend-
sko občinstvo znova dokazalo, 
da ceni trud svojih kulturnih 
ustvarjalcev, sa j je dvorano zasedlo 
do zadnjega kotička. Igralci in 
režiser Valter Horvat so v delo 
vložili veliko truda. Ker so igralci 
pretežno mladi, jih je delo stalo 
veliko napora, vendar pa mlada 
skupina "zagotavlja, da bo še naprej 
delovala. 

S »Kraljem na Betajnovi« se od-
pravljajo tudi na gostovanja. Lahko 
jih bomo videli v Cerkljah, Vegradu, 
Mostah, na Duplici, Jcasneje pa 
morda še kje. 

Prenova mestnih in vaških 
jeder v občini Škofja Loka 

Razstava in razgovor 
V četrtek, 24. februar ja , bodo ob 18. uri v galeriji na gradu odprli 

zanimivo razstavo gradiv za prenovo starih mestnih in vaških jeder v 
občini Skof ja Loka. Otvoritev razstave je mišl jena kot razgovor z ob-
člinstvom, ki ga bo vodil dr. Peter Fister, eden izmed glavnih tvorcev 
razstave. Iz obilice gradiv, ki so jih pripravili v TOZD arhi tektura in 
Znanstveni inšti tut Filozofske fakul tete Univerze E. Kardel ja v Lju-
bljani, Razvojni center Celje in Ljubl janski regionalni zavod za spo-
meniško varstvo, je bilo treba zaradi prostorske stiske odbrati le naj-
značilnejše gradivo. Zato je razumljivo, da razstava pr ikazuje le iz-
vlečke iz celovitih analiz, študij in načrtov. Prvi del za jema prenovo 
starega mestnega jedra Škofje l^oke od urbanist ičnih študij mimo 
umetnostnozgodovinske opredelitve in etnološke analize do podrobno 
načrtovanih arhi tektonskih predlogov za ohranitev in prenovo mest-
nega jedra. Vse to gradivo bo skupaj z novim urbanist ičnim načrtom 
za celotno mestno področje postalo temeljni dokument o načinu ohra-
n j a n j a kul turne dediščine, ki pa ne bo več mrtev spomenik, ampak 
nosilec aktivnih prizadevanj za lepše mesto v prihodnosti . 

Drugi del razstave kaže likovno prostorske značilnosti Stare Loke 
in je rezultat študije, ki je pokazala, da ima svoje vrednosti in poseb-
nosti. Študija ni tako podrobna, kot je bila za stari del Škof je Loke, a 
vendar je moč iz n je videti Staro Loko kot celoto, ki ima svoje vredno-
te in to je t reba enakovredno vključevati v oblikovanje kvalitetne 
mes tne podobe. 

Tret j i del razstave obdeluje staro jedro Žirov, za katerega se je 
pokazalo, da ga sploh ni več. Analiza pomembnejše arh i tekturne dedi-
ščine je pokazala, »da je ta raztresena po vsej dolini, da pa jo je mogo-
če ohraniti in uporabiti kot izhodišče za oblikovanje bodoče podobe na-
selja. Ta na j bi bila zgrajena na tistem, kar je za Žiri pomnik preteklo-
sti in dokaz posebne ustvarjalnosti.« 

V četr tem delu razstave o prenovi vaških jeder pravijo raziskoval-
ci, da ima vrsta vaških naselij iz jemne arhi tekturne vrednote, ki pa so 
neizrabljene. S posebnimi študijami so bile prav te raziskane in odkri-
te. Predlogi s prikazanimi možnostmi za njihovo polno uveljavitev pa 
bodo morali postati del prostorske politike, »če hočemo ohranit i obde-
lovalno zemljo, človeka, ki jo bo obdeloval, kulturno kra j ino in arhitek-
turno dediščino.« Ker bo zanimiva razstava odprta samo do 3. marca, 
je ne smemo prezreti . 

A. Pavlovec 

V. 

Dane Zaje 
v pionirski knjižnici 

Kranj — Kranjska pionirska 
knjižnica bo tudi februarja nada-
ljevala s kulturnimi prireditvami. 
V četrtek, 24. februarja ob 17. uri 
bo v Pionirski knjižnici srečanje s 
pesnikom Danetom Zajcem. Vab-
ljeni! 

Večer ljubezenske 
poezije 

Kranj — Osrednja knjižnica iz 
Kran j a bo v mesecu kulture pri-
pravila v četrtek, 24. februarja ob 
19.30 v dvorani Prešernovega gle-
dališča v Kranju literarni večer, ki 
bo posvečen sodobni slovenski lju-
bezenski poezij i 

Fidl Fadl 
Kranj — V lutkovnem gledališču 

v gradu Kiselštajn bo v četrtek, 24. 
februarja ob 16. in ob 17. uri 
gostovalo lutkovno gledališče Pre-
šernovega gledališča iz Kran ja z 
lutkovno igro Fidl fadl. 

Kranjska pevska revija — V 
Predosljaj^je v soboto, 19. februarja 
pripravila kranjska zveza kulturnih 
organizacij prvi koncert letošnje 
občinske pevske revije. Nastopili so: 
moški pevski zbor DU Predoslje, 
moški pevski zbor DPD Svoboda 
Stražišče, moški pevski zbor KUD 
Triglav Duplje, moški pevski DU 
Kranj, ženski vokalni oktet Moss-
Tomo Zupan Kranj, moški pevski 
zbor KUD Bela, moški pevski zbor 
Obrtnik Kranj, moški pevski zbor 
Tugo Vidmar Kranj in mešani 
pevski zbor KUD Valentin Kokalj 
Visoko (na sliki). Foto: F. Perdan 

Koncert iz naših krajev 
Komenda — V enem od aprilskih 
nedeljskih popoldnevov bo na ljub-
ljanskem radiu na sporedu oddaja 
»koncert iz naših krajev«, ki so jo te 
dni posneli v Komendi. Oddajo je 
povezal Boris Kopitar, z domačimi 
vižami so sodelovali Dobri znanci in 
ansambel Lojzeta Slaka, fant je s 
Praprotna in nepogrešljivi humo-
risti. Tudi domačini so primaknili 
svoj delež. O domačem kraju je 
spregovorila Mojca Lah, predstavil 
pa ga je tudi moški pevski zbor 
»Janez Čebul j«. 

Priprave na filmski festival 
Jesenice -Sredi februar ja so se v 

klubskih prostorih na svoji redni seji 
zbrali člani jeseniške filmske sku-
pine Odeon, Kinoamaterj i so ocenili 
minulo delo in ugotovili, da je Vse 
potekalo po zastavljenih načrtih. 
Največ so govorili o usodi jese-
niškega filmskega festivala in odlo-
čili so se, da ga bodo letos ponovno 
organizirali. Železarske Jesenice bo-
do tako po triletnem premoru zopet 
»festivalsko mesto«. Letošnji med-
narodni festival amaterskega filma 
od 19. do 23. aprila bo že jubilejni 
deseti in n a n j so se začeli jeseniški 
kinoamaterj i že intenzivno priprav-
ljati. Sestavili so okvirni program 
festivala in začeli z zbiranjem de-
narnih sredstev. Tako bo od pone-
deljka, 19. aprila, do četrtka, 21. 
aprila, žiriranje prispelih filmov v 
prostorih kluba. Tokra t bo filme 
ocenjevala petčlanska mednarodna 
žirija. V petek, 22. aprila, bo ob 18. 

uri v gledališču Toneta Čufarja 
svečana otvoritev desetega jubilej-
nega festivala s kulturnim progra-
mom, na katerem bo nastopila fol-
klorna skupina, na to pa bo projek-
cija izbranih filmov. V soboto, 23. 
aprila, bo ob 16. uri projekcija 
izbranih filmov, ob 19. uri pa bo 
kulturni program, ki ga bodo 
izvajali pevci in recitatorji, sledil 
bo slavnostni govor člana filmske 
skupine Odeon in pokrovitelja 
festivala, nato bo podelitev nagrad 
in projekcija nagrajenih filmov ter 
zaključek festivala. 

V soboto, 23. aprila, dopoldne bo 
organiziran *tudi izlet za udeležence 
festivala in sicer ogled Železarskega 
muzeja na Jesenicah in Prešernove 
rojstne hiše v Vrbi. Pripravili bodo 
tudi projekcije izbranih in nagra-
jenih filmov po osnovnih in stro-
kovnih šolah v jeseniški občini. 

A. Kerštan 



G LAS 6. STRAN D E L E G A T S K O O D L O Č A N J E — J E S E N I C E TOREK, 22. FEBRUARJA J 
JESENICE 
DOGOVORIMO SE 
10. seja DRUŽBENO-
POLITIČNEGA ZBORA 
skupščine občine Jesenice 
bo v ponedeljek, 28. febru-
arja ob 16. uri 
v konferenčni sobi 
skupščine občine Jesenice 

DNEVNI RED: 
— potrditev zapisnika zadnje seje 
— uresničevanje štipendijske politike v 
občini Jesenice in poročilo o poklicnem 
usmerjanju 
— predlog dogovora o usklajevanju dav-
čne politike v Sloveniji v letu 1983 
—• osnutek odloka o davkih občanov ob-
čine Jesenice 
— družbeni dogovor o določitvi nalog lrr 
interesov SLO in DS, ki so skupnega po-
mena za občine Gorenjske in o obvezno-
stih občin za delovanje pokrajinskega 
odbora in njegovih organov ter pokra-
jinskega komiteja za SLO in DS 
— predlog odloka o ustanovitvi pokra-
jinskega odbora za Gorenjsko 
— potrditev statuta skupščine gorenj-
skih občin in predlog sklepa o vrstnem 
redu statuta skupščine gorenjskih občin 
in predlog sklepa o vrstnem redu opra-
vljanja funkcij predsednika in podpred-
sednika skupščine gorenjskih občin 
— delegatska vprašanja in pobude 

10. seja zbora 
KRAJEVNIH SKUPNOSTI 
skupščine občine Jesenice 
bo v ponedeljek, 28. febru-
arja ob 16. uri 
v sejni sobi Zdravstvenega 
doma Jesenice 

DNEVNI RED: 
— potrditev zapisnika zadnje seje 
— razprava o programu sklada za izva-
janje intervencij v kmetijstvu in porabi 
hrane za leto 1983 ter predlog odloka o 
posebnem občinskem davku v proizvod-
nji hrane v občini Jesenice za letos 
— uresničevanje štipendijske politike v 
občini Jesenice in poročilo o poklicnem 
usmerjanju 
— predlog odloka o koristi za razlašče-
no stavbno zemljišče 
— predlog odloka o usklajevanju dav-
čne politike v Sloveniji za letos 
— osnutek odloka o davkih občanov ob-
čine Jesenice" 
— predlog odloka o spremembah in do-
polnitvah odloka o prometnem davku 
— predlog odloka o povprečni gradbeni 
ceni in povprečnih stroških komunalne-
ga urejanja zemljišč 
— predlog odloka o ureditvi prometa v 
občini Jesenice 
— družbeni dogovor o določitvi nalog in 
interesov v SLO in DS, ki so skupnega 
pomena za občine Gorenjske in o obvez-
nostih občin za delovanje pokrajinskega 

odbora in njegovih organov ter pokra-
jinskega komiteju za SLO in DS 
— predlog odloka o ustanovitvi pokra-
jinskega odbora za Gorenjsko 
— potrditev statuta skupščine gorenj-
skih občin in predlog sklepa o vrstnem 
redu opravljanja funkcij predsednika in 
podpredsednika skupščine gorenjskih 
občin 
— delegatska vprašanja in pobude 

10. seja zbora 
ZDRUŽENEGA DELA 
skupščine občine Jesenice 
bo v ponedeljek, 28. febru-
arja, ob 16. uri v sejni dvo-
rani skupščine občine Je-
senice 
DNEVNI RED: 
— potrditev zapisnika zadnje seje 
— razprava o programu sklada za izva-
janje intervencij t kmetijstvu in porabi 
hrane za letos ter predlog odloka o po-
sebnem občinskem davku v proizvodnji 
hrane v občini Jesenice za letos 
— osnutek odloka o določitvi delegat-
skih mest, oblikovanju delegacij, konfe-
renc delegacij in skupnih delegacij za 
zbor združenega dela skupščine občine 
Jesenice 
— uresničevanje štipendijske politike v 
občini Jesenice in poročilo o poklicnem 
usmerjanju 
— predlog odloka o koristi za razlašče-
no zemljišče 
— predlog dogovora o usklajevanju dav-
čne politike v Sloveniji za letos 
— osnutek odloka o davkih občanov v 
občini 
— predlog odloka o spremembah in do-
polnitvah odloka o prometnem davku 
— predlog odloka o povprečni gradbeni 
ceni in povprečnih stroških komunalne-
ga urejanja zemljišč 
— predlog odloka o ureditvi prometa v 
občini 
— družbeni dogovor o določitvi nalog in 
interesov SLO in DS, ki so skupnega po-
mena za občine Gorenjske in o obvezno-
stih občin za delovanje pokrajinskega 
odbora in njegovih organov ter pokra-
jinskega komiteja za SLO in DS 
— predlog odloka o ustanovitvi pokra-
jinskega odbora za Gorenjsko 
— soglasje k samoupravnemu sporazu-
mu o ustanovitvi samoupravne stano-
vanjske skupnosti v občini Jesenice 
— potrditev statuta skupščine gorenj-
skih občin in predlog sklepa o vrstnem 
redu opravljanja funkcij predsednika in 
podpredsednika skupščine gorenjskih 
občin 
— poročilo o opravljenih nalogah v času 
izvajanja začasnega ukrepa družbenega 
varstva v Tehničnem biroju na Jeseni-
cah 
— uskladitev ustanovitvenega akta VIZ 
Jesenice — TOZD Delavska univerza 
Viktor Stražišar z zakonom o usmerje-
nem izobraževanju 
— delegatska vprašanja in pobude 

Štipendijska politika v jeseniški občini se približuje potrebam jeseni-
škega združenega dela. 

Stroški komunalnega 
Osnova za določitev poprečne 

gradbene cene in poprečnih stroškov 
komuna lnega op reml j an j a za letos 
so povprečne cene s t a n o v a n j in 
povprečni stroški komuna lnega op-
r e m l j a n j a zemljišč, dosežene ob 
koncu lanskega leta , pri čemer se 
popreč je določi n a osnovi cen zgra-
jenih s t a n o v a n j v občini Jesenice. 

Ureditev cestnega 
prometa 

Občinske skupščine z odloki ure-
iaio p rome t na svojih območj ih . V 
Jeseniški občini so pripravil i predlog 
odloka o uredi tvi cestnega prometa 
V n a s e l j i h in ta predlog od loka v 
j v a n a j s t i h poglavj ih določa ukrepe 
•a uredi tev p rome ta in p rometne 

varnos t i . Govori o prepovedi pro-
ne t a , pa rk i ran ju , u s t a v l j a n j u , av-
tobusnih postajal iščih, varnos tn ih 
ukrepih in t ako dalje. 

urejanja 
Lan i j e bilo na Jesenicah zgra-

jenih skupa j 207 s t anovan j . Pri-

Eravili so izračune povprečne građ-
ene cene za posamezne objek te in 

poprečne s t roške komuna lnega ure-
j a n j a zemljišč. I z račun i kažejo, da se 
je povprečna cena zg la jen ih sta-
n o v a n j lani povečala v pr imer javi z 
le tom prej za okoli 20 odstotkov, 
med tem ko so se povprečni stroški 
komuna lnega u r e j a n j a zemljišč lani 
povečali v p r imer jav i z le tom pre j le 
za 1,4 ods to tka . S t a n o v a n j a so se 
torej gradila predvsem v soseskah z 
večjo gostoto prebivals tva in se j e 
predvsem zakl jučevala g radn ja v že 
začet ih soseskah. 

Povprečna gradbena cena za kva-
d ra tn i meter s t anovan j ske površine 
v jeseniški občini znaša 20.903,80 
d inar jev; povprečni s troški komu-
nalnega u r e j a n j a zemljišč za je-
seniško občino pa 2.690,50 dinar jev 
za kvadra tn i meter koristne sta-
novan j ske površine. 

Nekatere delovne organizacije ne štipendirajo 
V jeseniški občini so razpisali manj kadrovskih štipendij kot leto 
prej — Nekateri sploh ne štipendirajo — Zanimanje za štipendi-
je iz združenih sredstev 

J e s e n i c e — Razpis k a d r o v s k i h 
š t ipendi j za pr ihodnje š o l s k o l e to 
s e j e v j e s e n i š k i obč in i zmanjša l 
v pr imerjav i z l e t o m prej za 53 
š t ipendi j . Še v e d n o pr ičakujejo 
n e k a j d o d a t n i h razp i sov , vendar 
p r e c e j š n j e vrze l i najbrž ne bodo 
m o g l i zapoln i t i . 

N e u g o d n o — č e p r a v v e r j e t n o 
r a z u m l j i v o — je de j s tvo , da s e v 
r a z p i s i h povečuje de lež za skraj-
š a n e p r o g r a m e , z druge s trani pa 
z e l o u p a d a delež za v i š j e in vi-
s o k e šo le . S l e d n j e l a h k o pr ipe l je 
d o t e g a , da b o d o j e s e n i š k i štu-
dent i i ska l i k a d r o v s k e š t ipend i je 
in pozne je z a p o s l i t e v drugje, kar 
bi p o m e n i l o s i r o m a š e n j e Ka-
d r o v s k e g a p o t e n c i a l a obč ine , z 
druge s t ran i pa večj i pr i t i sk n a 
z d r u ž e n a s r e d s t v a . 

S e s t a v a v s e h k a d r o v s k i h š t i -
pend i j p o s topnj i s t r o k o v n e izo-
brazbe j e s i cer b o l j š a o d razpisa , 
v e n d a r s e j e v p r i m e r j a v i z l e t o m 
prej p o s l a b š a l a , p o l e g t ega p a j e 
n iž ja od r e g i j s k e g a povpreč ja . 
De lež v s e h k a d r o v s k i h š t ipen-

Nič več družbenega 
varstva 

Izvršn i s v e t in k o m i s i j a za 
s p r e m l j a n j e u r e s n i č e v a n j a za-
k o n a o z d r u ž e n e m de lu o b č i n e 
J e s e n i c e p r e d l a g a t a zboru 
z d r u ž e n e g a de la in družbeno-
p o l i t i č n e m u zboru s k u p š č i n e 
o b č i n e J e s e n i c e , da u g o t o v i t a 
p r e n e h a n j e r a z l o g a za nada l j -
nje u r e s n i č e v a n j e u k r e p a 
d r u ž b e n e g a v a r s t v a v T e h n i č -
n e m biroju J e s e n i c e in da 
s p r e j m e t a sk l ep o potrd i tv i 
p r e n e h a n j a z a č a s n e g a u k r e p a 
d r u ž b e n e g a v a r s t v a v Teh-
n i č n e m biroju n a J e s e n i c a h . 

V tej d e l o v n i o r g a n i z a c i j i s o 
u p o š t e v a l i v s e p r e d l o g e in 
p r i p o m b e t e r p r i m e r n o u s k l a -
di l i s v o j e s a m o u p r a v n e akte , 
ki so bili v z r o k za n e k a t e r a 
n e s k l a d j a pr i d e l i t v i s r e d s t e v 
za o s e b n e d o h o d k e i n s k u p n o 
p o r a b o z d r u ž b e n o v e l j a v n i m i 
n o r m a m i . 

Davki občanov 
Osnutek odloka o davkih občanov 

v jeseniški o b č i n i . so pripravili v 
skladu s spre je t im zakonom o dav-
kih občanov in o s n u t k o m dogovora 
o u sk l a j evan ju davčne polit ike za 
letos. 

N a osnovi novega zakona o dav-
kih občanov in osnu tka odloka, o 
ka t e r em bodo delegati razpravl jal i , 
p r i čaku je jo z m a n j š a n j e proračun-
skih dohodkov zaradi ukin i tve dveh 
vrst davkov, zaradi zn ižan ja davčne 
osnove za vrednost 70 kvadra tn ih 
me t rov s t anovan j sk ih s t avb pri 
davku na posest s t avb in zaradi z 
o snu tkom odloka predvidenih večjih 
davčnih olajšav. Zato n a j bi osnutku 
posvetili p rav posebno pozornost. 

Osnu tek odloka vsebuje več olaj-
šav, med drugim se znižuje s topn ja 
za obdavčenje dohodka iz avtorskih 
pravic, prav tako so olajšave za 
tiste, ki bodo vlagali v širitev pro-
izvodnje, davek od p remožen ja pa se 
predpisuje le na posest s tavb, delov 
s tavb, s t anovan j , garaž in počitniš-
kih hiš. Osnova za obdavči tev je 
vrednost s tavbe in občine bodo mo-
rale le tos popravit i tudi novo vred-
no ten je . Zakon zn ižu je neobdavčlji-
vo osnovo pri davku od s tavb za 70 
kvad ra tn ih metrov površine. 

Program dela zborov 
Program dela zborov skupščine 

občine Jesenice za letos za jema 
naloge, ki i zha j a jo iz us t ave in 
zakonov, planov s t a t u t a občine 
in drugih aktov. Program, ki so ga 
sestavili, je mogoče med letom 
spremin ja t i in dopolniti odvisno 
od ocen razmer v občini in tudi 
republiki. T a k o bodo delegacije 
imele še vedno možnost tudi med 
letom vplivati na program dela. 

Program dela vsebuje nasled-
n j a t ematska področja: druž-
benopoli t ični sistem, družbeno-
ekonomske odnose in razvoj, 
d ružbene dejavnost i , varstvo 
okol ja in u r e j a n j a prostora ter 
urbanis t ični dokument i in geo-
detske zadeve, splošno porabo in 
d ružbene prihodke, področje 
d ružbene samozašči te , vars tva 
ter l judske obrambe, poročila in 
naloge, s ka ter imi se bo občinska 
skupščina vkl juči la v uresniče-
van je programa dela republiške 
skupščine. 

d i s t o v na š t e v i l o z a p o s l e n i h je 
najnižj i m e d v s e m i g o r e n j s k i m i 
o b č i n a m i . Skrb za k a d r o v s k o 
obnovt) i n o k r e p i t e v p r e k o s i s te -
ma š t i p e n d i r a n j a j e z e l o neena-
k o m e r n a m e d o r g a n i z a c i j a m i 
z d r u ž e n e g a dela: n e k a t e r e š t i -
pend ira jo s o r a z m e r n o v e l i k o , 
druge ma lo , m n o g e s toje o b 
s tran i . O b r a z m i š l j a n j u za more-
b i t n e d o d a t n e r a z p i s e kadrov-
s k i h š t ipendi j za p r i h o d n j e šo l -
s k o le to bi m o r a l e š t ipend ira t i 
p r e d v s e m t i s te , ki so do zdaj 
s t a l e o b s tran i . 

D e l e ž n e p o d e l j e n i h k a d r o v s k i h 
š t ipend i j v j e s e n i š k i o b č i n i je 
pr ib l i žno e n a k r e g i j s k e m u , daleč 
pred v s e m i pa je j e s e n i š k a 
o b č i n a pri d o d e l j e v a n j u d o d a t k a 
za d e f i c i t a r n o s t . 

Š t e v i l o š t i p e n d i s t o v i z zdru-
n ih s reds t ev in r a z l i k h 
d r o v s k i m š t i p e n d i r a j e m s e kij* 
p o o s t r e n i po l i t ik i pode l j evar 
ce lo rah lo povečuje . V prihod: 
s e l a h k o zgodi , da b o š t e v i k • 
n a r a š č a l o tudi z a r a d i upada: 
razpisa k a d r o v s k i h š t ipendi j 
u p a d a n j a r e a l n e g a ž i v l j e n j s k a 
s t a n d a r d a . S i s t e m s k o ukinja: 
te o b l i k e pa b o z a h t e v a l o it 
p r e t e h t a n o razpravo . 
Pri š t ipend i jah T i t o v e g a skte 
v S loven i j i mot i p r e d v s e m p~ 
m a j h e n odz iv za k a n d i d i r a : 
o z i r o m a e v i d e n t i r a n j e ml*d 
d e l a v c e v , k a r p a j e p o d o b n o * 
š e s l a b š e tudi v d r u g i h gor« 
s k i h o b č i n a h in v repubL* 
V i d e t i je , d a tudi o p o z o r i l a a> 
u č i n k o v i t a , za to bo z a prihod? 
razpis t reba n a v e z a t i p red v*? 
o s e b n e s t ike z o s n o v n i m i 
gan izac i jan i i m l a d i n e i n s: 
ta v o r g a n i z a c i j a h združene* 
de la . 

Letošnja davčna politika 

Družbeni dogovor o usklajevanju davčne politike v Sloveniji u-
k enotnosti na tem področju - Na novo oceniti stavbe in p -
mete, ki se uporabljajo za razvedrilo in oddih 

Vsi tr i je zbori bodo s p r e g o v o r i j o 
predlogu d o g o v o r a o u s k l a j e v a n j u 
d a v č n e p o l i t i k e za l e tos . 

Že lani so se občine dogovorile za 
določitev' eno tne s t o p n j e davka od 
osebnega dohodka v višini 0,5 
ods to tka . Pr i davku E kmet i j ske 

de javnos t i od dohodkov negozdnih 
površin je bilo za lani dogovor jeno 
zvišanje razponov davčnih s t open j 
po skupinah ka tas t r sk ih občin za 30 
odstotkov. Pr i teh s t o p n j a h se od-
m e r j a davek vsem zavezancem, ne 
glede ali j e čisti k m e t ali kmet-de-
lavec. Za letos te uredi tve ne bodo 
spreminjal i . 

Glede n a z a o s t r e n e razmere n a 
p o d r o č j u e n e r g e t i k e naj bi se 
o b č i n e d o g o v o r i l e za p o e n o t e n o 
v i š i n o d a v č n i h o l a j š a v za vla-
g a n j a s r e d s t e v v g r a d n j o ma l ih 
h i d r o e l e k t r a r n . P r e d l a g a j o , da se 
o d v i s n o o d v i š i n e na ložbe , ki jo 
d o l o č i o b č i n a , o d m e r j e n i d a v e k 
zn iža do 80 o d s t o t k o v za dobo 
p e t i h le t . 

E k o n o m s k e olajšave n a j bi se 
pr iznavale le zavezancem, ki ob-
de lu je jo zemljišča v skladu z za-
konom o kmet i j sk ih zemljiščih. Do-
govor med drugim opredel ju je tudi 
možnos t i za ola jšave v zvezi s 
pospeševanjem izvoza blaga domače 
proizvodnje na konver t ibi lno tržišče, 
socialne olajšave, ki n a j bi j ih bili 
deležni zavezanci, ki ima jo manjš i 
obseg pos lovan ja v pr imer ih ko letni 
dohodek na družinskega člana ne 
presega 10 odstotkov povprečenega 
letnega čistega osebnega dohodka 
zaposlenih delavcev v gospodarstvu 
v Slovenij i v preteklem letu. Za-
v e z a n c e m , ki s p r e j e m a j o u č e n c e 
in š t u d e n t e na p r o i z v o d n o de-
l o v n o p r a k s o , naj bi s e o la j šava 
pr i zna la v v i š i n i 15 o d s t o t k o v od 
i z p l a č a n i h nagrad . S k u p n a vi -
š ina m o ž n i h o l a j š a v je o m e j e n a 
na 80 o d s t o t k o v o d o d m e r j e n e g a 
d a v k a . 

Predlagal i so tud i poeno ten je 
obdavčevan ja dohodkov, doseženih 

z izkoriščanjem z e m l j i š č v 
t i jske n a m e n e in z opra' 
kmet i j sk ih s tor i tev 
t i jsko mehanizaci jo . 

Predlagal i so med d r u g i m 
rešitev oprost i tve d a v k a od 
kov, občine pa bodo m o r a l e ] 
vrednot i t i s t avbe in p r o s t o r e 
sezoni ali od časa do Časa 
l j a jo za oddih. S t e m n a j 
dosedanjo n e u s k l a j e n o s t p r i 
in višini v redno ten ja t e h pre< 
S t o p n j a davka n a d o b i t k e od 
srečo se zadržu je v v i š i n i lo 
stotkov, dogovor pa v s e b u j e š* 
ka te re druge novosti . Z d o g o 
p a že l i jo p r e d v s e m d o s e č i 
u r e s n i č e v a n j e d a v č n e p 0 
S l o v e n i j i , u s t r e z n e j š o o 
u č i n k o v i t o i z t e r j a v o . 

Korist za razlaščeno 
zemljišče 

Določila odloka o k o i 
laščeno zemljišče se več i 
r ah l j a jo za do ločan je pra> 
škodnine pri pridobivanju 
zemljišč v družbeno l a s tn i i 
tega pa se uporabljajo d o l 
loka še za cenitev neprei 
valorizacijo osnovnih sredstev 
ganizaci j združenega d e l a in 
ge namene. 

C e n a je s e v e d a o d v i s n a 
ge , k o m u n a l n e o p r e m l j e i 
t a k o dal je . Z o z i r o m n a 
čanje p o v p r e č n e g r a d b e n e 
v j e s e n i š k i obč in i , k i z 
l an i 20.903,80 d i n a r j e v _ 
spreje t ju od loka , o k a t e r e m -
de l ega t i razprav l ja l i , z n a š a l a * 
r i s t ali o d š k o d n i n a z a raz la i 
s t a v b n a zemlj i šča z a p r v o o 
177,70 d inarjev za k v a d r a t n i L 
ter in za drugo c o n o 146,34 * 
nar jev za k v a d r a t n i m e t e r . Ts> 
se o o d š k o d n i n a v pr imerja ' 
l e t o m prej p o v e č a l a z a 21 > 
s t o t k o v . 

Za boljše delo delegacij 

Delegati vseh zborov jeseniške občinske skupščine bodo 
preučili osnutek odloka o določitvi delegatskih mest, obli-
kovanju delegacij, konferenc delegacij m skupnih delegacij 
za zbor združenega dela skupščine občine Jesenice 

Jesen ice - Ob obravnavi anal ize uresničevanju d e l e g a t s k e g a s: 
s t e m a in de lega t sk ih odnosov v zborih skupščine Jesenice so vsx t r , -
zbori skupšč ine občine na predlog družbenega 
sklep, da se preuči u s t r eznos t s e d a n j e g a odloka o 
mes t obl ikovanju delegaci j , k o n f e r e n c delegacij in s k u P ^ e l e g a c ; ; 

za zbor zd ruženega dela skupšč ine občine i T n določ ^ d e l e L ^ K 
s i ja j e skleni la predlagati , - p ™ ^ s i j a j« »Kieinid i* ^ . ~ 1 n r n b l e m o v , s katerimi 
m e s t in pri svoj, odločitvi organizacijskih p r o b l e m f 
jo delegaci je in k o n f e r e n c e d ^ e g a c u ^ P r i ^ o r g a ^ ^ . j ^ ^ 

c r problematika velikt 
m i h skupnost i , ki se do 

--.v-—--- -- - - • . m l f l . r e n c delegacij. Seveda pa to n i so edin, 
ticno niso udeleževale sej konf tr tnc ae .e s > k o n f e r e n c de legac i j k 
ovire, ki p r e p r e č u j e j o bol jše delo d ^ ^ s k u p š č i n e občine J e s e n i « 
de leg i ra jo de lega te v zbor z d r u z e n e g a d e l a s K ^ ^ ^ z d ^ 
venda r je mogoče s s p r e m e m b o sedan jeg ^ t£J p r o b l e m 
povezanos t jo de legac i j v konfe rence o o p ^ upoštevali t e r i t o r i j 

odloku med drug i« . j ^ j _ a ^ r e s 0 2 d r u A _ 

J" u c " : e a L ' . i c 411 - - ; n t e r i t o r i a l n e p o v e z a n o s t i 
s ta p redvsem dva: p rob lem funkcionalne in t ^ ^ mx a 
delegacij v konference delegacij t.Br problema k i s e d o i d a i m l j * 
manjših - do 30 zaposlenih - delovnih skupnos i , j p r a k 

Tako so v novem 1UIVU su v I iuvcu i - lpgaci i 
princip povezovanja , več j e s k u p n i h o e s ^ KI SQ bile p r i d o š l i 
p redvsem m a n j š e de lovne skupnos t i , KU_ n 7 i r o m a s o pri n e k a t e r i h ^ p n i e n e oziroma so pri n e k a t e r i h 
n j e m delu vzorne, so os ta le nesp rcme i .i zaupanja; z a r a d i ra 
določeni novi nosilci, ker dosedan j i niso P ^ ^ r a z f 0 r m i r a n e . D e > 
cionalnost i dela so bile n e k a t e r e konlei t c f l i „omeni r ^ — cionulnosti dela so bile n e k a t e r e koniei o d l o k a ) s a j pomeni prece 
gati n a j bi zato temel j i to-preuči l i osnu ie delegatskega s i s t e m a 
šen korak n a p r e j k uč inkov i t e j šemu deiovai j 
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Večja proizvodnja hrane 
V jeseniški občini si intenzivno prizadevajo, da bi povečali proizvodnjo hrane — 
Z odlokom o prispevkih iz bruto osebnega dohodka za kmetijstvo se obremenitev 
gospodarstva ne bo povečala, saj stopnje ostanejo nespremenjene 

Jesenice — Na prihodnjih sejah 
treh zborov skupščine občine Je-
senice bodo delegati posvetili po-
sebno pozornost programu samo-
upravnega sk lada za interven-
cije v kmet i j s tvu in porabi hrane 
v občini. 

Zdaj je z zakonom dana možnost 
za zagotavljanje sredstev za in-
tervencije v proizvodnji hrane, 
sredstva pa se usmerjajo v samo-
upravne sklade za izvajanje in-
tervencije v kmetijstvu in porabi 
hrane. 

Izvršni sve t J e s e n i c e je pri-
pravil program za l e tos v višini 
25 milijonov 565.000 dinarjev. 
Predvidena sredstva se bodo na-
menjala za obveznosti po dogovoru 
in samoupravnem sporazumu za 
premije za povečanje s taleža krav, 
za premije za pitanje telet, za 
kompenzacije za goveje in svinjsko 
meso in za združevanje sredstev za 
nadomestilo za mleko; vse skupaj v 
višini 18 milijonov 325.000 dinarjev. 

Sredstva v v i š i n i 7 mi l i jonov 
300.000 dinarjev se bodo namenila 
za pospeševanje družbenoorganizi- # 
rane kooperacijske reje v občini 
Jesenice v okviru KZK Kran j , 
TOZD Kooperacija Radovlj ica in 
sicer za pospeševalno službo, izo-
braževanje kmetov, žena, kmečke 
mladine, pospeševanje hribovskega 
kmetijstva, nadomestila dela obresti 
za kredite, zavarovanje živine, so-
financiranje nabave kvali tetnih se-
men. regresiranje nabave plemenja-
kov v naravnem pripustu, sofi-
nanciranje veterinarsko-higienske 
službe, pospeševanje pašništva, so-
financiranje zbiralnic mleka in tako 
dalje. 

PORABA HRANE 
V jeseniški občini bodo v skladu z 

republiškimi planskimi cilji do leta 
1985 povečali stalež krav pri trzni 
proizvodnji mleka in mesa, kar je 
pogoj za večjo proizvodnjo mleka. 
Višina premije za doda tno privezo-
vanje krav se predlaga za pet ko-
madov v nižinskem območju po 
10.000 dinarjev n a kravo m za 10 
komadov v višinskem območju po 

12.000 dinarjev na kravo. Prav tako 
so določili premiranje proizvodnje 
mleka. Da bi uresničili plansko obve-
zo v tržni proizvodnji mleka, proiz-
vodnjo 4000 milijonov litrov mleka v 
republiki do leta 1985 oziroma 327 
milijonov litrov mleka letos zaradi 
preusmeritve rejcev v večje tržne 
proizvajalce je predlagano več pre-
mij. Sredstva za premije zagotovi 
republiški sklad. 

Obenem so premije za pitanje 
goveda, deloma pa bodo pokrili 
proizvodne stroške tudi proizvodnji 
prašičjega mesa. 

Delegati bodo razpravljali še o 
posebnem občinskem davku za za-
gotavl janje sredstev za intervencije 
v proizvodnji hrane v občini Je-
senice. Glavni vir sredstev samo-
upravnega sklada so po zakonu 
sredstva, ki jih na osnovi samo-
upravnega sporazuma združujejo 
delavci namensko iz skladov skupne 
porabe, iz sredstev rezerv in iz 
osebnih dohodkov • v temeljni or-
ganizaciji združenega dela in de-
lovne skupnosti ter proračunskih 
sredstev. 

Glede na to, da v večini slovenskih 
občin na podlagi zakona o inter-
vencijah v kmetijstvu in porabi 
hrane niso ustanovili samoupravnih 
skladov, niti niso sklenili samo-
upravnih sporazumov o združevanju 
sredstev za te namene, je bil sprejet 
zakon o zagotavljanju in usmerja-
nju sredstev za intervencije v pro-
izvodnji hrane do leta 1985. 

Program samoupravnega skla-
da za intervenci je v kmetijstvu 
in porabi hrane se vključuje v 
r e p u b l i š k i program pospeševa-
nja proizvodnje hrane za letos, 
ki vključuje tudi program tržno 
organiz irane kooperaci jske pro-
izvodnje v. občini Jesen ice in ga 
je sprejel samoupravni sklad. 
Pred lagana stopnja 0,8 od brutto 
osebnega dohodka od 1. marca 
dalje je nujna, č e hočejo zago-
tovit i sredstva za intervenci je v 
kmet i j s tvu in proizvodnji hrane, 
boljšo in rednejšo preskrbo. Je-
sen i ška obč ina mora prispevati 

13 mil i jonov 220.000 dinarjev, da 
bo deležna 15 mil i jonov 65.000 
dinarjev republiških sredstev. 
Največji poudarek je dan pro-
izvodnji mleka in mesa. 

PRISPEVEK DELOVNIH 
LJUDI IN OBČANOV 

Ker proračunska sredstva ne 
bodo zadoščala predvsem zaradi 
vse večje potrebe po interven-
cijah za redno preskrbo z mesom 
in mlekom bo treba z zbiranjem 
sredstev iz brutto osebnega do-
hodka v viš ini 0,8 odstotkov od 
1. marca le tos dalje oziroma 0,68 
odstotkov po poprečni letni 
stopnji , kar pomeni , da bi zbrali 
okol i 2 mil i jona dinarjev več od 
programa, kar bi uporabili za 
sovlaganje v proizvodnjo mesa. 
I s točasno se bodo tudi sprosti la 
sredstva v višini 9 mil i jonov 
100.000 dinarjev iz proračuna za 
letos, kar bi v celoti uporabil i za 
realizacijo programa blagovnih 
rezerv obč ine Jesenice . 

Lani so bile Jesenice ena izmed 
redkih občin, ki ni zbirala sredstva 
za intervencije v kmetijstvu iz 
prispevne stopnje iz bru t to osebnega 
dohodka. Sredstva za pospeševanje 
kmetijstva so lani zagotavljali iz 
dohodkov nad dovoljeno proračun-
sko porabo, kar pa ob letošnji izgubi 
ni več uresničljivo. 

Predlog odloka o posebnem ob-
činskem davku za zagotavljanje 
a-edstev za intervencije v pro-
izvodnji hrane pomeni dodatno 
obremenitev brut to osebnih dohod-
kov delavcev. Pomembna pri tem 
je ugotovi tev , da se bodo pri-
spevne stopnje za skupno porabo 
v občini v obdobju od 1. aprila do 
konca letošnjega leta znižale. 
Obremenitev tako na bo višja 
kot m e s e c a januarja ali februar-
ja ali lani. Spremembe prispev-
nih stopenj, bodo uvel javl jene v 
obdobju od 1. apri la do konca 
leta ob nespremenjenih progra-
mih samoupravnih interesnih 
skupnost i za letos. 

Za metalurgijo 
več zanimanja 

Poklicne namere jeseniške mladine so zadovoljive — Za 
gradbeništvo ni zanimanja in tudi zanimanje za zdravstvo 
upada — Nekaj več pripravljenosti za gostinstvo in turizem 

Jesenice — Letos je v jeseniški občini že tret ja generaci ja osmo-
šolcev, ki bo šla v "srednje usmer jeno izobraževanje. To pa je prilož-
nost, da pregledajo izobraževalne namere , ki se pora ja jo ob novem 
šolskem sistemu. Poročilo o poklicnem usmer jan ju niza vrsto poda-
tkov o tem, da se poklicne namere , in tudi dejanske vključitve prila-
gajajo dokaj spremenjenim in zaostrenim razmeram na področju 
š t ipendiranja in zaposlovanja. 

Osnovna značilnost druge generacije je, da po številu pomembno 
zaostaja od prejšnj ih štirih let, ko so našteli povprečno 375 učencev 
letno. V lanskem šolskem letu je bilo v osmih razredih le 335 učencev. 
Druga značilnost lanskih osmošolcev je, da so se približali potrebam 
po kadrih. Največ jih je v veliki družini kovinarskih in strojniških pro-
gramov, to je 17 odstotkov lanskih osmošolcev. Zanimanje fantov je 
veliko, čeprav še vedno nižje od števila razpisanih štipendij, zanima-
nje deklet pa še vedno premajhno. 

V elektrostroki, ki je po deležu odločitev na drugem mestu, je za-
n imanje že nekoliko poraslo in to predvsem v novem programu raču-
nalništva. V treh elektroprogramih je vpisanih 13 odstotkov, v računal-
ništvu pa 2,7 odstotka. Družboslovno-jezikovna dejavnost je vpisala 10 
odstotkov generaci je in ta delež je šibkejši od lanskega. Metalurgija 
se je prvič zares visoko dvignila, kar je razveseljivo; za trgovsko dejav-
nost se bo izobraževalo 3,5 odstotka in približno toliko v poslovni in fi-
nančni dejavnosti. V teh dveh programih je opaziti precejšen 
padec. 

Nasprotno pa gostinstvo in turizem pridobivata učence, m a n j jih 
je za zdravstvo in za vzgojo in izobraževanje, približno enak delež je 
vključen v naravoslovno-matematično tehnologijo. Za vpis v gradbeni-
štvo je še vedno premalo zanimanja , nasprotno pa je za tekstilno stro-
ko interes znatno nad potrebami. V čevljarski stroki je vpis usklajen s 
kadrovskimi štipendijami. Kmetijstvo privablja vsako leto več učen-
cev. 

G.b tretji generacij i se spet srečujejo z namerami, ki so že bolje us-
klajene, čeprav so tokovi p reusmer jan ja v zadnjem šolskem letu še ze-
lo močni. Na Jesenicah se veliko mladih odloča za kovinarstvo in stroj-
ništvo, letos je prvič man j zanimanja za elektrostroko, zan imanje pa 
je za metalurške poklice. Administrativna dejavnost beleži znaten pa-
dec, prav tako tudi zdravstvo, gostinstvo in turizem pa sta pridobila 
kar 2,8 odstotka, medtem ko družboslovna in jezikovna dejavnost izgu-
bljata dijake. Za poklic vzgojiteljice se navdušuje še preveč deklčt, 
prav tako jih je preveč za tekstilno stroko, sa j t ja želi več kot 7 odsto-
tkov generacije. Gradbeništvo os ta ja brez pravega odziva, medtem ko 
se za kulturno področje odloča vse več mladih. Želje osmošolcev se pri-
bližujejo začr tanemu razmerju 70 proti 30 v korist proizvodnih smeri. 

Rezultati kažejo, da se izobraževalne namere spreminja jo in te 
spremembe niso le naključne, sa j kaže, da starši niso več brezbrižni 
do družbenih potreb in usmeritev. Dokaj ostre spremembe na področ-
ju š t ipendiranja in zaposlovanja že odmevajo. 

Na Jesenicah pa se srečujejo z enim izmed naj težj ih problemov — 
usmer j an j em deklet. Gre za polovico vsakoletne generacije, bitka za-
njo pa se bo morala dejansko prenesti iz strokovnih služb in koordina-
cijskih odborov v združeno delo in v razvojne načrte jeseniške 
občine. 

DOGOVORILI SMO SE 
Dosledno po smereh 
občinske resolucije 
>Va minulih sejah zbora združenega dela, družb enopoliti-
ć n e a a zbora in zbora krajevnih skupnosti jeseniške občine 
so svreieli predlog o uresničevanju občinske resolucije za 
letos - Obratovalni čas trgovin v občim - Program dela 
zborov skupščine za prvo tromesečje 

Jesenice - Na minuli seji druž-
benopolitičnega zbora skupšč ine 
občine J e s e n i c e so sprejeli reso-
lucijo o izvajanju družbenega plana 
razvoja občine Jesenice v obdobju 
1981 do 1985 v letu 1983. Sklenili so, 
da mora biti temeljno vodilo v 
občini dosledno spoštovanje resolu-
cijskih načel, zlasti ciljev m usme-
ritev, ki so jih sprejeli z resolucijo. 
Vsi subjekti planiranja morajo vsak 
zase in v skupni akciji stremeti za 
doslednim uresničevanjem postav-
ljenih ciljev. Izvršni svet in komite 
za družbeno planiranje in družbe-
noekonomski razvoj. naj bi sprem-
ljala uresničevanje resolucije ter o 
t*m obveščala zbore občinske skup-
k e , samoupravne organe organi-
zacij združenega dela ter pristojne 
organe krajevnih skupnosti. 

Prav tako je družbenopolitični 
zbor sprejel predlog odloka o pro-
računu občine za letos. Predlagal je,, 
da se oceni ravnanje tistih prora-
čunskih porabnikov, katerih za-
htevki niso v skladu s stabiliza-
cijskimi prizadevanji. Poleg tega je 
zbor zahteval, da porabniki prora-
čunskih sredstev ob poročilih o delu 
za lani predložijo tudi pregled 
porabe za letos tako, da bi.lahjto že 
Wd letom predvideli možne težave 
na področju financiranja. 

Po razpravi so delegati družbeno-
političnega zbora sprejeli program 
dela zborov skupščine občine Je-
senice za letos in periodični delovni 
načrt zborov skupščine občine Jese-
nice za prvo trimesečje letos, z do-
datnimi predlogi, ki so jih podali 
delegati Delegati so se med drugim 
menili tudi o osnutku zakona o 
spremembah in dopolnitvah zakona 

o samoprispevku in podprli tnnenje 
izvršnega sveta ter predlagali, da se 
delegati iz občine Jesenice na seji 
republiške skupščine v tem smislu 
tudi vključijo v razpravo o osnutku 
zakona o spremembah in dopolnit-
vah tega zakona, s tem, da se 
sprejme besedilo brez variant. Ob 
koncu so poslušali še informacijo o 
poteku preoblikovanja krajevne 
skupnosti Plavž z ugotovitvijo, da 
ustanovitev občutno kasni. Sklepi 
družbenopolitičnega zbora niso bili 
povsem realizirani, zato zbor po-
novno poziva vse družbenopolitične 
Organizacije, da se vključijo v kon-
st i tuiranje, izvršni svet in upravni 
organi pa n a j nudijo vso potrebno 
pomoč, da bi nove krajevne skup-
nosti lahko 1 začele s poslovanjem. 

Na seji zbora krajevnih skup-
nost i so sprejeli predlog resolucije o 
uresničevanju družbenega plana 
razvoja občine Jesenice za letos, 
predlog odloka o proračunu občine 
Jesenice za letos, predlog dogovora o 
uresničevanju nalog razvoja terito-
rialne obrambe, ki so skupnega po-
mena za Slovenijo, predlog pro-
grama dela zborov skupščine občine 
Jesenice za letos in periodični de-
lovni načrt zborov skupščine občine 
Jesenice za prvo tromesečje letos. 
Prav tako so sprejeli osnutek zakona 
o spremembah in dopolnitvah za-
kona o samoprispevku ter predlog 
odloka o urejanju, vzdrževanju in 
varstvu zelenih površin v občini 
Jesenice ter predlog o nadomestilu 
za uporabo stavbnega zemljišča. 
Strinjali so se z osnutkom o spre-
membah in dopolnitvah odloka o 
obratovalnem času v organizacijah 
združenega dela s področja trgovine 

na drobnp, gostinstva, turizma, obrti 
in drugih storitvenih dejavnosti ter 
obratovalnicah samostojnih obrtni-
kov v občini Jesenice. Obenem so 
sprejeli predlog odloka o splošni 
prepovedi prometa z zemljišči, spre-
membe kul ture in gradnje na ob-
močju predvidenega zazidalnega na-
črta LOG, centralnega območja in 
območja 13 v Kranjski gori ter 
predlog odloka o splošni prepovedi 
prometa z zemljišči, spremembe 
kulture in gradnje na območju pred-
videnega zazidalnega načrta Blejska 
Dobrava. 

Med delegatskimi vprašanji so 
delegati na seji zbora krajevnih 
skupnost i zahtevali , da mora biti 
odgovor Integrala krajevni 
skupnost i Sava zadovolj iv, zato 
so delegatsko vprašanje pono-
vili . Biro za urbanizem in sta-
novanjsko poslovanje Jesen ice 
še ni posredoval odgovora na 
delegatsko vprašanje krajevne 
skupnosti Plavž; delegacija kra-
jevne skupnosti Kranjska gora 
ni bila zadovoljna z odgovori te-
lesnokulturne skupnost i Jese-
nice na posamezna vprašanja v 
okviru delegatskega vprašanja, 
in zato delegacija zahteva kon-
kretne odgovore. Novih delegat-
skih vprašanj na seji zbora ni 
bilo, zbor krajevnih skupnosti pa 
je ob koncu tudi ugotovil , da 
konstituiranje treh novih kra-
jevnih skupnosti namesto dose-
danje krajevne skupnosti Plavž 
občutno kasni, za kar je več 
vzrokov. Sklepi zbora krajevne 
skupnosti in družbenopolitične-
ga zbor niso bili realizirani, zato 
zbor ponovno poziva vse odgo-

vorite, da v okviru svoj ih pravic 
in dolžnosti storijo vse za čim-
prejšnje konst i tuiranje novih 
krajevnih skupnosti . 

Na seji zbora združenega dela 
so sprejeli resolucijo o izvajanju 
družbenega plana razvoja občine 
Jesenice za letos in obenem s sk le -
pom zadolžili izvršni svet, da izvede 
usklajevalni sestanek med delov-
nima organizacijama industrija pla-
stičnih izdelkov Jesenice in Kovino 
o nabavi opreme za izdelavo žičnih 
vreten. Sprejeli so odlok o prora-
čunu občine Jesenice za letos in 
predlog dogovora o uresničevanju 
nalog razvoja teritorialne obrambe, 
ki so skupnega pomena za obrambo 
Slovenije ter predlog programa dela 
zborov skupščine občine Jesenice za 
letos in periodični načrt zborov 
skupščine občine Jesenice za prvo 
letošnje tromesečje. Zbor združene-
ga dela se je str injal z osnutkom 
zakona o spremembah in dopolnit-
vah zakona o samoprispevku, v 
osnovnem besedilu in brez variant 
ter sprejel odlok o urejanju, vzdrže-
vanju in varstvu zelenih površin v 
občini Jesenice. Delegati so se 
strinjali z odlokom o nadomestilu za 
uporabo stavbnega zemljišča ter z 
osnutkom odloka o spremembah in 
dopolnitvah odloka o obratovalnem 
času v organizacijah združenega 
dela s področja trgovine na drobno, 

gostinstva, turizma in obrti ter 
storitvenih dejavnosti ter obrato-
valnicah samostojnih obrtnikov v 
občini Jesenice. Prav tako so bili za 
predlog odloka o splošni prepovedi 
prometa z zemljišči v Kranjski gori 
ter na Blejski Dobravi. 

Na seji zbora združenega dela je 
Franc Presterel, delegat jese-
niške Železarne, temeljne organi-
zacije remontne delavnice postavil 
delegatsko vprašanje: parkirni 
prostor nasproti gimnazije s 
svojo neurejeno podobo močno 
kazi estetski videz š iršega centra 
Jesenice . Tudi prostor za Ti-
tovim domom je zanemarjen. 
Ureditev je nujna in bi s e j a h k o 
organizirala mladinska delovna 
akcija. 

Na to vprašanje je dobil na-
slednji odgovor: ta odlok o ure-
janju, vzdrževanju in varstvu ze-
lenih površin nima namena po-
dajati konkretnih rešitev, ampak 
način reševanja vprašanja ure-
janja zelenih površin. Ta predlog 
o ureditvi tega prostora je zajet v 
ve l javnem zazidalnem načrtu 
kulturnega centra Jesenice , ki 
ima dolgoročen značaj. Začasna 
rešitev oziroma predlog bi se 
lahko posredoval s trokovni služ-
bi — B U S P — komunalni skup-
nosti. 

V jeseniški občini predvidevajo izgradnjo več novih stanovanjskih 
blokov, kajti stanovanjske potrebe so velike. 



Na starovrških smučiščih sta naši pionirski reprezentanci dosegli zavidljiv uspeh. 

Gsmi mednarodni pionirski pokal Loka '83 

Jugoslovansko zmagoslavje 
STARI VRH — Starovrška smučišča 

so navrgla nov jugoslovanski uspeh. V 
dvodnevnih borbah na osmem medna-
rodnem FIS pionirskem pokalu Loka 
'83 so naši starejši in mlajši pionirji do-
kazali, da se za bodočnost jugoslovan-
skega alpskega smučanja ni treba bati. 
V obeh konkurencah so med sto tride-
setimi tekmovalci in tekmovalkami iz 
osmih evropskih držav zmagovali kot 
7!i šalo. Tako kot v sobotnem veleslalo-

mu so z zmagami nadaljevali tudi v ne-
deljskem slalomu. Le pri mlajših pio-
nirkah je slalomska zmaga odšla v Av-
strijo. 

Člani loškega smučarskega kluba Al-
petour so se na tem mednarodnem tek-
movanju ponovno izkazali. Proge so bi-
le odlično pripravljene, za vzdušje je 
poskrbelo še veliko smučarjev, ki so 
smučali na Starem vrhu, za popolnost 
pa je poskrbelo še lepo in sončno vre-

me. Skratka bilo je enkratno in nepo-
zabno. 

V VELESLALOMU VSE ZMAGA ZA 
NAŠE 

Začelo se je nepričakovano. Starejše 
pionirke, ki so šle prve na progo, so v 
jugoslovanskem tabo'ru dale pečat za 
nadaljnje uspehe. V tej kategoriji si je 
prvo mesto prismučala naša reprezen-
tantka Mateja Svet. K uspehu pa je z 
delitvijo drugega mesta pripomogla še 
druga naša reprezentantka, Veronika 
šareč. Tako kot so začele naše starejše 
pionirske vrstnice, so nadaljevale nato 
tudi mlajše. Članica jugoslovanske re-
prezentance Saša Lesjak si je zagoto-
vila zamgo pri mlajših pionirkah. Jueo-

» mmm 
Zihagovalci osmega mednarodnega FIS pionirskega > Pokala Loka '83: Mateja Svet, Dušan Žagar, Saša Lesjak 
Gregor Grilc (vsi Jugoslavija) 
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Tek prijateljstva in sodelovanja 
Minulo nedeljo so Kranjskogorci organizirali že četrti Tek treh 
dežel — Proga je bila dolga 30 kilometrov 

Kranjska gora - Minulo nedeljo so v 
Kranjski gori spet pripravili tradicionalni 
tek treh dežel, letos že četrti po vrsti. 
Teka treh dežel - Avstrije, Italije in 

Jugoslavije — se je udeležilo 1600 
tekačev, ki so se pomerili na 30 kilo-
metrov dolgi tekaški progi . 

Svoje moči so slovenski, avstrijski in 

Na teku treh dežel v Kranjski gori je sodelovalo 1600 tekačev, med njimi šte-
vilni Avstrijci in okoli 600 Italijanov ter seveda nasi tekači. Italijane tako 
čaka lovorika Julija Kugyja za najbolj množično udeležbo med prvimi de-
setimi pa je bilo osem italijanskih tekačev. Zmagal je Rupil na Elanovih te-
kaških smučeh, sedmo mesto pa je zasedel naš Dušan Djuncic z dve minu-
tnim zaostankom za zmagovalcem. — Foto: D. Sedej 

Vsi tekmovalci na Teku treh dežel so morah skozi obvezno obmejno kpnrolo 
r> cd startom in tako so obmejni organi delali v dokaj nenavadnih okolišči-
nah. Njihovo delo m start množične prireditve pa si je v Kranjski gori ogle-
dal tudi Stane Dolanc. — Foto: D. Sedej 

italijanski tekači merili od starta za 
Kompasom v Kranjski gori do Trbiža in 
Podkloštra. , 

Izredno lepo zimsko vreme je privabilo 
na start množico tekačev, ki so prihajali z 
osebnimi avtomobili in avtobusi ter se že 
v ranem jutru hoteli kar najbolj temeljito 
pripraviti na tek Med udeleženci je bilo 
veliko dobre volje in navdušenega pri-
čakovanja, saj se je obetala dokaj 
koristna in lepa rekreacija na progi skozi 
tri alpske dežele. Če ni šlo drugače, so se 
med seboj sporazumevali kar v mešanici 
treh jezikov in navezovali pristne to-
variške stike. Srečali so se nekdanji 
znanci in prijatelji, si podali roke, se 
pogovorili o tem in onem ter se družno 
podali na start 

Ob progi na startu pa je bila navdušena 
množica sorodnikov, znancev in prija-
teljev, ki so vsak po svoje spodbujali 
znane tekmovalce in jim želeli srečno pot. 
Po obvezni mejni kontroli tik pred star-
tom se je zagnana tekaška množica 
podala v smučino, ki je bila za nekatere 
pravi preizkus znanja in moči ter vzdrž-
ljivosti, za druge pa spet le in zgolj so-
delovanje na prireditvi. 

Sploh ni pomembno, kdo je bil prvi in 
kdo je v tem prijateljskem teku na 
podelitvi prejel pokal, kajti pri teku treh 
dežel je najpomembnejši in največji pokal 
sodelovanje in krepitev prijateljstva med 
narodi, ki jih loči meja, a združuje pristno 
tovarištvo. 

Če za kaj, potem Kranjskogorci za to 
idejo zaslužijo vse priznanje, kajti uspelo 
jim je pripraviti prireditev, ki je več kot 
množičnost in več kot zdrava rekreacija. 
Poleg srečanja na tromeji, skokov treh 
dežel je tek treh dežel takšna mani-
festacija, ki zaradi svojega osnovnega 
namena zasluži našo veliko pozornost in 
široko podporo. D. Sedej 

Trimčkov veleslalom 
KRANJ - Smučarski klub Triglav 

Kranj bo to soboto na Krvavcu or-
ganiziral že četrti trimčkov veleslalom za 
pokal Globus. Start bo ob 10.30. 

Pravico nastopa imajo cicibanke in 
cicibani letnik 1974, 75, 76 in mlajši. 
Prijave zbora športni oddelek Globusa do 
petka do 16. ure. Prijavite se lahko tudi v 
petek ob 18. uri v avli SO Kranj, kjer bo 
žrebanje. 

-dh 

Rekreativna vadba 
za ženske 

KRANJ — Zaradi velikega zanimanja 
za rekreativno vadbo bo Partizan Kranj 
pričel še z eno rekreacijo za ženske. V 
telovadnici OS Helene Puhar na Zlatem 
polju bo ta rekreativna vadba vsak 
četrtek od 19.;«) do 21. ure. 

Vadbo vo vodila izkušena vaditeljica 
Mira Krampi. Druga taka vadba je že v 
telovadnici OŠ Bratstvo in Enotnost na 
Planini, ta na Zlatem polju pa je name-

sla 

slovanski uspeh v tej kategoriji je do-
polnila še Polona Hafner. Tudi ostale 
niso vozile slabo, saj so s svojimi uvr-
stitvami dokazale, da je naše pionirsko 
smučanje v vzponu. 

Dušan Žagar je pri starejših pionir-
jih nato nadaljeval z uspehi naše re-
prezentance. Z odlično vožnjo mu je 
uspelo, da je s prvega mesta zrinil vo-
dilnega Tirno Pirskanena s Finske. 
Finci so nastopili prvič na tem tekmo-
vanju. Uspehi so se nadaljevali tudi pri 
mlajših pionirjih. Gregor Griic iz jugo-
slovanske prve ekipe je že s startno 
številko ena in odličnim časom doka-
zal, da mu bo težko kdo kos. Napovedi 
so se uresničile. Dolgo časa je bil na 
drugem mestu njegov reprezentantčni 
kolega Dejan Dogig. Le Avstrijcu Schi-
estlu je uspelo, da je Dodiga potisnil na 
tretje mesto. 

Rezultati — st. pionirke — 1 Svet 
(Jugoslavija) 54,69, 2. Šareč (Jugoslavi-
ja) in Schlemmer (Avstrija) obe 54,92, 
4. Šegula (Jugoslavija) 55,13, 5. Kainz 
(Avstrija) 55,46, 6. Stanggassinger 
(ZRN) 56,29; ml. pionirke - 1. Lesjak 
52,01, 2. Hafner (obe Jugoslavija) 52,26, 
3. Gruber in Riedler (obe Avstrija) 
52,43, 5. Dolžan (Jugoslavija) 53,58, 6. 
Siorpaes (Italija) 53,93; st, pionirji — 1. 
Žagar (Jugoslavija) 54,46, 2. Pirskanen 
(Finska) 55,21, 3 Gstatter (ZRN) 55,59, 
4. Dimitraškov (Bolgarija) 55.77, 5. 
Pauko (Jugoslavija) 55,85, 6. Pusto-
slemšek (Jugoslavija) 56,09; mi. pionir-
j i — l G r i l c (Jugoslavija) 50,53, 2. Sshi-
este (Avstrija) 51,02, 3. Dodig (Jugosla-
vija) 51,31, 4. Gappmaier 51,81, 5. Ka-
puscinski (oba Avstrija) 52,12, 6. Jovan 
(Jugoslavija) 52,20. 

NAŠI USPE SNI TUDI V SLALOMU 
Naši smučarski upi so na Starem vrhu 

odlično sklenili letošnjo že osmi med-
narodni FIS slalom za »Pokal Loke ,83'. 
Tako kot v sobotnem veleslalomu so se 
tudi v nedeljskem slalomu naši odlično 
odrezali, saj so pobrali kopico zlatih, 
srebrnih in bronastih odličij. 

"Mateja Svet pri starejših pionirkah in 
DuSan Žagar pri starejših pionirjih ter 
Gregor Grilc pri mlajših pionirjih v tej 1 • XI f̂ AODflrlt kategoriji so naši mlajši pionirji dosegli 
uspeh, saj je bil Matej Jovan drugi in 
Andrej Miklavc tretj i Le v kategoriji 
mlajših pionirk so trojni uspeh slavile 
Avstrijke in le Poloni Hafner je uspelo, da 
se ie prebila na odlično četrto mesto, 
medtem ko je bila zmagovalka vele-

jih dosegli naši mladi smučarski ̂  naraš-
c i — ajniki so ekipo Jugoslavije pripeljali na 

rvo mesto med osmimi reprezentancami. 
x o je uspeh, ki je bil delno pričakovan, 
saj je bila naša reprezentanca sestavljena 
tako kot je bilo predvideno. Nihče med 
reprezentanti ni zatajil. 

Rezultati - »t. pionirke - 1. Svet 
(Jugoslavija) 1:11,64, 2. Schlemmer (Av-
strija) 1:12,91, 3. Sarec 1:13,52, 4. Kuhar 
(obe Jugoslavija) 1:13,53, 5. Kainz (Av-
strija) 1:14,36, 6. Amort (ZRN) 1.15,37; 
ml. pionirke - 1. Riedler 1:07,64, 2. 
Gruber 1:07,72, 3. Fleming (vse Avstrija) 
1:08,01, 4. Hafner 1*08,23, 5. Lesjak (obe 
Jugoslavija) 1:08,31, 6. Nedialkova (Bol-
garija) 1:08,58; st. pionii-ji - 1- Zagar 
(Jugoslavija) 1:13,21, 2. Pirskanen (Fin-
ska) 1:13,61, 3. Wirnsberger (Avstrija) 
1:14,67, 4. Markič (Jugoslavija) 1:15,08, 5. 
Bamerssoi (ZRN) in Grašič (Jugoslavija) 
oba 1:15,87; ml. pionirji - 1- Grilc 
1:05,26, 2. Jovan 1:06,23, 3. Miklavc (vsi 
Jugoslavija) in Kapuscinski (Avstrija) 
oba 1:06,59, 5. Schiestl (Avstrija) 1:06,79, 
6. Treven (Jugoslavija) 1:07,09. 

D. Humer 
Foto: F. Perdan 

njena občankam iz tega dela mesta. 

Svetovno prvenstvo 
letalskih prevoznikov 

Kranjska gora — Od 6. do 11. marca 
bo na kranjskogorskih smučiščih 24. 
svetovno prvenstvo letalskih prevozm-
kov v slalomu, veleslalomu in t ek ih . Za 
tekmovanje se je doslej prijavilo blizu 
40 letalskih družb z več kot 550 udele-
ženci — piloti, stevardesami in ostal 
mi uslužbenci. Gre za zanimivo šport-
no in družabno prireditev, ki jo letaisk: 
prevozniki pripravijo vsako leto. Vsake 
drugo leto je prvenstvo v Združenih dr-
žavah Amerike, vsako četrto leto pa na 
Aljaski. Jugoslovanni so se prvič udele-
žili tovrstnega tekmovanja p r e d štiri-
mi leti na Aljaski. Srečanje letaiskih 
prevoznikov bo pomembna p reskusu ja 
tudi za naš turizem, saj toliko smučar-
jev hkrati v Kranjski gori še n i buc 
Večina bo tod ostala pet dni. Predstav-
niki letalskih družb TAA, ANSETT iz 
QUANTAS iz Avstralije so v n a š e zim-
skošportno središče prispeli ž e pred 

• dnevi, kjer se bodo pripravljali do za-
četka prvenstva. Prireditelja tekmova-
nja, smučarski klub JAT iz Ljubi jane 
in Kompas, sta pripravo prog in izved-
bo prvenstva zaupala organizaci iske 
mu odboru »Pokala Vitranc«. ^ ^ 

Športne igre 
škofjeloških delavcev 

Škofja Loka — Delavci, č lan i sin-
dikalnih organizacij iz škof je loške 
občine se bodo na tretjih špor tn ih 
igrah pomerili v odbojki, p lavanju , 
streljanju, šahu, namiznem tenisu, 
kegljanju, teku na smučeh in v vle-
čenju vrvi. Večina tekmovanja bo v 
sobotah in nedeljah v športni dvo-
rani na Podnu. Prvenstvo v p lava-
nju bo v petek, 25. februarja, v ba-
zenu v Železnikih, smučarski teki 
pa 25. ali 26. marca v Gorajtah. Za-
ključna slovesnost in podelitev na-
grad bosta aprila. Tekmovanje pri-
pravlja komisija za šport in rekrea-
cijo pri občinskem sindikalnem sve-
tu v sodelovanju z zvezo telesriokul-
turnih organizacij, s pomočjo špor-
tnih društev in upravljalca dvorane 
na Podnu. Poleg delavcev zasebne-
ga in družbenega sektorja j e prire-
ditelj prvič povabil tudi upokojence . 

Na lanskih sindikalnih špor tn ih 
igrah je sodelovalo 105 moških in 61 
ženskih ekip, v moški in žensk i 
konkurenci pa je zmagala e k i p a Lo-
ških tovarn hladilnikov. L e t o s pri-
čakujejo na tekmovanjih p r e k tisoč 
športnikov. M. K a l 

V , y 

Gorenjski sa 
na evropskem 
prvenstvu 

Kranj — V avstrijskem 
St. Konrad je bilo letošnje e \ 
člansko prvenstvo v sankanju s 
valnimi sanmi na naravnih 
Tekmovanje je potrdilo veliko _ _ 
Avstrijcev in Italijanov, ki so p r i 
ških zasedli prvih 16 mest, pri ž 
pa prvih osem. V konkurenci 
valcev iz desetih držav so nastopili", 
jugoslovanski sankači in zasedli 
slednja mesta: Polde Krašovec j e — 
20., Polde Perko 22., Marian Meglic 21. 
Albert Perko 29., Milan Česen 35., Sta 
ne Kolar 41., Vinko Lavtižar 42 in dre-
go Česen 48. Nastopilo je 60 enosedov 
V tekmovanju dvosedov nobena naša 
dvojica ni končala preskušnje. 

Na desetem mladinskem evropske« 
prvenstvu v švicarskem Montreux ies p i V »» • — — — — I •» 
avants so med tekmovalci devetih dr 
žav, Avstrije, I tal je, ZRN, 
Norveške, Španije, Francije in 
nastopili tudi štirje Jugoslovani: Simer. 
in Mirko Bernik ter Janez Luznar ^ 
Železnikov, in Janko Meglič z Jesenic 
Na zahtevni progi, kjer se je že n a pre-
izkusni vožnji poškodovalo osem sar-
kačev, so se gorenjski tekmovalci do-
bro odrezali. Med 39 sankači je bil Me-
glič 17., Simon Bernik 22, in Luznar 25 
Mirko Bernik je zaradi padca odstopi. 
V vožnji dvosedov sta brata Bernik 
med petnajstimi posadkami osvo^u 
10. mesto. Ekipno je bila Jugoslavija 
četrta; lahko pa bi bila celo tretja. 6e bi 
bil med posamezniki uvrščen tudi Mu-
ko Bernik. J. Kikel, S. Kovač 

Umrl j e naš na jdraž j i 

ALOJZ KOŽAR - Arti 
Od n j e g a s e bomo poslov.li v s r e d o 23. februarja 1983 

ob 15.30 i zpred h i š e žalosti v Predddvoru. 

Neutolažljivi: žena Minka, sin Štefan, ^ k e ^ar i ja , 
Anka, Lojzi z družinami in ostal, sorodniki . 

P r e d d v o r . 22. f ebruar ja 1983 
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Zmajarstvo 
Člani Prepiha 295 ur v 

Tržič - Z 19 člani, od tega je devet 
pilotov, ter s 15 zmaji sodi tržiško dru-
štvo za prosto letenje Prepih med sred-
nje velike v Sloveniji. Po dejavnosti pa 
je celo drugo v Jugoslaviji. Lan1 so trži-
ški zmajarji krožili po zraku 295 ur. 
Med posamezniki je prednjacil Iztok 
Tomazin z 81,5 urami, drugi je bil Vik-
tor Bečan s 45 urami. Za razumevanje 
teh številk navedimo, da povprečni po-
let s Kriške gore ali z Dobrče ob neu-
godnih zračnih tokovih t ra ja od 10 do 
15 minut. »Prepihovci« so po ugotovit-
vah komisije za prosto letenje pri Zve-
zi letalskih organizacij Slovenije med 
najbolj skromnimi po porabljenih 

Markič spet 
republiški prvak 

Kranj — Na republiškem članskem 
prvenstvu v judu v Mariboru je Robert 
Markič član Judo kluba Triglav iz 
Kranja potrdil odlično pripravljenost 
in v kategoriji do 60 kilogramov osvojil 
naslov republiškega prvaka. Na poti h 
končni zmagi je v polfinalu presenet Iji-
vo premagal Celjana Čuka, ki je doslej 
na državnih in republiških prvenstvih 
vedno posegal po vidnejših uvrstitvah. 
Z zmago se je Markič uvrstil na drža-
vno prvenstvo. Njegov uspeh je v kate-
goriji do 78 kilogramov dopolni! Mar-
tin Benedik z osvojenim tretjim me-
stom Premoč je moral pri/nati le re-
prezentantoma Fabjanu in Irnamovicu 
iz Celja. Značilnost prvenstva je bila, 
da so judoisti iz manjših klubov, ka-
mor sodi tudi kranjski Triglav, v vecih 
kategorijah prekrižali načrte favori-
tom. 

M. Benedik 

zraku 
družbenih sredstvih. To je tudi razum-
ljivo. saj so zmajarji domala vso dejav-
nost krili iz lastnih žepov. 

Člani društva tudi zdaj v zimskih 
mesecih ne mirujejo. 23. januarja je Iz-
tok Tomazin opravil prvi zimski polet z 
vrha Begunjščice. V izredno neugod-
nih razmerah — na startu je pihal ve-
ter s sunki prek 60 kilometrov na uro 
— je krožil po zraku uro in štiri minu-
te. 5. februarja so v Tržiču gostovali ce-
lovški zmajarji. V močnem vetru in 
hladnem vremenu sta takrat Anderle 
in Tomazin ostala v zraku dve oziroma 
tri ure, ostali člani pa od pol do ene 
ure. 

Na Kriški gori in na Dobrči bo živah-
no tudi v naslednjih mesecih. Poleg 
članov domačega Prepiha se bodo s teh 
točk, ki omogočata dobre letalne dosež-
ke, spuščali v dolino tudi zmajarji iz 
ostalih slovenskih klubov in društev. 
Osrednja prireditev v Tržiču pa bo vse-
kakor državno prvenstvo, ki ga bodo 
na enem od vrhov pripravili člani do-
mačega društva za prosto letenje. 

J. Kikel 

^ 

V četrtek 
sankaške tekme 

Kran j — Organizacijski odbor 
kranjskih zimskih športnih iger 
sporoča, da bo sankaško tekmo-
vanje v četrtek, 24. februar ja ob 
15. uri na cesti proti Šmar je tn i 
gori. 

s 

Za večjo prometno varnost 
Otroci nikoli dovolj 
varni na cesti 

Lani je na slovenskih cestah v prometnih nesrečah umrlo 19 otrok 
v starosti do 7 let, ranjenih pa je biio 422 otrok. Na Gorenjskem pa je 
za isto starost podatek takle: lani sta umrla 2 otroka, ran jen ih pa je bi-
lo 22. Običajno nas nezgode otrok v prometu bolj pretresejo, bolj so 
tragične, zato se zdi, da ni nikoli dovolj opozoril in nasvetov s taršem in 
skrbnikom, da bi otroka obvarovali pred tem ter ga pripravili na obna-
šan je v prometu. 

Otrok ne sme biti med vožnjo v avtomobilu nikoli na prvem sede-
žu, sedi na j zadaj , če pa ga imamo na kolesu, mora imeti poseben 
sedež in noge na stopalkah. 

Igra na cesti je često vzrok za nezgodo, zato ne dovolimo otroku 
igranja ob cesti, sa j mu je na pr imer ubegla žoga več kot pa lastna var-
nost. 

Otrok se pri prečkanju ceste ravna po zgledu odraslih, zato na j tu-
di starši ravna jmo tako, kot otroku govorimo. Če gremo z otrokom po 
cesti brez pločnika, na j bo otrok vedno na zunanj i varnejši strani, isto 
velja tudi za hojo po pločniku. Tako lažje preprečimo nesrečo, če se 
nam otrok nenadoma iztrga iz rok. Prav tako bodimo med otrokom in 
cesto, kadar ga spremljamo na vozičku ali na triciklu. 

Voznike motornih vozil sicer že zakon zavezuje, da morajo biti še 
posebej pozorni do otrok v prometu. Vendar pa to ne velja le za ceste, 
pač pa tudi za parkirišče, dvorišče, garaže. Otroci si znano povsod na-
praviti pr i je tne kotičke za igro, tudi med tovornjaki na parkirišču. Za-
to ni odveč, če t raktoris t ali voznik tovornjaka pred vožnjo obide vozilo 
in na jde morebitnega v igro zatopljenega malčka za kolesi. Takšne 
nesreče so se že pripetila, naučimo se neka j od nj ih. 

Začetniki v prometu sicer nosijo rumene rutice, v mraku in ponoči 
pa n a j dodatno poskrbi za varnost odsevna kresnička. 

\ / 
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Množični tek Po poteh Gorenjskega odreda 

V Cerkljah 1000 tekačev 

Akcija cerkljanskih miličnikov na Krvavcu 

Preverjanje varnosti na smučišču 

s k i h par t i zansk ih enot . To s icer ni b i l a 
rekordna udeležba na cerkljanskem te-
ku —. na drugem tekmovanju je nasto-
pilo 1315 tekačev — pa vendarle je šte-
vilo prav zavoljo podobnega teka v 
Kranjski gori preseglo pričakovanja 
prireditelja, športnega društva Krva-
vec iz Cerkelj. Dobro potegnjene in, do-
kler se ni otoplilo, tudi izjemne hitre 
smučine so tekače vodile skozi kraje-
vne skupnosti pod Krvavcem — Cer-
klje, Poženik. Zalog, Grad, Brnik in 
Komendo. Prireditelj je pripravil dve 
progi, dolgi 7 in 25 kilometrov, udele-
ženci pa so bili razdeljeni v osem sku-
pin po starosti in spolu. 

V najbolj zanimivi preskušnji, v teku 
članov na 25 kilometrov dolgi progi, se 
je vnel boj za zmago med Maksom Je-
lencem iz Dražgoš in Jožetom Klemen-
čičem iz Dola. Jelene je bil večino pro-
ge v vodstvu, vendar je na zadnjih kilo-
metrih državni reprezentant iz Dola 
zbral več meči in prismučal v cilj tri se-
kunde pred svojim najnevarnejšim 
tekmecem. Med članicami je s precejš-
njo prednostjo zmagala mladinka 
kranjskega Triglava Vida Bertoncelj. 
Sicer pa tovrstni teki niso prestižnega 
pomena. Namenjeni so vsem, ki so jim 
teki v razvedrilo in za dobro počutje. 
Teh pa je bilo v nedeljo na cerkljan-
skih smučinah največ. Preskusili so 
svoje telesne sposobnosti in zmogljivo-
sti ter obenem obudili spomin na težke 
in slavne čase naše zgodovine. 

Prireditev pod pokroviteljstvom de-
lovne organizacije Iskra Delta je uspe-
la, cerkljanski športni delavci in kraja-
ni vasi pod Krvavcem pa so ponovno 
dokazali, da so spretni organizatorji. 

Rezultati — trimski tek na z kilome-
trov — moški: 1. Robert Kerštajn, 2. 
Janez Kosmač, 3. Robert Vidic; ženske: 
1. Dragica Korošec, 2. Damjana Bonca, 
3. Sonja Jeršin; pionirski tek na 7 kilo-
metrov — pionirke: 1. Tatjana Mlinar, 
2. Jasna Kovač, 3. Andreja Vodnik; pio-
nirji: 1. Primož Krajšek, 2. Janez Haf-
ner, 3. Jožko Rupnik; tek na 25 kilome-
trov — moški do 40 let: 1. Brane Dež-
man, 2. Boris Ahac, 3. Radovan Riedl; 
ženske do 30 let: 1. Vida Bertoncelj, 2. 

Najhitrejši v teku članov do Wiei 
ie Klemenčič (prvi) in Milan Sedusak (tretji). 

Cerklje — Na startu četrtega množi-
čnega smučarskega teka Gorenjskega 
odreda se je v nedeljo dopoldne zbraio 
tisoč tekačev iz vse Slovenije, mladih 
in starejših, moških in žensk, tekmo-
valcev in rekreativcev, borcev gorenj-

Marija Pogačnik, 3. Magdalena Čepelj-
nik; ženske nad 30 let: 1. Marija Vod-
nik, 2. Katarina Šegula, 3. Vida Hvast-
Ja- C. Zaplotnik 

Tatjana Mlinar, Jasna Kovač in An-
dreja Vodnik — prve tri s pionirske-
ga teka na sedem kilometrov. 

Miličniki oddelka milice Cerklje so v soboto, ko je na 
krvavških pobočjih vijugalo pet tisoč smučarjev, preverjali 
spoštovanje določil zakona o varnosti na javnih smučiščih 
— 14 kršiteljev opozorili, devet predlagali sodniku za pre-
krške — Premalo redarjev — Smučanje predšolskih otrok 
brez nadzorstva — Strojniki trezni na delovnem mestu 

Krvavec — Lansko zimo se je na Kr-
vavcu poškodovalo 226 smučarjev; 59 
jih je bilo teže in 167 laže poškodova-
nih, en otrok pa je za posledicami ne-
zgode na smučišču umrl. Letos (do 
19. februarja) so zdravniki na Krvavcu 
nudili prvo pomoč 65 smučarjem; 12 
nezgod je bilo s težjimi in 53 z lažjimi 
poškodbami. 

Ti podatki so bili izhodišče sobotne 
akcije miličnikov oddelka iz Cerkelj, 
ko so na Krvavcu preverjali doslednost 
pri izvajanju zakona o varnosti na jav-
nih smučiščih ter morebitno alkoholi-
ziranost strojnikov in ostalih oseb, od-
govornih za red in varnost na smučiš-
ču. Ugotovili so, da je upravljalec — 
Rekreacijsko turistični center Krvavec 
—• odpravil vse pomanjkljivosti, ki so 
jih desetega januarja letos opazili in-

sledno izvajala zakona o varnosti na, 
javnih smučiščih. Premalo je skrbela 
za red pred žičnimi napravami in opo-
zarjala na nepravilnosti. Na Krvavcu 
letos še ni bilo primera kraje smuči in 
druge smučarske opreme; tudi v soboto 

Bojan Urh, miličnik oddelka milice 
iz Cčrkelj, že tretjo zimo opazuje po-
našanje smučarjev na krvavških 
smučiščih: »Varnost na Krvavcu se 
izboljšuje, čeprav imamo še vedno 
opraviti s primeri objestne vožnje, 
nepravilne opremljenosti in neupo-
števanja odredb redarjev in milični-
kov. Denimo, v petek je smučarju 
med vožnjo z dvosedežnico Veliki 
Zvoh odpela smučka in padla z ne-
kaj metrov višine na smučišče tik 
poleg petletnega smučarja. Kršitelja 
svio predlagali sodniku za prekr-
ške'.i 

Povedali so 
v Cerkljah . . . 

Pregled varnostnih vezi — Smučanje brez varnostnih vezi je prav tako ne-
varno koi divja ali objestna vožnja. Po padcu, ko vezi popustijo, smuči brez 
»štoparjev«-<di varnostne vrvice nadaljujejo divjo vožnjo po smučišču in za-
denejo nič slutečega smučarja. V sobotni akciji so miličniki predlagali sod-
niku za prekrške pet smučarjev, ki niso spoštovali določila zakona o pravil-
ni in popolni opremljenosti. 

ne, čeprav je bilo zavoljo gneče za tat-
vine veliko priložnosti. 

Miličniki so med pregledom opozor 
li 14. smučarjev. Devet pa so jih predla-
gali sodniku za prekrške: tri zaradi ob-
jestne in divje vožnje (denimo, sivruk 
med množico smučarjev), pet zavoljo 
pomanjkljive opreme, s katero so ogro-
žali varnost ostalih, ter enega zaradi 
neupoštevanja odredb miličnikov. 
Skrb zbuja podatek, da je v soboto več 
kot trideset predšolskih otrok smučalo 
brez varnostnih vezi, veliko pa brez 
nadzorstva staršev ali skrbnikov. 

C. Zaplotnik 

Franc Globočnik iz Tržiča, borec 
zapadnokoroškega in Kokrškega 
odreda: Spominjam se, kako sva s 
Tinetom Mulejem kot »izvidničar-
ja« s smučmi na nogah naletela na 
prodirajočo nemško enoto in o tem 
naglo obvestila bataljon. Brez smu-
či tega verjetno ne bi zmogla. Tudi 
zavoljo tega je prav, da čimveč mla-
dih zna smučati in teči na smučeh. 
Bil sem na vseh cerkljanskih tekih. 
Tudi tokrat so prireditelji pripravili 
lepe proge.« 

Mitja Kovačič iz Škofje Loke: »S 
tekom na smučeh nabiram kondici-
jo za alpinistične vzpone in za ma-
ratonske teke po suhem. Lepo je, 
da je v druščini vse več mladih in 
da se na tekih ob že znanih obrazih 
pojavljajo vedno novi. Smučina je 
bila sprva hitra. Ko se je otoplilo, je 
spodrsavalo.« 

Milena Zaplotnik iz Nakla: »Ka-
že, da sta šport in rekreacija še ved-
no domena moških, sa j ti prevladu-
jejo na vseh množičnih prireditvah. 
Tek na 25 kilometrov me ni utrudil, 
kar je posledica redne vadbe na 
progi Naklo—Kokrica. Zdaj ko var-
čujemo z bencinom, se bom udele-
ževala le bližnjih tekov.« 

Janez 2ezlina iz Kranja: »Bil sem 
na devetih svetovno znanih marato-
nih na Finskem, Norveškem, Šved-
skem, v Avstriji, Italiji, Švici, ZRN, 
ZDA in Kanadi in moram reci, da 
cerkljanski teki ne zaostajajo za 
njimi. Start je bil dobro pripravljen 
in okrepčevalnice na pravem me-
stu. Smučarski teki so idealni za 
krepitev celotnega organizam.« 

Marjan Grčar, komandir oddelka 
milice iz Cerkelj: »Varnost na smu-
čišču je skupna skrb žičničarjev in 
smučarjev. Sobotno preverjanje je 
pokazalo, da Krvavec kljub nekate-
rim pomanjkljivostim in kršitvam 
zakona velja za varno smučišče.« 

Nezgoda na smučišču. Miličnika — reševalca se pripravljata za pomoč. 

špektorji pri ogledu smučišč. Le na 
zgornji postaji kabinske žičnice ni po-
stavil table z napisanim redom na 
smučišču. Ima vsa ustrezna dovoljenja 
za obratovanje žičnih naprav in v sobo-
to je bilo smučišče tudi primerno ure-
jeno ter varno za smuko več kot pet ti-
soč obiskovalcev. Miličniki so z alkote-
stom preskusili tudi devet strojnikov, 
vendar pri nobenem niso ugotovili vi-
njenosti. Za tovrstno preverjanje na 
Krvavcu so se odločili zavoljo tega, ker 
je pred nedavnim podoben pregled na 
bližnji Veliki planini pokazal porazno 
stanje. 

Upravljalec je v soboto dobro poskr-
bel za prvo pomoč in za reševalno služ-
bo, saj je bilo na smučišču kar osem re-
ševalcev in štirje zdravniki. Premalo je 
bilo redarjev na spodnjem parkirišču, 
medtem ko »ekipa« na smučišču ni do-
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ALPETOUR 

ncREinn 
ALPETOUR 
DO CREINA 
TOZD SERVIS OSEBNIH VOZIL 
IN KMETIJSKE MEHANIZACIJE 
KRANJ - Labore 

tel: 21-296 

O b v e š č a cenjene s t ranke, da vam v Linijski avto-
matsk i AVTOPRALNICI na Laborah nudijo PRANJE 
PODVOZJA - SPODNJIH DELOV AVTOMOBILA S 
KVALITETNIM ISPIRANJEM IN ODSTRANJEVA-
NJEM SOLI. 

— Pranje s šamponom 
— Sušenje s sušilnim voskom in 
— zaščita laka z zaščitnim voskom 

Za obisk se priporočamo! 

KRANJ 

35 
LET 

KOKRA KRANJ 
n. sol. o. Kranj , Poštna ul. 1 

Delovna skupnost ponovno oglaša za nedoločen čas dela 
in naloge 

GLAVNEGA KNJIGOVODJF 

Posebni pogoji: 

BILANCISTA 

višja izobrazba ekonomske ali f inančne smeri in 
2 leti delovnih izkušenj pri opravl janju tovrstnih 
samostojnih del ali 

— srednja ekonomska šola in 5 let delovnih izkušenj 
pri opravl janju tovrstnih samostojnih del. 

Kokra, n. sol. o., delovna skupnost sprejema vloge kandidatov 15 dni 
po objavi v Glasu. 
O izboru bodo obveščeni kandidati v roku 15 dni od dneva izbire. 

(M) 
ENGINEERING KRANJ 
Poštna ulica 3 

Komis i j a za m e d s e b o j n a de lovna r a z m e r j a ob j av l j a p ros t a 
de la in naloge 

3 S T R O J N I H KLJUČAVNIČARJEV 
- M O N T E R J E V 

Pogoj i za s p r e j e m : — 3 le tna pokl icna šola s t r o j n e s m e r i 

De lo ' se z d r u ž u j e za nedoločen čas s poln im de lovnim časom. 
Nas top s lužbe t ako j , ali po dogovoru . 
O D po s a m o u p r a v n e m s p o r a z u m u o o snovah in mer i l ih za razpo-
r e j a n j e č is tega d o h o d k a in za del i tev s r eds t ev za OD in s k u p n o po-
rabo delavcev DO Eng inee r ing K r a n j . 
Pismene prijave z dokazil i o strokovnosti pošljite na gornji naslov 
v roku 15 dni po objavi. 

OBRTNO PODJETJE CERKLJE 

Komis i j a za de lovna r a z m e r j a r a z p i s u j e p ros t a de la 
in naloge: 

1. RAČUNOVODJE 
2. KV ZIDARJA 
3. KV MIZARJA 

Pogoji: pod 1. - r a č u n o v o d j a m o r a poleg sp lošnih pogojev, ki j ih 
določa zakon, izpoln jevat i še n a s l e d n j e : 

— da ima s r e d n j o s t rokovno izobrazbo e k o n o m s k e 
smer i , 

— da ima vsa j 3 le ta de lovnih i z k u š e n j na podob-
n e m delu , 

pod 2. in 3. — KV delavec, pokl icna šola o m e n j e n i h s t rok 

Delovno r a z m e r j e se sk l ene za nedoločen čas, s p o s k u s n o dobo: ra-
č u n o v o d j a 3 mesece , ostal i 1 m e s e c . 
K m d i d a t i naj vloge z dokazili pošljejo v 15 dneh po objavi na 
z g o r n j i naslov, s pripisom »komisija za delovna razmerja«. 
Na razpolago je eno družinsko stanovanje. 

Delovna skupnost strokovnih služb 
GOSPODARSKE ZBORNICE SLOVENIJE 
Ljubljana 

Komis i j a za delovna r a z m e r j a ob jav l j a p ros ta de la in na loge 

SODELAVCA 
v Centru za usposabljanje vodilnih delavcev v gospodarstvu, 
Brdo pri Kranju 

Pogoji: — admin i s t r a t ivn i ali e k o n o m s k i t ehn ik , z n a n j e s t roje-
p is ja , 1 leto delovnih i zkušen j , poskusno delo 2 m e s e c a 

Od kand ida tov p r i č a k u j e m o tudi sposobnos t za k o m u n i c i r a n j e 
z več j im š tevi lom l judi . 
Ob l ikovan je o sebnega dohodka je u r e j e n o s s a m o u p r a v n i m spora-
z u m o m o osnovah in meri l ih za del i tev s reds tev za o s e b n o in skup-
no porabo delavcev delovne skupnos t i s t rokovn ih s lužb Gospodar -
ske zbornice Sloveni je . 

Kandidati naj pošljejo svoje ponudbe z dokazili v 15 dneh po obja-
vi na naslov: Center za usposabljanje vodilnih delavcev v gospo-
darstvu, Brdo pri Kranji — Cesta na Brdo 4 b. 

0 izbiri bomo kandidate obvestili v 30 dneh po izbiri. 

bled LIP Lesna industrija BLED 
TO Lesna predelava Rečica 

Na podlagi sk l epa odbora za de lovna r a z m e r j a o b j a v l j a pro-
s ta de la in na loge v L I P BLED, TO REČICA 

1. VZDRŽEVALCA STROJEV IN NAPRAV 
2. ČUVAJA - GASILCA 

2 osebi 
2 osebi 

Pogoji: 
pod 1. - K poklic š i rokega prof i la , k l jučavn iča r , 

— 1 leto de lovnih i zkušen j , 
— p o z n a v a n j e p n e v m a t i k e in h idravl ike , 
— p o s k u s n o delo dva m e s e c a 

pod 2. — d o k o n č a n a e n a od pokl icnih šol, 
— da j e zd rav in fizično sposoben oprav l j a t i čuva jsko-gas i l -

sko službo, 
— o p r a v l j e n t e č a j za pok l i cnega gas i lca 

Kand ida t , ki n i m a o p r a v l j e n e g a t e č a j a za pok l icnega gasi lca , bo le 
' t ega mora l p r ed n a s t o p o m dela opravi t i in ne s m e biti s t a r e j s i od 
35 let. 
Delovno r a z m e r j e b o m o skleni l i za nedoločen čas . 
Ponudbe s kratkim opisom dosedanjega dela in dokazil i o izpol-
njevanju pogojev naj kandidati pošljejo v 15 d n e h po objavi na 
gornji naslov. 

ALPINA ŽIRI 
TOZD Proizvodnja n.sub.o. 

Objavlja javno licitacijo 
za prodajo naslednjih strojev: 

— 2 kom stroja za potolčenje okoli peta 
BETA, 

— rezkalni stroj DVSG, 
— posnemalni stroj, 
— stroj za prebijanje podplatov MENUS, 
— stroj za vlivanje PU inas DESMA, 
— 4 kom gorilcev WEISHAUPT, 

izklicna 
cena 

40.000 din 
2.500 din 
6.000 din 
2.000 din 

300.000 din 
od 15.000 do 
150.000 din 

I n f o r m a c i j e dobi te v Alpini, t e l e f o n s k a št. 064-69-461 int . 310, vsak 
d a n od 9. do 10. u re . 
J a v n a l ici tacija bo 25. 2. 1983 ob 10. ur i v p ros to r ih de lovne organi-
zaci je . Ogled bo možen u ro p red p r i če tkom lici tacije. 
Interesenti morajo pred pričetkom licitacije položiti 10-odstotno 
kavcijo — varščino od izklicne cene. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi nadvse ljubljene mame 

LJUDMILE VRTAČNIK 
se iskreno zahvaljujemo dobrim sosedom, posebr.o Mihovi mami za 
pomoč v bolezni, in dr.Žgajnarju za dolgoletno zdravljenje. Zahva-
ljujemo se vsem sorodnikom, znancem, kolektivu Tekstilindusa — 
TOZD Plemenitilnica I., tov. Boštarjevi za poslovilne besede, pev-
cem za žalostinke in prečastitemu g. župniku za lep pogrebni obred. 
Vsem, ki ste nam pismeno in ustmeno izrekli sožalje in z nami soču-
stvovali, darovali vence in cvetje in jo spremili na zadnji poti, hvala. 

VSEM ŠE ENKRAT HVALA! 

VSI NJENI 

Visoko, 12. februarja 1983 

Iščemo na jd i te l ja s 
E I A N RC 03, dolžine 1 
z eno palico, ki je v n e d e 
13. f e b r u a r j a na Z a t r n i k u 
iskal las tn ika smuči. Prosi-
mo, da na jd i te l j p r i n e s e 
smuči na upravo S m u č a r s k e -
ga cen t ra Zatrnik ( B l e d . c 
Svobode 13) ali n a P o s t a j o 
milice na Bledu. 

Hotelsko turistično podje t j e 
TOZD Turizem in rekreac i ja 
Bled 

JUGOBANKA 
LJUBLJANA 

Komisija za delovna razmer-
ja objavlja za poči tniški dom 
Jugobanke v Gozd Martulj-
ku dela oziroma na loge : 

1. VODJE POČITNIŠKEGA 
DOMA 

2. NEKVALIFICIRANEGA 
DELAVCA 

Pogoji: 
pod 1.: — KV kuhar, 3 leta 

delovnih ustrez-
nih i z k u š e n j , 

pod 2.: — do 6 m e s e c e v de-
lovnih i z k u š e n i 
pri p o m o ž n i h ae-
lih v g o s t i n s t v u 
ali p o č i t n i š k e m 
domu 

Delo se združuje za nedolo-
čen čas s polnim delovnim 
časom. 
Pismene prijave z d o k a z i l i o 
izpolnjevanju pogojev spre-
jema oddelek k a d r o v s k i h 
zadev Jugobanke T B Lju-
bljana, Titova 32, 6 1 0 0 0 Lju-
bljana, v 15 dneh po o b j a v i . 
O izbiri bomo k a n d i d a t e ob-
vestili p ismeno v 15 d n e h p« 
sprejemu sklepa. 

Osnovna šola 
IVAN TAVČAR -
GORENJA VAS 

Komisija za delovna r a z m e r 
ja objavlja prosta d e l a i n r 
loge 

VODENJE ŠOLSKE 
KNJIŽNICE 

za določen čas s p o l n i m de-
lovnim časom — od 8. 3 . iggg 
do 31.8 .1983 

Pogoj: — PA smer knji; 
čars tvo 

Prijave z dokazili o izobraz-
bi sprejema komisija v 8 
dneh po objavi razpisa na 
naslov OŠ Ivan Tavčar, Go-
renja vas, 64224 Gorenja vas. 

J 
DO GORENJSKA 
BOLNIŠNICA 
TOZD BOLNIŠNICA 
ZA GINEKOLOGIJO 
IN PORODNIŠTVO 
KRANJ 

vabi k sodelovanju delavca za 
opravljanje del in nalog 

1 OBRAČUNSKEGA 
KNJIGOVODJE 

2. KUHARICE 

Pogoji: 
pod L — srednja strokovna 

izobrazba 
pod 2. - poklicna šola 

Kok za prijavo je 8 dni od dne-
va objave. Kandidati naj p«s-
,ieio pismene prijave na na-
'lov- Bolnišnica za gineko-
logijo in porodništvo Kranj. 
Kidričeva 38a (kadrovska 
služba). 
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MALI VOZILA 

OGLASI 
tel.: 27-960 
PRODAM 

Prodam ZAJCE, belgijske orjake, bele 
in sive. Kovačičeva 5, Kranj 1447 

Pi sarn dobro KRAVO v devetem me-
secu brejo. Sp. Kokra 18 1448 

Prodam diatonično HARMONIKO 
CFB. Andrej Jesenko, Stara Loka 59/A, 
Skofja Loka 1565 

Poceni prodam ŠTEDILNIK (2 plin, 2 
elektrika) rabljen in skoraj riovo PLIN-
SKO PEC. Telefon 064-60-489 dopoldan; 
OM-60-919 popoldan 1566 

Prodam barvni TELEVIZOR gorenje 
color. Dušan Vasiljevič, Gorenjskega 
odreda 10, tel. 27-418 1567 

Prodam zeleno POMIVALNO MIZO, 
skoraj novo, d o l ž i n e 120 cm. B u n d a l o , C. 
JLA 6, XV. nadstropje 1568 

Prodam dobro ohranjen TRAKTOR 
umversai 445 DT, pogon na vsa 4 kolesa. 
Franc Špruk, Lenart 4, Cerklje 1569 

Prodam 10 mesecev starega BIKCA. 
Praprotna polica 19, Cerklje 1570 

Prodam po 8 tednov stare PRAŠIČKE. 
Zg. Brnik 56, Cerklje 1571 

Vsak dan SVEŽA DOMAČA JAJCA. 
Visoko 41, Šenčur (Zormanov mlin) 1572 

Prodam 6 mesecev brejo TELICO. Tu-
paliče 18, Preddvor 15?3 

Zamenjam brejo TELICO za mlado ja-
lovo KRAVO. Celar, Strahinj 97, Naklo 

1574 
Prodam belo. dolgo plesi rano OBLEKO 

za birmo z vsemi dodatki (od 12—13 let). 
Telefon 064-22-836 1575 

Termoakumulacijsko PEC 4 kW in SE-
DEŽNO GARNITURO ugodno prodam. 
Informacije od 13. do 15. ure po tek 
24-551 - in t 32-44 ^ ^ 1J7 6 

Prodam rabljeno SPALNICO. Telefon 
26-312 } 5 7 7 

Poceni prodam 1 leto starega čistokrv-
nega lipicanskega ŽREBETA. Prodam 
tudi komplet otroško POSTELJICO. Šte-
fan Bizjak, Begunje 66 P ' 8 

Ugodno prodam dobro ohranjeno 
DNEVNO SOBO. Kranj , Veljka Vlahovi-
ča7, stanovanje 2 „ 

Prodam mlado jalovo KRAVO. Meterc, 
Begunje 116 na Gorenjskem ., 

Zbiralcu znamk prodam večje število 
ZNAMK različnih držav. Telefon 75-010 
int 258 (Žvan) 1 5 8 1 

Prodam PIANINO »Tchaika (ruski), 
kvaliteten afriški les, črne barve. Infor-
macije po tel. 50-204 po 20. uri 1598 

Ugodno prodam rabljeno SEDE.ZJNU 
GARNITURO in OAMRE za dnevno so-
bo. Robert Pisek, Valjavčeva 4, Kranj, tek 
23-226 po 15. uri 1 5 9 9 

KUPIM 
Kupim TRAKTOR do 25 KM Ponudbe 

na naslov: Avtoelektrika Naklo 
Hnbar, tel. 47-044 u nFSK 

Kupim 1 do 2 kub. m smrekovih DESK 
.colaric. Sr. Bitnje 9, Žabnica 

kupim NAHRBTNIK za nošenje otro-
^Telefon 26-921 . *Tfs / „u 

Kupim 150 kg težkega PRAŠIČA ah 
polovico težjega (domaća krma). Telefon 
««1-611-373 zvečer , 

Kupimo 10 ton jedilnega KROMPIR-
JA. Telefon 064-82-992 

Kupim 1 kv. m PLOŠČIC art. 15 D, 
5013/II, 23/1081. Naslov v oglasnem od-
delku 1 5 8 b 

I V« »dam ZASTAVO 750, zelo dobro 
ohranjeno, za 30.000 din. Kranj, Ul. Velj-
ka Vlahoviča 8/V.. stanovanje 36, tel. 
27-711 1587 

Prodam dobro ohranjen NSU 1200, re-
gistriran do decembra 1983, cena 3 SM. 
Benedičič , Na Plavžu 93, Železniki. Ogled 
popoldan 1588 

Prodam zadnja vrata za R-5, malo 
udarjena, in ZIMSKI GUMI za R-5 ali 
R-4. n . Jake Platiše 1, stanovanje 21/IV., 
Kranj — Planina 1589 

Prodam ZASTAVO 750, .letnik 1972. 
Kern, Velesovo 55, Šenčur 1590 

TOVORNI AVTO TAM 5000 kasonar 
prodam. Pernuš, Paloviče 6, Tržič 1591 

Ugodno prodam dve leti s t a r G O L F 
J G L . Informacije po tel. 74-056 popo ldan 

1592 
Prodam avto JEET mahindra z diesel 

motorjem od mereedesa. Ogled možen v 
Mavčičah 91 pri Jožetu Jenkoletu 1593 

Prodam APN-4 tomos, predelan, ali za-
menjam za TOMOS cross junior. Bine 
Štern, Šmidova 13, Kranj, Čirče 1600 

Prodam osebni avto ZASTAVA 101. 
Šenčur, Štefetova 29 1602 

ZAPOSLITVE 
DELAVCA kovinske stroke za delo na 

stružnih avtomatih zaposlim. KOVINO-
STRUGARSTVO Franc Brenkuš, Zasav-
ska 31/B, Kranj, tel. 21-306 1547 

OBVESTILA 
BAGAT TEČAJ krojenja in šivanja v 
Kranju obvešča, da začne z vpisom v nov 
ZAČETNI in NADALJEVALNI TEČAJ 
21. februarja 1983 ob 15. uri, in 23. febru-
arja 1983 ob 8. uri. Delavski dom vhod VI. 
ali tel. 47-256 1550 

KOMBINAT LESNE INDUSTRIJE LOGATEC 
81 370 LOGATEC, tel (061 I 741 333 tete. 31656 

OSTALO 
Iščem - VARSTVO za 7 mesecev staro 

DEKLICO v okolici Nakla. Marija Jarc, 
Okroglo 19 1594 

Iščemo pošteno dekle za VARSTVO 10 
mesecev starega otroka. Naslov v oglas-
nem oddelku 1595 

Iščem INŠTRUKTORJA angleškega je-
zika II. stopnja in nemškega jezika I. 
stopnja. Šifra: Kranj 1596 

Poštenemu dekletu plačam ali oddam 
STANOVANJE za pomoč v gospodinjstvu 
pri osebi. Pod šifro: Domačinka ali tel 
21-239 od 11. do 15. ure 1597 

Naprošam vse, ki so se v petek, 21. ja-
nuarja. peljali z avtobusom proti Bledu, 
ki je odšel iz Kranja ob 17,40, naj se javi-
jo osebno ali pismeno na naslov Marija 
Selinšek, Cesta na Klanec 27, Kranj. Po-
sebej prosim tovariša, ki je od prijatelja 
vzel moj naslov, naj se javi! Hvala! 1601 

V soboto, 19. 2. ob 17,30 zvečer je bil na 
avtobusu KRVAVEC-KRANJ zame-
njan RDEČ nahrbtnik s pancerji. Naslov 
Brezar, Gor. odreda 10, Kranj, tel. 27-516, 
zamenjati po 16. uri. 

ZAHVALA 

Sporočili ste nam 
Sankaške tekme na Dovjem — Ga-

silsko društvo Dovje je pre jšn jo nede-
ljo pripravilo tradicionalno, že 26. tek-
movanje /. navadnimi in samotežnimi 
sanmi. Nastopilo je 90 sankačev razli-
čnih kategorij . Za pionirke in pionirje 
je bila proga dolga 1800 metrov in za 
vse ostale 2500 metrov. Start je bil pri 
domačiji Sedučnik, cilj pa v vasi Dovje. 
Zmagovalci: pionirke — Mojca Petro-
vič, pionirji — Sandi Rabič, mladinke 
— Vanja Guzelj, mladinci — Tomaž 
Pšenica, mlajše članice — Mojca Poto-
čnik, mlajši člani — Roman Peternel. 
članice — Angelca Kosmač, člani — 
Fr anci Mertelj; samotežne sani —• Vik-
tor Šmid in Vili Pristavec. — J. Rabič 

20 ekip v košarkarski ligi — Tekmo-
vanje v rekreacijski košarkarski ligi v 
tržiški občini je bilo množično že v 
pre jšnj ih letih, vendar toliko ekip, kot 
j ih je letos, doslej še ni sodelovalo. V 
kvalitetnejši A skupini nastopa osem 
ekip, ostalih 12 pa meri moči v B ligi. 
Vse tekme sodijo igralci posameznih 
ekip, kar prispeva k cenenosti prven-
stva, Organizatorja lige, košarkarska 
sekcija pri TVD Part izan Tržič in od-
bor za rekreacijo pri občinski telesno-
kulturni skupnosti, upata, da bosta s 
tako množičnimi tekmovanj i oživela 
košarko v Tržiču. V A skupini so doslej 
odigrali s rečanje prvega in drugega ko-
la. Rezultati — I. kolo: Outsiders : Ko-
prive 23:25, Peko : Obdukcija 23:53, 
Gentelmeni »A« : Veterani 48:61, Mup-
pet Show : Križe 16:58; II. kolo: Vetera-
ni : Muppet Show 49:27, Obdukcija : 
Gentelmeni »A« 48:32, Koprive : Križe 
20:26, Outsiders : Peko 30:57. - J. K . 

Bakovnikova in Kero športnika že-
lezarne — Komisije za šport in rekrea-
cijo v jeseniški železarni so lani izved-
le tekmovanja v 13 športnih panogah, 
tradicionalne planinske pohode ter pri-
pravile vadbo za svoje delavce. Organi-
zirale so različne tečaje in poskrbele 
za rekreacijo delavcev tudi v času let-
nega dopusta v Crikvenici in Biogradu 
na moru. Športniki železarne so se 
udeležili tudi številnih tekmovanj slo-
venskih »železarjev«, delavskih špor-
tnih iger in različnih maratonov. Gb 
vsem tem pa v železarni ocenjujejo, da 
je rekreaci ja še premalo prisotna med 
delavci. To velja zlasti za zaposlene iz 
ostalih kra jev Slovenije in iz drugih ju-
goslovanskih republik ter za ženske. 
Teh je v kolektivu prek tisoč, tekmo-
vanj pa se udeležuje le vsaka petdese-
ta. Organizatorj i rekreaci je imajo pre-
cej težav zaradi izmenskega dela, tako 
da je težko uskladiti roke za izvedbo 
t ekmovan j in vadbe. Železarna n ima 
svojih športnih objektov, kar še dodat-
no otežuje delo komisi j za šport in re-
kreacijo. V kolektivu so vpeljali zani-
miv način točkovanja na tekmovanjih, 
ki omogoča, da ob koncu leta izberejo v 
tovarni najbol jše športnike, ekipe ter 
športne referente. Med ženskami je bi-
la lani najbol j uspešna Jožica Bakov-
nik iz Remontnih delavnic, pri moških 
Božidar Kero iz valjarne Bluming 
Steckel. Med ekipami so pri moških in 
ženskah najboljši športniki delavci 
sektor ja za ekonomiko, tehnično kon-
trolo in novogradnjo. Najbolj uspešni 
pri svojem delu pa so bili naslednji 
športni referenti: Miloš Ferk, Brane 
Diviak, Metod Ličof, Miloš Kernc, Zvo-
ne Skrjanc, Drago Doki, Andrej Berce, 
Valerija Jelševar, Ra jko Jagodic in 
Hamdi ja Alagič. — J. Rabič 

O b boleči izgubi n a š e d r a g e m a m e , s t a r e m a m e , p rabab ice in t e t e 

IVANE JERŠE 
roj. ERŽEN 

• . ~ , a Vw„l i i i i emo sosedom, so rodn ikom, p r i j a t e l j e m in z n a n c e m za iz rečena sožal ja , poklo-
l ! „ ž i l i * ^ s o r e m s t v o na zadn j i poti. P o s e b n a zahva la dr . Ba jž l ju za dolgoletno z d r a v l j e n j e t e r 

njeno cvetja • v . d u h o v n i k u z a j e p pogrebn i obred . 

VSI NJENI 

ZAHVALA 

O b izgubi d r a g e g a očeta , s t a r e g a očeta , b ra t a , s t r ica, b r a t r a n c a , t a s t a in bo t r a 

MIHA ŠTULARJA 
z Jezerskega š t . 128, gozdarja v pokoju 

„ , * h v n l i u i e m o sosedom, p r i j a t e l j e m in z n a n c e m za vso s k r b in pomoč. Posebno zahvaio 
5 6 Š t i rn , Ve l ikan je . Mari j i Ju s t i n in Ma la r j ev im , d r . Z g a j n a r -
f u ^ a d o Igo le tno zd ra v l j en je , g. župn iku za pogrebni obred, pevcem ter vsem, ki so n a m t , rek l i so-
ju l<x w e ž a l j e i n daroval i cve t je . 

VSEM I S K R E N A HVALA! 

ŽALUJOČI: s in Ivan z družino, s e s t r a Mihelca z družino, S t a n k o z ženo te r d rugo sorodstvo 

J e z e r s k o , K r a n j , Tržič, Avst ra l i ja , 16. f e b r u a r j a 1983 

Ogenj uničil 
dnevno sobo 

Š k o f j a L o k a — V s tano-
van ju T o n e t a Bavd&ža s Po-
lja -ike ceste v Škof j i Loki je v 
petek, 28 . , f ebruar ja , izbruhnil 
požar . Gore t i je začelo med 
s t ropno kons t rukc i jo kurilnice 
in dnevne sobe, ker dimnik ni bil 
dobro sezidan. Ogen j j e n a j p r e j 
zajel sedežno ga rn i tu ro v dnev-
ni sobi, n a t o pa še ostalo 
pohiš tvo in ga v celoti uničil . V 
druge, pros tore se ogenj ni 
razširil, pač pa je veliko škode 
povzročil dim. P o nes t rokovni 
oceni gmotna škoda znaša okoli 
1.000.000 d inar jev . 

NESREČE 

ZARADI P R E H I T R E V O Ž N J E 
ZBIL P E Š C A 

Kranj - N a Cest i S t a n e t a Ža-
gar ja v K r a n j u se j e v petek, 18. fe-
b r u a r j a , zgodila p r o m e t n a nesreča , v 
ka ter i je bil hudo r an j en pešec, 72-
letni F rak Merd i ta iz K r a n j a . 
S lednj i j e prečkal cesto v križišču z 
Gregorčičevo in Moša P i j ade jevo 
cesto, t e d a j pa je iz središča mes ta s 
p rece j šn jo h i t ros t jo pripeljal voznik 
osebnega avtomobi la , 31-Ietni Franc 
Grogar . K l j u b zav i ran ju j e s 
p redn j im delom zadel pešca, ta j e 
omahni l n a pokrov m o t o r j a in na to 
padel na cesto. H u d o ran jenega so 
odpel jal i v k ran j sk i zdravstveni 
dom, od tod pa v bolnico na 
Jesenice. 

D. Ž. 

Spo ročamo ža los tno vest , da n a s je po težki bolezni zapus t i l n a š 
dolgoletni sodelavec 

JANKO VALJAVEC . 
V e s t n e g a in požr tvova lnega sodelavca bomo pospremi l i v p re ra -
ni g rob v sredo, 23. f e b r u a r j a 1983, ob 15.30 izpred h i še žalost i na 

pokopal išče v Preddvor . 
Do pogreba leži n a Sr . Beli št . 54 

DELOVNA ORGANIZACIJA 
in OOS KOVINSKO PODJETJE KRANJ 

Sporočamo žalos tno vest , d a j e v 45. letu s ta ros t i , po hudi 
bolezni umr l n a š dobri mož, oče in b r a t 

JANKO VALJAVEC 
P o g r e b p o k o j n i k a bo v sredo, 23. f e b r u a r j a 1983, ob 15.30 izpred 

h iše žalosti — Sr. Bela št . 54 n a pokopal išče v P reddvor . 

ŽALUJOČI: žena Anica, s inova J a n k o in Vito, b ra t , s e s t r e in 
d r u g o sorodstvo .,! 

Srednja Bela, Celje, Voglje, Naklo, Šenčur, 
20. februarja 1983 

V 83. letu s ta ros t i j e u m r l n a š nadvse s k r b n i in l jub l j en i mož, 
ata , dedek in p r a d e d e k 

ALOJZ BERGANT 
upokojenec — iz Preske pri Medvodah 

K z a d n j e m u poči tku ga bomo spremi l i v torek , 22. f e b r u a r j a 
1983, ob 16. ur i izpred hiše žalosti n a pokopal išče v Presk i . Do 

pogreba leži na d o m u P r e s k a ces ta 2. 

ŽALUJOČI: ž ena Mici, s inova Slavko in Tone , h č e r k e Malči, Ma-
r inka , Štef i in M a r j e t k a t e r vsi vnuk i in p r a v n u k i 

Preska, Medvode, Zbilje, Kranj, Ulm, Dtisseldorf, 
20. februarja 1983 

ZAHVALA 

Ob izgubi n a š e te te 

FRANČIŠKE ŠIFRER 
se i sk reno z a h v a l j u j e m o so rodn ikom za izraze sožal ja , d a r o v a n o 
cve t j e te r lepo sp r ems tvo na n j en i zadn j i poti in sosedom za po-
moč ob smrt i . Z a h v a l j u j e m o se dr. Mi lanu Udi r ju t e r g. župn iku 

in pevcem za lep pogrebni obred. 

VSI NJENI 



Planinska štafeta 
na množičnih 
pohodih 

R a d o v l j i c a - Tradicionalno 
planinsko š tafe to Bra t s tvo in 
enotnos t , ki je letos odšla na pot 
19. j a n u a r j a iz J a j c a , je mladina 
iz radovljiške občine in pobratene 
srbske občine Svi lajnac odnesla 
na Stol v petek, 18. februar ja . S 
tradicionalnega zimskega spo-
minskega pohoda na najvišj i vrh 
Karavank je š t a fe ta naslednji 
dan nadal jevala pot v Itali jo, kjer 
so jo od radovljiške mladine 
sprejeli člani Zveze komunist ične 
mladine I ta l i je iz Devin - Nab-
režine pa predstavniki drugih or-
ganizacij v tem kra ju . V nedeljo, 
20. f ebruar ja , so predstavniki 
občinske konference Zveze so-
cialistične mladine iz Radovljice 
š ta fe to ponovno ponesli v svojo 
občino. Tod bo mirovala do po-
hoda 6. marca letos na Bleščečo 
planino v Avstriji, kamor jo bodo 
nesli mladi koroški Slovenci. 

Med okrog 4500 udeleženci letošnjega pohoda na Stol je bilo kar 88 pohodni-
kov, ki so za desetkratno sodelovanje na prireditvi prejeli od organizatorja 
spominsko diplomo s plaketo — Foto: S. Saje 

Tisoči na poti junaških 
spominov 
Konec minulega tedna je bil 18. zimski spominski pohod na Stol 
— Junaštvo borcev Jeseniške čete živi z mladimi rodovi — Pre-
našanje borbenih tradicij nanje pa utrjevanje tovarištva in enot-
nosti je glavni namen takih prireditev 

V a l v a s o r j e v d o m pod Sto lom j unaš tvo oživelo v srcu sle-

Š ta fe ta bo na svoji poti obšla 
vse jugoslovanske republike in 
pokraj ine. Mladi jo bodo nosili 
predvsem po planinskih vrhovih, 
kamor bo spremljala tradicio-
nalne pohode in s rečanja mla-
dine. Predstavniki organizatorjev 
vseh š ta fe tn ih poti po Jugoslaviji 
bodo š ta fe to izročili 22. maja 
letos muzeju 25. m a j v Beogradu, 
ter obiskali tudi Hišo cvet ja . 

Brane Grohar 

— V zasnežena pobočja Stola je 
minuli petek krenilo okrog 450 
učencev in dijakov iz jeseniške ter 
radovljiške občine. Tako kot že 
neka j let prej so se tud i letos 
udeležili pohoda Po poteh Cankar-
jevega ba ta l jona iz doline do Val-
vasorjevega doma pod Stolom. Tod se 
je nas lednja dva dneva, v soboto in 
nedeljo, zbralo več tisoč udeležencev 
letošnjega zimskega spominskega 
pohoda na Stol. 

Tokra tn i , 18. pohod je privabil 
nekdan je borce, mladince, planince, 
tabornike, lovce, pripadnike oboro-
ženih sil in milice ter druge l jubi tel je 
gora iz številnih kra jev naše do-
movine. Prišli so celo iz Opatije, 
Beograda, Novega Sada in drugih 
oddaljenih mest, ki j ih ne obda ja jo 
visoke planine. 

Kolona prek 3100 pohodnikov se 
je od ranega sobotnega j u t r a do do-
poldneva vila od Valvasorjevega 
doma prek planin pod Stolom in 
nazaj . Korak za korakom je stopala 
po kraj ih, k jer so se pred več kot 
štirimi desetlji par t izani postavljal i 
v bran okupator ju . In čeprav jih 
tokra t pot ni popeljala prav na vrh 
Stola , kamor so se 20. j a n u a r j a 1942. 
leta pred sovražnikovim napadom 
umaknil i borci jeseniške čete, je 

"'N 

Pouk obrambe in zaščite 
R a d o v l j i c a — V vseh krajev-

nih skupnost ih radovljiške občine 
bodo nadaljevali s poukom ob-
rambe in zaščite za občane, ki 
niso v delovnem razmerju, za 
samosto jne obrtnike in pri njih 
zaposlene delavce. Predavatel j i 
bodo seznanili udeležence z 
vojaškopolit ičnim položajem v 
svetu, z varnostnimi razmerami v 
krajevni skupnosti , občini in v 

organizacijah združenega dela ter 
z oblikovanjem blagovnih rezerv 
in s preskrbo v miru, ob nezgodah 
in v primeru vojne. Pouk je po 
zakonu o ljudski obrambi ob-
vezen, organizirajo pa ga komitej i 
za splošni ljudski odpor in druž-
beno samozaščito v krajevnih 
skupnostih. 

J R 

Avtobusne težave 
Zaradi snega, predvsem pa zaradi mraza, so nekateri avto-
busi na Gorenjskem obtičali 

K r a n j — Minuli teden smo v uredniš tvo dobili precej v p r a š a n j in 
pritožb, zaka j posamezni avtobusi na G o r e n j s k e m zamuja jo , na neka-
ter ih progah pa sploh niso vozili. Med temi klici so bila tudi namigova-
n j a če zas to jem morda ne bo t ru je jo zadnj i izplačani osebni dohodki. 

Vprašal i smo v delovni organizacij i Alpetour in d i rektor t eme l jne 
organizaci je Potniški p romet Velimir Pešič n a m je v petek z začude-
n j e m povedal, da mu ni nič znanega o k a k r š n e m koli nezadovoljs tvu 
zaradi osebnih dohodkov. »Res pa je, da smo imeli zadn je dni težave 
zaradi mraza , pred tem pa zaradi novozapadlega snega. 

Mraz n a m jo je zagodel pri neka te r ih avtobusih ker n i m a m o zim-
ske naf te . Poznani sta namreč dve vrst i naf te : z imska D1 in le tna D2 
Zaradi p o m a n j k a n j a imamo le letno naf to , z imsko pa je po podatkih 
Petrola moč dobiti le na črpalki na J e z e r s k e m in v K r a n j s k i gori. P n 
letni naf t i pa nas t ane jo težave, če t e m p e r a t u r a pade pod 8 s topin j Cel-
zija. T a k r a t se začne izločati para f in , ki zamaš i črpalke, razen tega pa 
m r a z povzroča težave pri h idravl ikah in raznih zračnih ventil ih. 
V t akšnem pr imeru seveda avtobus obs tane ozi roma m sposoben 
Z f l V Včera j (četr tek) z ju t r a j so bile taKŠne težave pri avtobusih za Šen-
čur (2) Voglje Kropa, Tržič (2), Golnik, Moste, L j u b l j a n a - K r a n j , 
Smlednik B^ed—Ljubljana, B l e d - B e g u n j e , K r o p a - R a d o v l j i c a , 
K ^ n j— Kropa Žiri—Škof j a L o k a - T r a t a , Ž i r i - S m r e č e, 2 i n - K r a n j ESSI a v t o b u s ) , Goren ja v a s - Š k o f j a Loka in ž e e z ni k i - Z g o r n j a Lu-
£ Pred tem pa smo imeli dva do tri dni težave oziroma z a m u d e (do 30 
m i n u t ) z a r a d i j u t r an jega snežen ja . Sicer se nad p lužen jem cest ne mo-

MSB Torn smo morali zato proti posamezn ikom ukrepat i . Kar pa zadeva 

s M r r £ ff rasp 

hernega udeleženca pohoda. 
» N e h o t e s e n a m vsi l juje pri-

merjava ,« je v govoru na sobotni 
svečanosti pred domom med drugim 
dejal predsednik jeseniške občinske 
skupščine F r a n c Bre l ih , »s t i s t imi 
z i m s k i m i pohodi v č a s u narod-
n o o s v o b o d i l n e borbe, ki so dobili 
svo j epi l i log tudi na pobočj ih 
S to la . Takrat ni bi lo gorsk ih 
r e š e v a l c e v , ki bi utrl i po t v str-
mino , nit i pr imerne opreme, naj-
manj pa di leme, iti ali n e iti v 
goro . Še ž iveč i borci s e danes 
l a h k o z ža los t jo spominjajo ti-
s t ih , ki v t a k e m položaju n iso 
m o g l i ugotav l ja t i prav i lnos t i 
t a k r a t n i h od loč i t ev , v e n d a r 
l a h k o s p o n o s o m g ledajo n a 
sedanje pohodn ike . P o h o d i nam-
reč n i s o s a m o s p o m i n s k o obe-
ležje d o g o d k o v izpred 41 let, 
t e m v e č imajo ve l ik p o m e n za 
p r e n a š a n j e borben ih tradic i j n a 
mlajše rodove n a s p l o h , o b e n e m 
pa v e l i k o š tev i lo l jubi te l jev gora, 
sk l epajo pr i ja te l j s tva ir. poveču-
jejo enotnost. P r a v slednje n a m 
je v sedanjos t i najbol j potrebno . 

Še t a k o težak gospodarsk i po-
ložaj bomo enotn i l a h k o prebro-
dil i . Pr i tem n a m bo lažje, če se 
b o m o zavedal i , da s m o se z do-
sedanj im in tenz ivn im razvojem 
dv ign i l i do današnje ravni v 
t e ž a v n i h razmerah.« 

Sobotno svečanost pri Valvasor-
jevem domu so popestrile recitacije 
in pesmi, ki jih je zapel moški zbor 
D P D Svoboda France Prešeren iz 
Žirovnice. N a nedeljski proslavi je 
poleg govornika Borisa Breganta iz 
jeseniške železarne sodeloval moški 
pevski zbor iz Podnar ta . Udeležila 
s t a se j ih tudi borca jeseniške čete 
Ivanka Kozar in Franc Konobelj-
Slovenko. Oba dneva so na sloves-
nost ih podelili spominske plakete ti-
st im udeležencem, ki so že desetkrat 
sodelovali na pohodu. 

S. Saje 

GLASOVA ANKETA 

Vsako zimo na Stol 
V a l v a s o r j e v d o m p o d Sto-

lom - Letošnja zima je dolgo 
skoparila s snegom, f eb rua r j a pa 
ga je bogato nasula , posebno v 
gorah. Tako so moral i marljivi 
organizator j i , zimskih spominskih 
pohodov na najvišj i vrh Ka-
ravank usmeriti udeležence 18. 
prireditve zaradi neugodnih raz-
mer s strmin Stola na planine 
pod njim. v . 

R a z u m n e glave so se takšni 
odločitvi podredile, sa j za ceno 
nezgod ne velja tvegat i vzpona 
množice do strmega vrha. Večino 
je tudi pohod po m a n j zahtevni 
poti, k jer prav tako ni man jka lo 
prost ranih razgledov, ostrega pla-
ninskega zraka in pr i je tn ih sonč-
nih žarkov, povsem zadovoljil . To 
je navsezadnje osnovno člove-
kovo vodilo pri hodj i v naravo, ne 
pa dokazovanje sposobnosti , kot 
so s svojeglavim si l jenjem proti 
vrhu počeli neodgovorni po-
samezniki. 

Med množico pohodnikov smo 
poiskali tri gorenjske planince, ki 
redno p r iha j a jo na Stol. Povpra-
šali smo jih za n j ihove gorniške 
izkušnje in za m n e n j e o tradi-
cionalni prireditvi. Tole so po-
vedali! 

hodim? Pri ja mi rekreacija , ob 
kateri se sprostim in naužijeni 
svežega zraka. Največkrat grem v 
Jul i jce in Karavanke. 

R a d a obiskujem p o h o d e , kier 
se zbira tudi mladina . P o h o d na 
Stol, na katerem sem l e t o s že 
desetič, mi je sicer n a začetku 
bolj ugajal , vendar vsakokrat 
najdem v njem k a j zanimivega, 
k a j drugačnega. Vedno j e dobro 
organiziran; tudi ob v z p o n u na 
vrh ni težav. Rada bi š la n a vrh, 
toda letošnja odločitev organiza-
torjev se mi zdi glede n a število 
zbranih povsem prav i lna . Ker j* 
bom pohodov še ude leževala , bo 
za to še dovolj pri ložnosti .« 

Marko Brat ina , 34-letni 
gradben i t e h n i k iz Kranjske 
gore: »Pogosto, skora j vsako ne-
del jo z a h a j a m v gore. Umikam se 
množici in t rušču, na jvečkra t na 
vrhove okrog Vršiča. N a j r a j e 
hodim sam; če mi pri ja , stopim 
hitro, ko si zaželim postanka, pa 
lahko uživam v lepotah narave. 

Tud i tega pohoda se udeležu-
jem predvsem zaradi želje po gi-
b a n j u . Letos sem na Stolu že 
petič. Pr iha ja l bom še naprej, 
Čeprav nad gnečo nisem preveč 
navdušen. Morda bi bilo dobro, 
da bi organizator j i pripravili za 
pohod več poti in bi nan je 
usmerja l i udeležence glede na 
usposobljenost in opremljenost. 
Meni, na primer, zahtevnejša 
ho ja v gore ne dela težav, ker sem 
dobro telesno pripravljen tudi 
zaradi nenehnega gibanja pri 
delu.« 

Z o r a Noč , 2 2 - l e t n a š t u d e n t -
k a , s P r i h o d o v n a d J e s e n i -
c a m i : »V hribe me je kot otroka 
popeljal oče, ki je planinec. Sedaj 
rada planinarim sama in z 
družbo. Zakaj to počnem in kam 

D u š a n Feldin, 5 8 - l e t n i upo-
kojenec iz Kranja: »Z g o r a m 
sem povezan od rane m l a d o s t i , kc 
me je kot 9-letnega f anta o č e vre) 
s sabo na Triglav. Že pred vojno 
sem postal član kranjskega pi 
ninskega društva, v k a t e r e m že 
dolgo delujem kot č lan uprav-
nega odbora in planinski vodn ik 

Hoja v gore mi je p re j pomeni l i 
zlasti sprostitev ob t e ž k e m delu. 
sedaj pa jo n a d a l j u j e m k o t ene 
svojih potreb po š p o r t n i aktiv 
nosti. Na letošnji pohod n a Stot 
tod sem tokrat dese t ih , sen 
skupaj s 6 drugimi vodnik 
pripeljal blizu sto č lanov našega 
društva . Pohod, ki se j e r a z v i A 
množično prireditev, j e dobra pn-
ložnost za planinsko i z l e t n i š i w 
Ker je brezhibno p r i p r a v l j e n in 
zanimiv, se ga bomo Še ude- ! 
leževali.« 

Besedilo in slike: 
S to jan Saje 

Nove tegobe začinile topli obrok 
Ko smo v začetku tega leta odpravili trgovinske bone za nakup 
malic in kjer se le da prešli na topli obrok, se zdaj soočamo z 
vrsto novih problemov v obratih družbene prehrane 

Kranj - D a bi slehernemu de- lavcev. Težave so tud i v popoldanski 

predvsem meso, je t e ž k o dco 
sestavljanje jedilnika j e negoto 
Mesna draginja je t ud i d ruci 
prizadela obrate družbene prehn£ ; 

Meso v maloprodaji je z a r a d i ' 

lavcu zagotovili topli obrok med de-
lovnim časom in le redkim v izjem-
nih poklicih, ki so malice v menzi ne 
morejo privoščiti, še dopustili go-
tovinski regres, smo v začetku leta 
za vse delavce uvedli topli obrok. 
Težave niso bile ma jhne , sa j je bilo 
t reba iskati dodatne možnosti v 
obrat ih družbene prahrane, gostil-
n a h in trgovinah. Danes le 1200. 
kranjsk ih delavcev pri jema gotovino 
za prehrano med delom, vsem 
ostalim je sindikat zagotovil toplo 
malico. Zaradi večjega navala na 
obra te družbene p rehrane so se 
pojavili novi problemi, stari pa še 
potencirali. 

Za pripravo jedilnikov namreč še 
ni pravih normativov. Tako težaški 
delavci še vedno dobivajo prav to-
liko kalori j kot v pisarnah. Ob višini 
regresa za prehrano in ceni toplega 
obroka se pora ja vprašanje s ta tusa 
obratov družbene prehrane. Še 
vedno namreč ni jasno, k a j je všteto 
v ceno toplega obroka in ali regres 
pokriva le stroške obroka ali vse 
stroške za pripravo hrane. Vidne so 
tudi razlike v ceni in kvaliteti . V go-
sti lnah je s kvaliteto obroka precej 
drugače kot v delavski menzi, kar je 
ka jpak vidno tudi pri denar ju . Ob 
večjem navalu v obrate družbene 
prehrane bi ponekod kazalo povečati 
zmogljivosti, s čimer bi omogočili 
pr ipravo večjega števila obrokov. S 
tem se odpira vprašanje novih de-

in nočni izmeni, ki j ima kar naprej 
m a n j k a delavcev, ki bi zan ju pri-
pravljal i topli obrok. N a kadrovsko 
okrepitev bo treba računa t i ne le 
zaradi troizmenskega dela, temve( 
tudi zaradi sprememb v delovnem 
času, ki bodo zahtevale podaljšan 
delovnik tudi za delavce, ki pri-
p rav l ja jo in delijo topli obrok. 

V zvezi z novo organiziranost jo 
toplega obroka za slehernega de-
lavca, tudi tistega, ki dela daleč od 
obra ta družbene p rehrane , se kopiči-
jo tudi stroški za prevoze in dostavo 
malic. Tudi mo tn j e v preskrbi so 
prispevale svoje. Neka te ra živila. 

TUDI TO SE ZGODI 

Kl jub vsej resnosti nam je šlo 
na smeh, ko smo zvedeli za ta 
dogodek: Pred nedavnim so v 
Alpetouru dobili nov, moderen 
avtobus z vgrajenimi klimatskimi 
napravami. Avtobus je imel za 
seboj neka j nad 2000 kilometrov 
in je bil na progi za Zagreb. Voz-
nik in sprevodnik sta zvečer v 
Zagrebu na parkirnem prostoru 
avtobus zaklenila. Ko pa sta 
z ju t r a j hotela na vožnjo, avto-
busa ni bilo nikjer. Cez noč je 

penzacij nekoliko cenejše, veliki p* 
rabniki pa ga plačajo veliko dia^ 

TO so le najbolj vidni problemi ^ 
jih opažajo delavci po dveh meseci 
novega načina prehranjevanja 
delom. Ker slabosti ne gre ves č* 
vleči s seboj, sindikat predlaga, ni 
j ih zdaj, ko jih poznajo, začno poč* 
si odpravljati . Vseh hkrati seveda* 
bo mogoče. Vendar pa ena pogoja 
drugo in tako se ves čas vrtimo 
začaranem kroeu. Morda bo kaj 
začeti pri prednostni preskrbi 
ratov družbene prehrane, pri ; 
nolikih malicah, pn razjasnitvi 
jasnosti glede regresa in c e n e . . . 

izginil brez sledu. Iščejo ga že 
kot deset dni, vendar avto* 

n I p a ' še ta svojevrsna zani, 
vost, ka j vse se lahko zgodi, 
7iutrai potniki na pos ajališču 
dočakajo avtobusa. V teh d n e h . , 
avtobusu za Sonco razneslo mo-
tor Obtičal je na Sonci. Zarad, 
mraza in težkega dostopa bodo 

i t r lahko zamenjali in a v t o 
^ s u s p o t b i l i , ko se bo o t o p i o 
in bo dostop lažji. Do enake 
nk v are pri avtobusu za Sonco j , 

J « tudi lansko zimo in so ga 
lahko popravili šele spomladi. ^ 


